
Protokół Nr XXXI/2008
XXXI sesji Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach

w dniu 29 października 2008 r.
w sali tarnogórskiego Ratusza godz. 9.30

 

1. Otwarcie obrad sesji.

2. Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Miejskiej.

4. Interpelacje, wnioski, pytania radnych – I część

5. Informacja Burmistrza Miasta o sytuacji w AIG S.A. oraz w MZKP.

6. Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XXIV/263/2008  Rady  Miejskiej 

w  Tarnowskich  Górach  z  dnia  22 kwietnia  2008r.  dotyczącej  zaciągnięcia  pożyczki 

w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach na 

realizację  przedsięwzięcia  pn.  „Budowa  kanalizacji  sanitarnej  i  deszczowej  oraz 

oczyszczalni  ścieków  komunalnych  w  Tarnowskich  Górach  –  I Faza” 

współfinansowanego ze środków Funduszu Spójności.

7. Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XXIII/235/2008  Rady  Miejskiej 

w  Tarnowskich  Górach  z  dnia  2 kwietnia  2008r.  dotyczącej  zaciągnięcia  pożyczki 

w Narodowym  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  na  realizację 

przedsięwzięcia  pn.  „Budowa  kanalizacji  sanitarnej  i  deszczowej  oraz  oczyszczalni 

ścieków  komunalnych  w  Tarnowskich  Górach  –  I Faza”  współfinansowanego  ze 

środków Funduszu Spójności.

8. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2008 rok.

9. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 

2009r.

10.Projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  środków 

transportowych.

11.Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  analizy  stanu  zdrowia  mieszkańców  miasta 

Tarnowskie Góry w latach 2005-2007.

12.Projekt  uchwały  w  sprawie  wydania  opinii  do  projektu  uchwały  Rady  Miasta 

w  Siemianowicach  Śląskich  dotyczący  reorganizacji  samodzielnego  publicznego 

zakładu opieki zdrowotnej pn. „ Szpital Miejski w Siemianowicach Śląskich”, poprzez 

likwidację  oddziału  otolaryngologicznego  Szpitala  Miejskiego  w  Siemianowicach 

Śląskich.
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13.Projekt uchwały w sprawie wydania opinii do projektu uchwały Rady Miejskiej w Zabrzu 

dotyczącej  likwidacji  Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki  Zdrowotnej  Szpital 

Rejonowy 41-803 Zabrze, ul. Zamkowa 4.

14.Projekt  uchwały  w  sprawie wydania  opinii  do  projektu  uchwały  Rady  Miejskiej 

w  Bytomiu  dotyczącej  reorganizacji  samodzielnego  publicznego  zakładu  opieki 

zdrowotnej  pn.  “  Zakład  Lecznictwa  Ambulatoryjnego  w  Bytomiu”,  polegającej  na 

likwidacji  Przychodni  Nr  5  w  Bytomiu  przy  ul.  Konstytucji  93  i  Przychodni  Nr  7 

w Bytomiu przy ul. Piecucha 10.

15.Raport  z  wykonania  Programu ochrony środowiska gminy Tarnowskie Góry na lata 

2006-2007.

16.Projekt uchwały w sprawie Programu ochrony środowiska gminy Tarnowskie Góry na 

lata 2008-2011.

17.Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Tarnowskie Góry 

z  organizacjami  pozarządowymi  i  innymi  podmiotami  prowadzącymi  działalność 

w sferze zadań pożytku publicznego na rok 2009”.

18.Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Zasad  dysponowania  środkami  finansowymi 

przeznaczonymi na pomoc zdrowotną dla nauczycieli  szkół i  przedszkoli, dla których 

organem prowadzącym jest Gmina Tarnowskie Góry.

19.Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w formie zamiany nieruchomości 

pomiędzy Gminą Tarnowskie Góry, a Panem Ryszardem Kopyto. 

20.Projekt  uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie  przez Burmistrza Miasta 

bonifikaty przy sprzedaży na rzecz najemcy lokalu mieszkalnego w budynku przy ulicy 

Ogrodowej 2A w Tarnowskich Górach.

21.Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w formie zamiany nieruchomości 

pomiędzy Gminą Tarnowskie Góry, a Panem Alojzym Podworskim.

22.Projekt uchwały w sprawie nabycia do zasobu gminnego nieruchomości położonej przy 

ulicy Poziomkowej.

23.Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  lokali  użytkowych 

usytuowanych w Tarnowskich Górach przy ulicy Bondkowskiego 1.

24.Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  załącznika  do  Uchwały  dotyczącej  ustalenia 

wysokości bonifikat przy sprzedaży na rzecz najemców lokali mieszkalnych w budynku 

przy ulicy Cebuli 8A i 8B w Tarnowskich Górach.

25.Projekt uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 

nieruchomości gruntowej będącej własnością Gminy Tarnowskie Góry.

26.Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy 
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nieruchomości gruntowych będących własnością Gminy Tarnowskie Góry.

27.Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr II/7/2006 Rady Miejskiej w Tarnowskich 

Górach  z  dnia  5  grudnia  2006r.  w  sprawie  powołania  Komisji  Rady  Miejskiej 

w Tarnowskich Górach oraz ustalenia przedmiotu ich działania.

28.Projekt  uchwały  w  sprawie  połączenia  Komisji  OCHRONY  ŚRODOWISKA 

I  FUNDUSZY EUROPEJSKICH  oraz  Komisji  ds.  RODZINY,  ZDROWIA I  POMOCY 

SPOŁECZNEJ  i  utworzenia  Komisji  OCHRONY  ŚRODOWISKA  I  FUNDUSZY 

EUROPEJSKICH, RODZINY, ZDROWIA I POMOCY SPOŁECZNEJ.

29.Projekt uchwały w sprawie oddalenia wezwania Burmistrza Miasta Arkadiusza CZECH 

do  usunięcia  naruszenia  jego  interesu  prawnego  przez  Przewodniczącego  Rady 

Miejskiej  Piotra  SZCZĘSNY, a dotyczącego podpisania Uchwały Nr  XXVIII/283/2008 

Rady  Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  lokatorów 

mieszkań w budynku przy ul.  Krakowskiej  2a  i  Rynek  7  z  dnia  12  maja  2008r  na 

bezczynność Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry.

30.Projekt uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji REWIZYJNEJ.

31.Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XXIX/316/2008  Rady  Miejskiej 

w  Tarnowskich  Górach  z  dnia  27  sierpnia  2008r.  w  sprawie  planu  pracy  Komisji 

REWIZYJNEJ na okres II półrocza 2008r.

32.Projekt  uchwały  w  sprawie  uzupełnienia  składu  osobowego  Komisji 

INFRASTRUKTURY I ROZWOJU MIASTA.

33.Projekt  uchwały  w  sprawie  uzupełnienia  składu  osobowego  Komisji  OCHRONY 

ŚRODOWISKA I FUNDUSZY EUROPEJSKICH.

34.Projekt  uchwały  w  sprawie  uzupełnienia  składu  osobowego  Komisji  ds.  RODZINY, 

ZDROWIA I POMOCY SPOŁECZNEJ

35.Projekt  uchwały w sprawie  rozpatrzenia  skargi  na działalność  Dyrektora  Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej.

36.Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta.

37.Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o dokonanej analizie oświadczeń

majątkowych złożonych przez Radnych Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach.

38.Interpelacje, wnioski, pytania radnych oraz dyskusja ogólna.
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Ad. 1
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  chwilą  skupienia  otworzył  obrady 

XXXI sesji Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach, a następnie powitał przybyłych na 

dzisiejszą sesję.

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził prawomocność obrad dzisiejszej 

sesji i otworzył obrady.

Ad. 2
Kolejnym punktem porządku obrad jest przedstawienie i przyjęcie porządku obrad.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  poinformował 

o  potrzebie  zmian  w  dzisiejszym  porządku  obrad  i  zaproponował  wprowadzić  do 

porządku obrad następujące zmiany:

– w  pkt  5  wprowadzić:  Część  informacyjna  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  

i Burmistrza Miasta.;

– Przestawić kolejność omawiania projektów uchwał w następujący sposób:

1. w pkt 6 zamieścić:  Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIV/263/2008 

Rady  Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach  z  dnia  22 kwietnia  2008r.  dotyczącej 

zaciągnięcia  pożyczki  w  Wojewódzkim  Funduszu  Ochrony  Środowiska 

i Gospodarki  Wodnej  w  Katowicach  na  realizację  przedsięwzięcia  pn.  „Budowa 

kanalizacji  sanitarnej  i  deszczowej  oraz  oczyszczalni  ścieków  komunalnych 

w Tarnowskich  Górach  –  I Faza”  współfinansowanego  ze  środków  Funduszu 

Spójności;

2. w pkt 7 zamieścić:  Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/235/2008 

Rady  Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach  z  dnia  2 kwietnia  2008r.  dotyczącej 

zaciągnięcia pożyczki w Narodowym Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki  

Wodnej  na  realizację  przedsięwzięcia  pn.  „Budowa  kanalizacji  sanitarnej  

i deszczowej  oraz  oczyszczalni  ścieków komunalnych  w  Tarnowskich  Górach  –  

I Faza” współfinansowanego ze środków Funduszu Spójności.

3. w pkt 8 zamieścić: Projekt uchwał w sprawie zmian w uchwale budżetowej.

– Projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  uchwale  budżetowej  rozpatrzyć  wraz 

z autopoprawką.
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Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH: „dziękuję za zamieszczenie Części informacyjnej 

Burmistrza  Miasta  (zgodnie  z  zapisem  §  14  Regulaminu  Rady  Miejskiej).  Chciałbym 

zaproponować  Panu  Przewodniczącemu  (ponieważ  tylko  on  może  wprowadzić  taki 

projekt) umieszczenie w porządku obrad projektu uchwały w sprawie przekazania skargi 

Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry na uchwałę Rady Miejskiej  Nr XXVIII/283/2008 z dnia 

2 lipca 2008r. do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego. Obowiązkiem Rady Miejskiej 

jest przekazanie skargi, która do organu wpływa, podobnie jak obowiązkiem Burmistrza 

jest przekazywanie skarg, które wpływają do SKO. Jest to czynność proceduralna, która 

należy wykonać. Nie zrealizowanie tej czynności jest naruszeniem prawa. Rada powinna 

tą uchwałę przekazać, to nie Rada decyduje, czy skarga jest zasadna. Na sesji w dniu 2 

lipca  zwracałem uwagę,  że niewłaściwie uchwała ta  została  podjęta.  Burmistrz  Miasta 

wzywał  do usunięcia  naruszenia prawa,  natomiast  Rada nie  usunęła tego naruszenia. 

Kolejnym krokiem jest przekazanie skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego – 

Rada Miejska może ten projekt uchwały rozpatrzyć tylko w jeden sposób. Ja służę tym 

projektem  uchwały  –  jego  wnioskodawcą  może  być  jedynie  Przewodniczący  Rady 

Miejskiej, drugiej części uzasadnienia nie odważyłem się napisać. Mogę podpowiedzieć, 

że przyjęcie tej uchwały jest dla obu stron korzystne.”

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY: „proszę przekazać Panie Burmistrzu 

ten projekt uchwały, po jego zanalizowaniu, zostanie on wprowadzony do porządku obrad 

w trakcie  dzisiejszej  sesji,  gdyż  taka  możliwość  istnieje.  Proponuję  wprowadzić  go  po 

przerwie.”

Radny  Franciszek  NOWAK zgłosił  wniosek  do  porządku  obrad  o  wprowadzenie 

następujących projektów uchwał:

– Projekt  uchwały  w  sprawie  stwierdzenia  wygaśnięcia  mandatu  radnego  Piotra 

Szczęsnego.

– Projekt  uchwały  w  sprawie  stwierdzenia  wygaśnięcia  mandatu  radnego  Jerzego 

Węgielskiego.

„Uzasadnienie do projektów uchwał jest znane. W dniu 20 października upłynął termin, 

w którym Komisja Rewizyjna zobowiązała się do zbadania sprawy w/w projektów uchwał. 

Był to termin obligatoryjny zgodnie z Protokołem XXIX sesji z dnia 27 sierpnia 2008r.(...) 

Zgodnie  z  art.  190  ust.  2  Ustawy  Ordynacja  wyborcza  do  Rad  Gmin,  Rad  Powiatów 

i Sejmików  Województw,  wygaśnięcie  mandatu  Radnego,  stwierdza  Rada  w  drodze 

uchwały  najpóźniej w przeciągu 3 miesięcy od dnia wystąpienia przyczyny wygaśnięcia. 
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(w tym przypadku był to 8 czerwca br. w dniu powiadomienia Wojewody). Umieszczenie 

tych projektów uchwał w porządku obrad dzisiejszej sesji jest sprawą obligatoryjną. W dniu 

dzisiejszym Rada Miejska powinna obradować nad tymi projektami uchwał.”

Radny Stanisław KOWOLIK: „pan Przewodniczący przedstawił wniosek o przestawienie 

kolejności paru punktów porządku obrad. Proszę o przedstawienie krótkiego uzasadnienia, 

czym ta zmiana jest  powodowana. Chciałbym udzielić poparcia dla wniosku złożonego 

przez  Pana  Burmistrza  oraz  wyrazić  satysfakcję  z  dzielenia  się  zapleczem  prawnym 

i merytorycznym  Burmistrza  Miasta  wobec  Rady  Miasta  i  Pana  Przewodniczącego. 

Powinniśmy wprowadzić wniosek Pana Burmistrza do porządku dziennego, ponieważ nikt 

z nas nie ma takiej wiedzy, która pozwoliłaby przekreślić uzasadnienie Pana Burmistrza. 

Wnoszę  o  skreślenie  punktu  3  w  sprawie  przyjęcie  protokołu  z  ostatniej  sesji  Rady 

Miejskiej,  ponieważ  protokół  nie  został  przygotowany  w  terminie  wyznaczonym  przez 

Regulamin Rady Miejskiej i nikt nie zdołał się z nim zapoznać. Uważam, że Protokół XXX 

sesji Rady Miejskiej lepiej przyjąć w trakcie przyszłej sesji, po szczegółowym zapoznaniem 

się z jego treścią.”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY:  „odpowiem  na  pytanie  Pana 

Radnego,  Rada  powinna  przyjąć  projekty  uchwał  związane  z  zaciągnięciem  pożyczki 

w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach oraz 

w Narodowym Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, a następnie zająć się 

projektem uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej. Zasadnym jest wprowadzenie 

projektu  uchwały  zgłoszonego  przez  Pana  Burmistrza.  Jednak  projekt  ten  zostanie 

wprowadzony do porządku obrad, po przygotowaniu materiałów dla Radnych - Regulamin 

Rady Miejskiej daje taką możliwość, pozwoli to również na zapoznanie się Radnych z jego 

treścią. Przystępujemy do głosowania nad zgłoszonymi wnioskami(...)”

Radny Stefan NOWAK: „w ramach głosów „za” -  popieram wniosek Radnego Franciszka 

NOWAKA, uważam, że dla dobra Radnych jest zamknięcie tego tematu, aby Rada nie 

wracała do niego co sesję.” 

Radny Jerzy WĘGIELSKI: ”w ramach głosów przeciw, chciałbym przypomnieć Radnemu 

Franciszkowi  NOWAKOWI,  że  termin  związany  z  wygaśnięciem  mojego  mandatu  nie 

upłynął, celowo wprowadza Pan w błąd Radnych i opinię publiczną. Komisja Rewizyjna 

zajęła się moją sprawą, na kolejnym spotkaniu będzie kontynuować ten temat.”
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Burmistrz  Miasta  Arkadiusz  CZECH  przypomniał,  że  wnioski  formalne,  powinny być 

(zgodnie z Regulaminem Rady Miejskiej) głosowane bezzwłocznie. 

Radny Stefan NOWAK:  ”chciałbym sprostować ad persona Radny Jerzy WĘGIELSKI, 

jego uwaga nie jest na miejscu. Rzeczywiście wymóg związany z upływem terminu nie 

został  zachowany.  Proponuję  wycofać  z  mojego  wniosku  projekt  uchwały  w  sprawie 

stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Jerzego Węgielskiego.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej przystąpił  do  procedury  głosowania  nad  złożonymi 

wnioskami. 

Wniosek Nr 1
Wniosek Radnego Franciszka NOWAKA o wprowadzenie do porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Piotra Szczęsnego.

Za  przyjęciem  wniosku  głosowało  –  9  Radnych,  przeciw  –  10  Radnych,  od  głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych.

Wniosek Nr 2
Wniosek Radnego Franciszka NOWAKA o wprowadzenie do porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Jerzego Węgielskiego.

Za  przyjęciem  wniosku  głosowało  –  9  Radnych,  przeciw  –  10  Radnych,  od  głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych.

Wniosek Nr 3
Wniosek  Burmistrza  Miasta o  wprowadzenie  do  porządku  obrad  projektu  uchwały 

w sprawie  przekazania  skargi  Burmistrza  Miasta  Tarnowskie  Góry  na  uchwałę  Rady 

Miejskiej  Nr  XXVIII/283/2008  z  dnia  2  lipca  2008r.  do  Wojewódzkiego  Sądu 

Administracyjnego.

Za  przyjęciem  wniosku  głosowało  –  9  Radnych,  przeciw  –  10  Radnych,  od  głosu 

wstrzymało się – 1 Radny.

Wniosek Nr 4
Wniosek  Radnego  Stanisława  KOWOLIKA  o  wyłączenie  pkt  3  porządku  obrad 

związanego z przyjęciem Protokołu z XXX sesji Rady Miejskiej z dnia 24 września 2008r.

Za  przyjęciem  wniosku  głosowało  –  9  Radnych,  przeciw  –  10  Radnych,  od  głosu 

wstrzymało się – 1 Radny.
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Za przyjęciem zaproponowanego porządku obrad głosowało – 10 Radnych, przeciw 
– 9 Radnych, od głosu wstrzymało się – 0 Radnych, Radnych nie biorących udziału 
w głosowaniu – 1. 

Radny Stanisław  KOWOLIK:  „za  zmianami  w  porządku  obrad  wypowiedziało  się  10 

Radnych – czyli mniej niż bezwzględna większość Rady, mam wrażenie, że ten porządek 

nie został przyjęty. Proszę o wykładnię prawną. (...)”

Radca Prawny Maciej HONIEK:  wyjaśnił,  że zgodnie z  § 12 pkt 2 Regulaminu Rady 

Miejskiej,  Rada  Miejska  może  wprowadzić  zmiany  do  porządku  obrad  bezwzględną 

większością głosów ustawowego składu Rady. 

Przewodniczący Rady Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  upewniając się,  iż  zaproponowane 

przez  niego  zmiany  w  kolejności  przyjmowania  projektów  uchwał,  powinny  być 

przegłosowane przez Radę Miejską, zaproponował ich przegłosowanie.

Radny Stanisław KOWOLIK:  „Rada Miejska powinna odwołać się  do wiedzy prawnej 

zaplecza  Pana  Burmistrza,  aby  jednak  nie  działania  pod  presją  czasu,  proponuję 

ogłoszenie  10  minut  przerwy.  Chciałbym  zwrócić  uwagę  na  terminologię  porządku 

dziennego,  jaka  jest  zastosowana  w  Ustawie  o  samorządzie  gminnym:  porządku 

dziennego się nie głosuje – on wchodzi w życie. Głosowane są zmiany. Nie jestem pewny, 

czy można wrócić do głosowania nad porządkiem obrad.”

Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH: „nastąpił tutaj błąd proceduralny. Głosowane były 

wnioski  Radnego  Franciszka  NOWAKA,  Burmistrza  Miasta,  Radnego  Stanisława 

KOWOLIKA, natomiast nie doszło do głosowania wniosku Pana Przewodniczącego. (...) 

Sformułowany  wniosek  należałoby  przegłosować  bezwzględną  większością  głosów. 

Następnie  należałoby  przegłosować  porządek  obrad  zwykłą  większością  głosów.  Tym 

czasem Pan Przewodniczący po przeprowadzeniu głosowania, przystąpił do głosowania 

całego  porządku  obrad  z  autopoprawką  –  kiedyś  była  taka  możliwość,  obecnie 

obowiązujący Regulamin Rady Miejskiej jej nie przewiduje.”
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Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY zgłosił:

Wniosek Nr  5 o  wprowadzenie  w pkt  4  informacji  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej 

i Burmistrza Miasta. 

Za przyjęciem wniosku głosowało – 20 Radnych, przeciw – 0 Radny, od głosu wstrzymało 

się – 0 Radny.

Wniosek został przyjęty przez Rade Miejską jednogłośnie.

Wniosek Nr 6 o zmianę kolejności przyjmowania projektów uchwał (pkt 5, pkt 6 i pkt 7).

Przed projektem uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej zostaną poddane pod 

obrady  projekty  uchwał  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  w  Wojewódzkim  Funduszu 

Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  w  Katowicach  oraz  zaciągnięcia  pożyczki 

w Narodowym Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej.

Za  przyjęciem  wniosku  głosowało  –  20  Radnych,  przeciw  –  0  Radnych,  od  głosu 

wstrzymało się – 0 Radny.

Wniosek został przyjęty przez Rade Miejską jednogłośnie.

Za  przyjęciem  w  całości  zaproponowanego  porządku  obrad  głosowało  –  11 
Radnych, przeciw – 9 Radnych, od głosu wstrzymało się – 0 Radnych, Radnych nie 
biorących udziału w głosowaniu – 0. 
Rada Miejska przyjęła następujący porządek obrad:

1. Otwarcie obrad sesji.

2. Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Miejskiej.

4. Interpelacje, wnioski, pytania radnych – I część.

5. Część informacyjna Burmistrza Miasta i Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

• Informacja Burmistrza Miasta o sytuacji w AIG S.A.

• Informacja Burmistrza Miasta dotycząca sytuacji MZKP.

6. Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XXIV/263/2008  Rady  Miejskiej 

w  Tarnowskich  Górach  z  dnia  22 kwietnia  2008r.  dotyczącej  zaciągnięcia  pożyczki 

w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach na 

realizację  przedsięwzięcia  pn.  „Budowa  kanalizacji  sanitarnej  i  deszczowej  oraz 

oczyszczalni  ścieków  komunalnych  w  Tarnowskich  Górach  –  I Faza” 

współfinansowanego ze środków Funduszu Spójności.
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7. Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XXIII/235/2008  Rady  Miejskiej  w 

Tarnowskich  Górach  z  dnia  2 kwietnia  2008r.  dotyczącej  zaciągnięcia  pożyczki  w 

Narodowym  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  na  realizację 

przedsięwzięcia  pn.  „Budowa  kanalizacji  sanitarnej  i  deszczowej  oraz  oczyszczalni 

ścieków  komunalnych  w  Tarnowskich  Górach  –  I Faza”  współfinansowanego  ze 

środków Funduszu Spójności.

8. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2008 rok.

9. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 

2009r.

10.Projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  środków 

transportowych.

11.Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  analizy  stanu  zdrowia  mieszkańców  miasta 

Tarnowskie Góry w latach 2005-2007.

12.Projekt  uchwały  w  sprawie  wydania  opinii  do  projektu  uchwały  Rady  Miasta 

w  Siemianowicach  Śląskich  dotyczący  reorganizacji  samodzielnego  publicznego 

zakładu opieki zdrowotnej pn. „ Szpital Miejski w Siemianowicach Śląskich”, poprzez 

likwidację  oddziału  otolaryngologicznego  Szpitala  Miejskiego  w  Siemianowicach 

Śląskich.

13.Projekt uchwały w sprawie wydania opinii do projektu uchwały Rady Miejskiej w Zabrzu 

dotyczącej  likwidacji  Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki  Zdrowotnej  Szpital 

Rejonowy 41-803 Zabrze, ul. Zamkowa 4.

14.Projekt  uchwały  w  sprawie wydania  opinii  do  projektu  uchwały  Rady  Miejskiej 

w  Bytomiu  dotyczącej  reorganizacji  samodzielnego  publicznego  zakładu  opieki 

zdrowotnej  pn.  “  Zakład  Lecznictwa  Ambulatoryjnego  w  Bytomiu”,  polegającej  na 

likwidacji  Przychodni  Nr  5  w  Bytomiu  przy  ul.  Konstytucji  93  i  Przychodni  Nr  7 

w Bytomiu przy ul. Piecucha 10

15.Raport  z  wykonania  Programu ochrony środowiska gminy Tarnowskie Góry na lata 

2006-2007.

16.Projekt uchwały w sprawie Programu ochrony środowiska gminy Tarnowskie Góry na 

lata 2008-2011.

17.Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Tarnowskie Góry 

z  organizacjami  pozarządowymi  i  innymi  podmiotami  prowadzącymi  działalność 

w sferze zadań pożytku publicznego na rok 2009”.

18.Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Zasad  dysponowania  środkami  finansowymi 

przeznaczonymi na pomoc zdrowotną dla nauczycieli  szkół i  przedszkoli, dla których 
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organem prowadzącym jest Gmina Tarnowskie Góry.

19.Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w formie zamiany nieruchomości 

pomiędzy Gminą Tarnowskie Góry, a Panem Ryszardem Kopyto. 

20.Projekt  uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie  przez Burmistrza Miasta 

bonifikaty przy sprzedaży na rzecz najemcy lokalu mieszkalnego w budynku przy ulicy 

Ogrodowej 2A w Tarnowskich Górach.

21.Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w formie zamiany nieruchomości 

pomiędzy Gminą Tarnowskie Góry, a Panem Alojzym Podworskim.

22.Projekt uchwały w sprawie nabycia do zasobu gminnego nieruchomości położonej przy 

ulicy Poziomkowej.

23.Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  lokali  użytkowych 

usytuowanych w Tarnowskich Górach przy ulicy Bondkowskiego 1.

24.Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  załącznika  do  Uchwały  dotyczącej  ustalenia 

wysokości bonifikat przy sprzedaży na rzecz najemców lokali mieszkalnych w budynku 

przy ulicy Cebuli 8A i 8B w Tarnowskich Górach.

25.Projekt uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 

nieruchomości gruntowej będącej własnością Gminy Tarnowskie Góry

26.Projekt uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 

nieruchomości gruntowej będącej własnością Gminy Tarnowskie Góry

27.Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy 

nieruchomości gruntowych będących własnością Gminy Tarnowskie Góry

28.Projekt  uchwały  w  sprawie  uzupełnienia  składu  osobowego  Komisji 

INFRASTRUKTURY I ROZWOJU MIASTA.

29.Projekt  uchwały  w  sprawie  uzupełnienia  składu  osobowego  Komisji  OCHRONY 

ŚRODOWISKA I FUNDUSZY EUROPEJSKICH

30.Projekt  uchwały  w  sprawie  uzupełnienia  składu  osobowego  Komisji  ds.  RODZINY, 

ZDROWIA I POMOCY SPOŁECZNEJ

31.Projekt  uchwały w sprawie  rozpatrzenia  skargi  na działalność  Dyrektora  Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej.

32.Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta.

33.Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o dokonanej analizie oświadczeń

majątkowych złożonych przez Radnych Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach.

34.Interpelacje, wnioski, pytania radnych oraz dyskusja ogólna.

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił pięciominutową przerwę.
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Po przerwie.

Radca Prawny Maciej HONIEK ogłosił, że porządek obrad został przyjęty prawidłowo. 

Ad. 3

Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał pod głosowanie protokół  z sesji Rady Miejskiej 

Nr XXX/2008 z dnia 24 września 2008r.

Za  przyjęciem  protokołu  głosowało  –  9  Radnych,  przeciw  –  7  Radnych, 

od głosu wstrzymało się – 0 Radnych. Protokół został przez Radę przyjęty.

Ad. 4

Kolejnym punktem porządku obrad są interpelacje, wnioski, pytania radnych – I część.

Radny Stanisław KOWOLIK: „chciałbym podnieść następujące sprawy. Od kilku tygodni 

do Radnych były kierowane przez Panią Dorotę OSUCH Dyrektor Gimnazjum Nr 4, pisma 

nacechowane  dużym  stopniem  dramatyzmu,  jeżeli  chodzi  o  przyszłość  Gimnazjum 

w związku z zaistniałą sytuacją demograficzną. Placówka ta w tej dzielnicy ma szczególny 

charakter. Uważam, że przyszłość tej placówki nie jest problemem tylko Dzielnicy Stare 

Tarnowice, ale jest problemem całego Miasta i Rady Miejskiej. Czy na ten moment jest 

jakiś  pomysł  rozwiązania sprawy przyszłości  Gimnazjum Nr 4? Nie  chciałbym dotykać 

problemu infrastruktury, budynku jego kubatury i kosztów.(...) Temat drugi dotyczy patologi 

wokół  handlu złomem. Przypomnę, że w czerwcu Rada Miejska odrzuciła  przedłożony 

przez  Burmistrza  projekt  uchwały  w sprawie  określania  dni  i  godzin  otwierania  oraz 

zamykania  punktów  handlujących  złomem.  Celem  tego  projektu  było  ograniczenie 

kradzieży  elementów  metalowych.  W  dniu  wczorajszym  usłyszałem,  że  linia  kolejowa 

pomiędzy Tarnowskimi Górami, a Opolem została unieruchomiona, gdyż kilkaset metrów 

trakcji zostało skradzionych. Pasażerowie przynajmniej jednego pociągu musieli piechotą 

udać się do miejsca, gdzie została zorganizowana komunikacja zastępcza. Informacja ta 

wskazuje,  iż  problem jest  aktualny.  W imieniu Klubu PiS,  złożyłem interpelację w dniu 

7 lipca, pytając Pana Burmistrza, kiedy projekt ten zostanie ponownie wprowadzony pod 

obrady.  Uzyskałem odpowiedz, iż  odbędzie się to na jednym z najbliższych posiedzeń 

Rady Miejskiej. Minęło kilka miesięcy, temat nie znalazł się w porządku dziennym. Mam 

nadzieje,  że nad tym projektem prowadzone są prace i  znajdzie  się na sesji  – czego 

domagam  się  w  imieniu  Klubu  PiS.  Temat  trzeci  dotyczy  punktów  porządku  obrad 

związanych  z gospodarką  nieruchomościami,  których  można  by  zaoszczędzić,  gdyby 
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Rada Miejska złożyła  stosowne kompetencje na ręce Pana Burmistrza.  Ponieważ Pan 

Przewodniczący był inicjatorem wycofania uchwały w sprawie zasad (ogólnie) zbywania, 

nabywania  i gospodarowania  nieruchomościami,  która  nadawała  Panu  Burmistrzowi 

stosowne  kompetencje,  chciałbym  zapytać,  czy  zamierza  Pan  przygotować  stosowny 

projekt  uchwały,  który  uchroni  Radę  przed  mnożeniem  w sposób  nieuzasadniony 

projektów uchwał.  Zapewniał  Pan Przewodniczący Kupców, że oddalenie tego projektu 

uchwały skutkuje obniżeniem czynszów – to nie nastąpiło – straty jakie poniosła Rada są 

niebagatelne...  Ostatnia  sprawa  dotyczy  problemu  niezłożenia  przez  Pana 

Przewodniczącego  oświadczenia  lustracyjnego  w  ubiegłym  roku,  na  co  jednoznacznie 

wskazywała dyskusja na ubiegłej sesji. Rozmawiałem z rożnymi środowiskami, w których 

spotkałem głosy,  iż  Pan  Przewodniczący był  tajnym  współpracownikiem,  donosicielem 

i kapusiem,  w  co  ja  osobiście,  ani  moi  koledzy  klubowi  nie  wierzymy.  Należy  rzecz 

ostatecznie uporządkować i dać Panu Przewodniczącemu szansę, żeby to fatalne odium 

z siebie zmył. Sądzę, że Pan Przewodniczący powinien stosowne oświadczenie złożyć i je 

upublicznić.  Tym  bardziej,  że  Pan  Przewodniczący  na  ramach  Gwarka,  udzielając 

wywiadu stwierdził jednoznacznie, że donosicielem czy tajnym współpracownikiem nie był. 

Żeby  to  ostatecznie  wyjaśnić,  chciałbym  zaproponować  złożenie  na  tym  forum 

oświadczenia  lustracyjnego.   Pozwalam sobie  wręczyć  Panu  Przewodniczącemu wzór 

oświadczenia lustracyjnego.” 

Przewodniczący Rady Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  poinformował  Radnego,  aby wzór 

oświadczenia lustracyjnego złożył do Biura Rady Miejskiej. 

Radny Henryk WRZASK: „chciałbym podjąć temat sprzątania liści w naszym mieście. Na 

łamach prasy odbyła się już dyskusja, ponadto wpływają do mnie jako Radnego skargi 

mieszkańców  dotyczące  wykupu  worków  na  śmieci,  które  są  w  dyspozycji 

Przedsiębiorstwa REMONDIS. Gmina dopłaca do każdego worka 3 zł. Obowiązująca do 

ubiegłego tygodnia kwota za worek to 2 zł. Dofinansowanie od kilku dni nie obowiązuje – 

w tym układzie za worek należ zapłacić 5 zł. Uważam, że nie powinniśmy dopuścić do 

takiej  sytuacji.  Przeczytałem  na  ramach  Tygodnika  GWAREK,  wypowiedź  Rzecznika 

Prasowego  Urzędu  Miejskiego  Pani  Beaty  Zielonka,  która  potwierdziła  możliwość 

znalezienia  środków  na  ten  cel.  Proponuje,  aby  uruchomić  w trybie  pilnym  środki  na 

dopłatę  do  worków,  natomiast  w  przyszłym  roku  w  pełni  zabezpieczyć  tą  potrzebę. 

Chcemy  osiągnąć  zaangażowanie  mieszkańców  nie  tylko  w  zakresie  porządkowania 

własnych  posesji,  ale  również  w  segregację  odpadów.  (...)  Jeszcze  jedna  uwaga  do 
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budżetu  na  przyszły rok.  Uważam,  że Starostwo Powiatowe,  które  odpowiada za  sieć 

dróg, powinno partycypować w kosztach porządkowania dróg. Gmina powinna podjąć ze 

Starostwem rozmowy, aby również uczestniczyło w kosztach zakupu worków na liście.”

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Łukasz GARUS: „odpowiedź Burmistrza Miasta na 

moją  interpelację  w  sprawie  dochodzenia  należności  od  Starostwa  Powiatowego 

wzbudziła moje zaniepokojenie. Poinformowano mnie,  iż zostało złożone stosowne pismo 

procesowe. Natomiast Gmina nie zwraca się do Starostwa o dokumenty, które miałyby 

wykazać wierzytelność. Starostwo nie może zataić dokumentów, przecież za to odpowiada 

przed  Prokuraturą.  Apeluję  o  pośpiech  w  tej  sprawie,  by  móc  odzyskać  pieniądze. 

W sprawie uchwały w sprawie godzin otwarcia placówek handlujących złomem, w trakcie 

czerwcowych obrad Rady Miejskiej,  to Pan Burmistrz wycofał  ten projekt.  Wobec tego 

uwagi Radnego nie polegają na prawdzie. Konkluzja tej wypowiedzi rodzi podejrzenia, że 

Radni popierają proceder kradzieży złomu. To jest wniosek za daleko idący. Nie widzę 

bezpośredniego  przełożenia,  pomiędzy  godzinami  otwarcia  placówek  handlu  złomu, 

a kradzieżami  trakcji  na  trasie  Opole  –  Tarnowskie  Góry.  Należy  ścigać  przestępców, 

doprowadzić do tego, aby nie były skupowane elementy trakcji kolejowej. (...) Musi być 

nadzór  Policji  nad  skupami  złomu.  Może  należałoby  zakazać  handlu  złomem 

w Tarnowskich  Górach?  Co  do  punktu  dotyczącego  uchylenia  uprawnień  Burmistrza 

Miasta  odnośnie  gospodarowania  nieruchomościami,  działanie  to  było  słuszne.  Rada 

Miejska ma więcej pracy, ale posiada również więcej informacji. Nie unikajmy pracy – po to 

zostaliśmy Radnymi.(...) Niepodjęcie tej uchwały spowodowałoby, że Rada nie mogłaby 

kontrolować tego typu działań...”

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Krzysztof  ŁOZIŃSKI odnosząc  się  do  wyżej 

podnoszonej  interpelacji:  „jestem  zdumiony  odpowiedzią,  pytanie  było  konkretne, 

a Burmistrz odpisał enigmatycznie. Doprecyzuje pytania: Kiedy został złożony pozew? Czy 

myśli Pan, że Starosta jest osobą, która mogłaby coś ukryć? Jeżeli Starosta coś ukrywa 

powinno być wszczęte powództwo karne. (...) Dla dobra budżetu gminy działania powinny 

być jednoznaczne. Proszę odpowiedzieć w tej części porządku obrad.(...)”

Przewodniczący  Zarządu  Dzielnicy  Stare  Tarnowice  Józef  SIENNICKI poruszył 

następujące zagadnienia:

– Pod  koniec  sierpnia  zostało  zdjęte  logo  TCK  z  pojemników  na  odzież  używaną 

w Dzielnicy Stare  Tarnowice,  mieszkańcy nadal  wrzucają  tam odzież.  Pojemniki  są 
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uszkodzone,  szpecące,  często  wywracane.  Następnie  poprosił  o  rozwiązanie  tego 

problemu przez Gminę.

– Został  sprzedany  teren,  na  którym  znajdują  się  boiska  do  piłki  nożnej,  pomiędzy 

ul. Francuską, a Ogródkami Działkowymi. W tym miejscu znajdują się bramki,  które 

powinny być zagospodarowane - zamontowane przy Domu Kultury JUBILAT. 

– Poinformował zgromadzonych, iż od wiosny Rada Dzielnicy wnioskuje o przywrócenie 

stałego  Komisariatu  Policji,  gdyż  patrole  Policji  są  niezwykle  znaczące  dla 

bezpieczeństwa mieszkańców. Na ten wniosek Dzielnica otrzymała od Wojewódzkiego 

Komendanta Policji  odpowiedź odmowną, w której  stwierdzono, że w dzielnicy ilość 

przestępstw zmalała, a  ich wykrywalność wzrosła. Prowadzona jest akcja zbierania 

podpisów od mieszkańców.   Następnie złożył  prośbę o  wparcie  tych  działań przez 

Burmistrza Miasta.

– Poruszył problem Gimnazjum Nr 4, oraz zaapelował o powstanie przy tej szkole boiska 

do hokeju na trawie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr  SZCZĘSNY  odpowiadając na pytanie Radnego 

Stanisława  KOWOLIKA  poinformował,  iż  w  sprawie  projektu  uchwały  związanego 

z nieruchomościami gminnymi, to grupa radnych złożyła wniosek o odebranie uprawnień 

Burmistrza  w  tym  zakresie.  Następnie  dodał:  „dementuje  informację,  iż  obiecywałem 

kupcom obniżenie  stawek  za  wynajem lokali  użytkowych  Gminy.  Przychodzą do mnie 

mieszkańcy, przedstawiając swoje rodzinne tragedie związane z koniecznością rezygnacji 

z wynajmowania lokalu.  Radny Kowolik wie, że były prowadzone rozmowy z Burmistrzem 

Miasta, z których nic nie wynikło. Nadal obowiązują ustalenia Burmistrza Miasta, natomiast 

kupcy zostali  podstawieni pod ścianą. Odnośnie złożenia oświadczenia majątkowego – 

przygotuję  pełną  wersję  złożonego  przeze  mnie  oświadczenia  z  uwzględnieniem 

wszystkich terminów i dat. Jeżeli Pan Radny ma informacje z jakiś środowisk takie zarzuty 

padły, proszę je przedstawić. Jeżeli Pan tego nie zrobi pozwę Pana do sądu. Musiałby Pan 

dowiedzieć się kim był mój dziadek, moja rodzina doświadczyła wielu krzywd przez PRL. 

Pan obraża moją rodzinę.”

Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH:  „odnosząc się  do handlu złomem – pamiętacie 

Państwo dyskusję, jaka miała miejsce na sesji. Nie posiadam teraz materiału źródłowego, 

czy był  to mój wniosek, jednak większość Rady zagłosowała, aby ten projekt wycofać. 

W moim imieniu Zastępca Burmistrza Miasta zobowiązał się, że temat powróci. Obecnie 

trwają  prace  nad  analizą  jak  ten  problem jest  rozwiązany w  innych  Gminach.  Co  do 
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należności  Starostwa  Powiatowego  związanego  z  prowadzeniem  przez  Gminę 

Młodzieżowych Domów Kultury (MDK), należności te dotyczą lat 2000-2005. W roku 2006 

został  złożony wniosek  do  sądu  w związku  z  należnościami  Starostwa  za  2000r.  Sąd 

przyznał owe należności Gminie. Przypominam, że był to ostatni rok kadencji  Burmistrza. 

Po objęciu stanowiska Burmistrza Miasta podjąłem negocjacje ze Starostą  w sprawie 

regulacji wzajemnych zobowiązań. Państwo znacie tą sprawę, gdyż na czerwcowej sesji 

była  przyjęta  uchwała  w  sprawie  wyrażenia  przez  Radę  Miasta  zgody  na  zawarcie 

pomiędzy Gminą Tarnowskie Góry, a Powiatem Tarnogórskim porozumienia określającego 

zasady i tryb dokonania wzajemnych rozliczeń.  Klub Radnych PO nie był jednoznaczny, 

pomimo to Rada podjęła tą uchwałę. Są głosy, że w Powiecie została ona zablokowana 

przez  rządzącą koalicję.  W okresie  przekazywania  zadania  prowadzenia  MDK,  została 

przekazana  Starostwu  cała  dokumentacja,  jedynymi  dokumentami  dla  Gminy  są 

dokumenty wtórne (tj. sprawozdania finansowe) na ich podstawie została ustalona kwota 

zobowiązania. Odnosząc się do pojemników z używaną odzieżą – sprawdzimy, zostaną 

podjęte odpowiednie działania. W sprawie utworzenia Posterunku Policji w Dzielnicy Stare 

Tarnowice – sprawa jest znana, Policja jest służbą państwową związaną ze Starostwem. 

Myślę, że wszystko jest w rękach Rady. W sprawie Gimnazjum Nr 4 – decyzja o budowie 

boiska  zapadła  jeszcze  w  ubiegłej  kadencji.  Budowa  tego  boiska  jest  kosztowna, 

w pierwotnych  założeniach  miała  być  pokryta  ze  środków  zewnętrznych.  Wniosek 

o budowę  tego  boiska  został  złożony.  Burmistrz  Miasta   wykonuje  kolejne  działania 

związane z jego budową – są to działania, których koszt może być potraktowany jako 

kwalifikowany. Pan Naczelnik Wydziału Inwestycji  i  Remontów Franciszek PAŚMIONKA 

rozmawiał  z  Panią  Dorotą  OSUCH Dyrektor  Gimnazjum Nr  4,  która  była  zadowolona 

z podjętych tam działań. (...) Po trzech latach nieruchomości rolne mogą być zbywane na 

rzecz  dzierżawców.  Natomiast  ustawa zobowiązuje  Burmistrza  Miasta  do  przedłożenia 

Radzie umów na okres dłuższy niż 3 lata.  Natomiast mediacja, której podjął się Radny 

Stanisław KOWOLIK pomiędzy Burmistrzem, a Najemcami lokali  użytkowych gminnych 

spowodowała, iż  czynsz nie został  obniżony, ale jego wprowadzenie zostało rozłożone 

w czasie...”

Naczelnik Wydziału Inwestycji i Remontów Franciszek PAŚMIONKA poinformował, że 

konkurs na budowę boiska przy Gimnazjum Nr 4 zostanie rozstrzygnięty w grudniu br. 

Zostały rozpoczęte działania związane z budową boiska, w celu uniknięcia utraty ważności 

dokumentacji. W pierwszym etapie przygotowano teren pod boisko, przygotowano wykop 

i drenaż terenu. W kolejnym etapie wykonano asfaltowe dojścia pod bieżnię i  skocznię 
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w dal. W Gimnazjum znajduje się boisko asfaltowe. W skutek dojazdu ciężkiego sprzętu 

uszkodzone zostały płytki chodnikowe, jednak na terenie, z którego młodzież nie korzysta. 

Podłoże pod budowę boiska zostało przygotowane. Z rozmów z Panią Dyrektor wynika, że 

jest ona zadowolona z wykonanych prac.”

 

Zastępca  Burmistrza  Miasta  Jolanta  TUSZYŃSKA:  „w  pismach  kierowanych  przez 

Panią OSUCH wynikały dwa problemy: terenu wokół szkoły oraz mały nabór dzieci do 

szkoły.  Szkoła  posiada  9  oddziałów,  do  których  uczęszcza  257  osób.  Pani  Dyrektor 

twierdzi, że dzieci są zabierane przez Gimnazjum Nr 2 oraz Gimnazjum Salezjańskie.  Na 

spotkaniu z Panią Dyrektor OSUCH oraz Panią Dyrektor  KUCIA-KANCLERZ  i  Panem 

Naczelnikiem  ORGACKIM  podjęto  próbę  zanalizowania  sytuacji.  Pani  Dyrektor  ma 

obiekcje  związane  z  zabieraniem  dzieci  przez  Gimnazjum  Salezjańskie.  Została 

przejrzana dokumentacja, z której wynika, że  Gimnazjum Salezjańskie nie ma ograniczań 

w  ilości  przyjmowanych  dzieci.  Organem  prowadzącym  szkoły  jest  Inspektoria 

Wrocławska,  Gmina  nie  może  nic  nakazać  w  sprawie utworzenia  lub  zamknięcia 

oddziałów.  Wydział  Spraw  Obywatelskich  przygotował  analizę  w sprawie  ilości  dzieci 

szkolnych, wynika z niej, że zmniejszająca się ilość dzieci będzie problemem wszystkich 

szkół.  Odnosząc  się  do  wypowiedzi  Radnego  WRZASK  chciałam wyjaśnić,  iż  Gmina 

w ubiegłym roku zakupiła  7  tys.  worków,  z  czego mieszkańcy wykorzystali  tyko  5 tys. 

W tym roku wykorzystano worki, które pozostały z ubiegłego roku, dodatkowo zakupiono 

5,5  tys  worków,  a  następnie  dokupiono  jeszcze  400  worków.  W  tej  chwili  nie  ma 

dodatkowych środków na dokupienie kolejnych worków.”

Pełnomocnik Burmistrza Miasta d/s Prawnych Grzegorz CZUDAJ: odpowiadając na 

pytania  poinformował,  iż  przy  przekazaniu  MDK Starostwu  została  przekazana  całość 

dokumentacji  jednostek  budżetowych.  W  Urzędzie  nie  ma  zestawienia  lub  spisu  jaka 

dokumentacja została przekazana, dlatego nie wiadomo jakie dokumenty może Starosta 

udostępnić.  Istnieje  również  problem  potwierdzenia  tych  dokumentów  za  zgodność 

z oryginałem. Kwoty zobowiązań zostały ustalone na podstawie sprawozdań finansowych. 

Należności  te  są  dochodzone  na  podstawie  porozumienia  zawartego  przez  Gminę 

z Kuratorium Oświaty.  Gmina wystąpi, w toku postępowania sądowego, o zobowiązanie 

Starostwa do przekazania dokumentacji. 

Zastępca  Burmistrza  Miasta  Piotr  SKRABACZEWSKI: „Potrzebne  jest  wsparcie, 

lobbowanie,  w  sprawie  budowy  boiska  przy  Gimnazjum  Nr  4.  Dokumentacja  została 
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złożona  do  konkursu.  Projekt  się  odróżnia  od  innych,  ponieważ  większość  zakłada 

budowę boisk do piłki nożnej. Województwo Śląskie jest silne w hokeju na trawie. Liczymy, 

że jest szansa. Jeżeli nie uda się pozyskać tych środków, przygotowany został wariant 

alternatywny.  Teren  przy  ul.  Saperów  –  po  roku  czasu  udało  się  przekonać  dużego 

dewelopera śląskiego firmę DOMDUD do wzięcia udziału w przetargu. Miasto uzyskano 

dobrą  cenę.  Koncepcja  zakłada  budowę  108  mieszkań.  Odnosząc  się  do  bramek 

w Dzielnicy Stare Tarnowice – muszą być wykopane przez podmiot, który je tam umieścił. 

Gminę obowiązują przepisy budowlane, ponadto gminne place są ubezpieczone. Gmina 

nie wyda zgody na stworzenie boiska przy Domu Kultury Jubilat, przy tej ilości środków. 

Trwają prace nad Budżetem Gminy na 2009r. (...)”

Ad vocem

Radny Stanisław KOWOLIK: „odnosząc się do sprawy czynszów,  to co Pan Burmistrz 

powiedział,  nie  wymaga  uzupełnienia.  Twierdzenie  przez  Pana  Przewodniczącego,  że 

moja  nieudolna interwencja  nie  przyniosła  żadnych  efektów,  jest  nieuprawnione, 

sprzeczne z faktami... Po drugie, bardzo dobrze, że  wypowiedzi Radnych są nagrywane, 

gdyż wszyscy wiemy, że mówiąc o uwikłaniach lustracyjnych Pana Przewodniczącego, ja 

obrazić  Pana nie  mogłem.  Przypomnę,  że  w kilku rozmowach występowałem w Pana 

obronie. Moja inicjatywa zmierza do klarownej sytuacji, kiedy w opinii publicznej występuje 

luka niedopowiedzeń, wtedy wkradają się w nią negatywne intencje.(...) Konkludując, jeżeli 

Pan Przewodniczący czuje się obrażony, winą za taki odbiór powinien obarczyć siebie, 

ponieważ  tak  długo  dopuszczał  do  niejasności.  Odnośnie  słów  Pana 

Wiceprzewodniczącego  Rady Miejskiej  Łukasza GARUSA,  powinniśmy odnosić  się  do 

problemów,  a  unikać  polemiki.  Pan  Radny  od  początku  kadencji  przejął  zadanie 

werbalnego kąsania mnie i utrudniania mi życia, poprzez negatywne odnoszenie się do 

moich  wypowiedzi...  Proszę  Pana  Przewodniczącego  GARUSA o  odnoszenie  się  do 

meritum, a nie zajmowania się polemiką. Przez ostatnie sesje wydawało mi się, że Pan 

Radny  zrezygnował  z  zlecenia  swoich  klubowych  kolegów.  Pan  Radny  powinien  być 

autonomiczny w swoich działaniach.  Odnosząc się  do tematu patologi  handlu złomem 

domagam się nie chowania głowy w piasek przez Pana Burmistrza i Rade Miejską. Jeżeli 

Policja w trakcie swoich narad ponosi ten temat, Rada będzie musiała się tym zająć. Nie 

rozumiem  sformułowań,  w których  patologię  handlu  złomem  próbuje  się  połączyć 

z polityką. Problem ten jest apolityczny i kryminogenny. Sądzę, że gdyby Pana protoplaści- 

liberałowie, usłyszeli Pana uwagi, usłyszeli, że Radni mają się zajmować tuzinami spraw, 

które mają charakter jednoznacznie administracyjny, przewrócili  by się na drugi bok ze 
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wstydu.  Wezwanie,  wobec którego stoimy...  mamy w ręce kompetentnych urzędników, 

wkładajmy  w  ich  ręce  wszelkie  administracyjne  sprawy.   Radni  mają  zajmować  się 

poważnymi  problemami  dotyczącymi  społeczności  lokalnej.  Nie  chce  deprecjonować 

problemów, którymi się dzisiaj zajmujemy. Winniśmy wypracować zasady w myśl, których 

urzędnicy  będą  podejmować  działania.  Pan  Przewodniczący  proponuje  byśmy  naszą 

operatywność  ograniczali  do  podnoszenia  rąk.  Proponuje  Panu  Przewodniczącemu 

pływanie, które lepiej służy gimnastyce tych kończyn. Tutaj mamy koncentrować się na 

operacjach rozumu, czyńmy z tego pożytek jak najczęściej.”

Przewodniczący Rady Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY: „dementuje,  że  powiedziałem,  że 

jakieś  nieruchomości  mogą  być  sprzedawane  pod  stołem.  Odnośnie  sprawy  kupców 

tarnogórskich – nie przyjęli  oni propozycji, które złożył  im Burmistrz...  Panie Radny nie 

używam słów,  których  nie  sprawdzę,  chodzi  mi  o  oświadczenie  lustracyjne.  W trakcie 

przerwy przygotuje wszystkie materiały dotyczące oświadczenia lustracyjnego.(...)  Mógł 

Pan zapytać. Proszę o przygotowanie informacji jakie osoby, jakie środowiska wyrażały 

się, że jestem szpiegiem. Jeżeli Pan mnie nie przeprosi, będę musiał wstąpić na drogę 

postępowania cywilnego.”

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Łukasz  GARUS:  „poczułem  się  dotknięty 

wystąpieniem  Radnego  Stanisława  KOWOLIKA.  Ja  na  Pana  żadnego  zlecenia  nie 

przyjąłem, jeżeli  myśli Pan, że tutaj są szpiedzy, to jest to pewna dolegliwość...  Jeżeli 

przez dwie ostatnie sesje nie było między nami polemiki, to oznacza, że nie powiedział 

Pan  niczego,  co  burzyłoby  moje  poczucie  zdrowego  rozsądku.  Nie  mogę  siedzieć 

bezczynnie,  gdy  naruszone  są  zasady  prowadzenia  dyskusji.  Jako  prawnik  mający 

doświadczenie w zakresie prowadzenia sporu, muszę wytknąć – tak nie można prowadzić 

dyskusji.  Jest  to  argument  nielojalny,  a  ten  argument  jest  wewnętrznie  sprzeczny. 

Pozostali Radni nie używają tych niedozwolonych chwytów erystycznych i ja nie muszę 

interweniować.  Talent erystyczny i rozum powinny być wykorzystywane w dobrych celach. 

Nie mam protoplastów ideologicznych, mną kieruje zdrowy rozsądek, szacunek dla pracy, 

dla  przedsiębiorczości.  Odnośnie  problemu  handlu  kradzionym  złomem,  to  Policja 

powinna monitorować skupy złomu, aby nie dokonywano zakupu kradzionego złomu na 

terenie Tarnowskich Gór.”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  złożył  wniosek o  przedłużenie 

dyskusji. 
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Za  przyjęciem  wniosku  głosowało  –  16  Radnych,  przeciw  –  0  Radnych,  od  głosu 

wstrzymało się – 3 Radnych.

Wniosek został przyjęty przez Rade Miejską.

Radny  Kazimierz  SZCZERBA: „chciałbym  uzupełnić  wypowiedź  Burmistrza  Miasta 

w sprawie MDK. Sprawa od początku była skomplikowana, Gmina przejęła zadanie od 

Kuratorium,  prowadziła  to  zadanie,  powstały Powiaty i  okazało się,  że jest  to  zadanie 

własne Powiatu, wtedy Burmistrz HANYSEK, wystąpił do Powiatu w celu partycypowania 

kosztów prowadzenia MDK. Doszło do sporu. Gmina kierowała pozew do sądu, po wielu 

latach Gmina otrzymała odszkodowanie w wysokości ok 1 mln zł. Pojawiła się szansa, 

żeby  żądać  odszkodowania  za  prowadzenie  MDK  w  latach  następnych.  Uważam,  że 

dokumentacja w tej sprawie winna się znajdować w dokumentacji Radców Prawnych. Nie 

stoi na przeszkodzie, aby teraz zajęła się tym problemem Kancelaria Radców Prawnych. 

Nie  widzę  problemu  w  uzyskaniu  od  Starostwa  dokumentacji  uwierzytelnionej  przez 

Starostę. Nie wierzę, aby Starosta mógł dokonać manipulacji dokumentacją. Nie można 

się tłumaczyć, że nie wystąpimy do Starostwa o dokumenty.”

Radny Franciszek NOWAK: „kontynuując mój wniosek z początku sesji w imieniu grupy 

Radnych składam wniosek na podstawie art. 20 ust. 3 Ustawy o samorządzie gminnym 

o zwołanie XXXII sesji w terminie 7 dni od dnia dzisiejszego.”

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY poprosił o złożenie wniosku do Biura 
Rady Miejskiej. 

Burmistrz  Miasta  Arkadiusz  CZECH:”chciałbym  wyjaśnić,  że  kwota  zobowiązań 

Starostwa  wobec  Gminy  jest  dokładnie  wyliczona  na  podstawie  innych  dokumentów. 

Starosta  będzie  musiał  przedstawić  w  Sądzie  posiadaną  przez  siebie  dokumentację. 

Kwota ta przekracza 4.800.000 zł.”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  po  krótkim  omówieniu  porządku 

obrad  zaapelował  o  krótkie  wypowiedzi  Radnych,  a  następnie  przystąpił  do  realizacji 

kolejnych punktów porządku obrad. 
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Ad. 4
Część informacyjna Przewodniczącego Rady Miejskiej:

● W dniu 23 września  2008r. Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH zwrócił  się do 

mnie z wnioskiem o wskazanie w porozumieniu z Klubami Radnych Rady Miejskiej 

przedstawiciela,  do  prac  w  Zespole  ds.  Aktualizacji  Strategii  Rozwoju  Miasta. 

Do dnia dzisiejszego Klub PIS nie wskazał przedstawiciela.

● W dniu 29  września 2008r. Koordynator kampanii „Zachowaj Trzeźwy Umysł” Pan 

Piotr ADAMSKI, przekazał na moje ręce informację o zakończeniu kolejnej  VII już 

edycji.   W akcji  tej  wzięło  udział  ponad 900 samorządowców.  Pokazuje   to  jak 

samorządy  poważnie  traktują problem profilaktyki dzieci i młodzieży, co zachęca 

do  dalszej  jeszcze  efektywniejszej  pracy  osób  współpracujących  przy  realizacji 

kampanii  w placówkach oświatowych.

● W  dniu  29   września  2008r.    Poseł  na  Sejm  RP Pan  Tomasz  GŁOGOWSKI 

przesłał  do  wiadomości  opinię  Biura  Analiz  Sejmowych,  dotyczącą  możliwości 

publikowania szczegółowych wyników głosowań  z sesji  Rady Miejskiej /kopie tego 

pisma zostały państwu przekazane /. Pozwolę sobie na odczytanie go w całości.

● W dniu 30 września 2008r  . otrzymałem pismo Pana Jana GRZANA  w sprawie 

rozwiązania  z  dniem  1  października  2008r.  umowy  najmu  pomiędzy  Firmą 

Handlową „Gosposia”,  a  gminą Tarnowskie Góry.  Powodem rozwiązania umowy 

było  Postanowienie  Burmistrza  Miasta  z  lipca  2008r.,  które  drastycznie  podnosi 

czynsz.

● W dniu 30 września 2008r.   otrzymałem do wiadomości Decyzję Samorządowego 

Kolegium  Odwoławczego  w  Katowicach,  w  sprawie  odmowy  wszczęcia 

postępowania  w  sprawie  stwierdzenia  nieważności  decyzji  Burmistrza  Miasta, 

w której  Burmistrz  Miasta  nakazał  Zakładom  Chemicznym  „Tarnowskie  Góry” 

w likwidacji - usunięcie odpadów z miejsc nieprzeznaczonych do ich składowania, 

wskazując jednocześnie sposób wykonania tej decyzji.

● W dniu 8 października 2008r.   otrzymałem odpowiedź Burmistrza Miasta na pismo 

Posła na Sejm RP Pana Tomasza GŁOGOWSKIEGO, skierowanego do Radnych 

Rady  Miejskiej  z  prośbą  o  przeanalizowanie  sytuacji  lokatorów  mieszkań 

przekazanych aportem do MTBS, jak również  wypracowanie strategii w tej kwestii. 

Z mojej strony natomiast zwróciłem się do Przewodniczących Klubów Radnych na 

piśmie w dniu   1 października br. z prośbą o opinię   w przedmiotowym temacie. 

Wskazałem  w  piśmie  termin  by  wnioski   i  propozycje  składane  były  do  6 

października.  Do  chwili  obecnej  nie  otrzymałem  odpowiedzi.  28  października 
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mieszkańcy ulicy Janasa 1 i 2 zwrócili się do mnie z pismem z prośbą o mzliwość 

naświetlenia problemu  i sposobu rozwiązania przedmotowej kwestii.

● W  dniu  8  października  2008r.     Pani  Dyrektor  Publicznego  Gimnazjum  NR  4 

zaapelowała do Rady Miejskiej  o ratunek dla powierzonej  jej  placówki  tj.  Szkoły 

przy ul.  Janasa 11 w Starych Tarnowicach, będącej  nie tylko miejscem edukacji 

młodzieży  i  miejscem  pracy,  ale  także  ośrodkiem  kulturotwórczym,  animacji 

i działań młodzieży i dorosłych, wpisującym się   w kontekst środowiskowy Osiedla 

Przyjaźń i całej Dzielnicy.

● W dniu 17 października 2008r  . Pani Ewa PYTASZ Dyrektor Ośrodka Kształcenia 

Samorządu Terytorialnego im. Waleriana Pańki w Katowicach przesłała  e-mail, w 

którym informuje mnie o najbliższym szkoleniu Śląskiego Forum Przewodniczących 

Rad Gmin i Powiatów, przypadającym na dzień 17 listopada br. Tematem szkolenia 

będzie  "Działalność  Uchwałodawcza  Samorządu  Terytorialnego   z  Perspektywy 

Nadzoru  Prawnego  Wojewody  -  Uchybienia,  Wątpliwości,  Problemy".  Kto 

z Pań/Panów  chciałby  uczestniczyć  w  tym  szkoleniu  proszę,  o  dokonywanie 

zgłoszeń   w  Biurze  Rady  Miejskiej.  Ponadto  Pani  Dyrektor  przesłała  już 

harmonogram szkoleń na I półrocze przyszłego roku tj.:

-luty  2009r.  -  to  wyjazdowe  spotkanie  w  Ustroniu,  tematem  szkolenia  będzie 

"Zarządzanie  oświatą  w  jednostkach  samorządu  terytorialnego"  -   termin  jest 

uzależniony od Pani Minister,

-marzec 2009r. - "procedura absolutoryjna", (terminy do wyboru                  16 lub 

20 marca)

-kwiecień 2009r. - "zmiany w ustawach dotyczących  samorządu terytorialnego", 

( terminy do wyboru 20 lub 24 kwietnia),

-maj  2009r.  - ochrona  zdrowia  w  kompetencjach  jednostek  samorządu 

terytorialnego, ( terminy do wyboru 18 lub 22 maja),

-czerwiec 2009r. - "uchwały rad w świetle nadzoru prawnego Wojewody" (15 lub 19 

czerwca). 

Pani  Dyrektor  Ewa PYTASZ poinformowała  mnie,  iż  na  szkolenie   do  Ustronia 

zaproszona  została  Pani  Krystyna  SZUMILAS  Sekretarz  Stanu   z  Ministerstwa 

Edukacji Narodowej.

● W dniu 20 października 2008r.   otrzymałem odpowiedź na moje pismo przesłane 

do  Prezesa  Zakładu  Ubezpieczeń  Społecznych  w  Warszawie,  w  którym 

przekazałem  podjętą  na  sesji  w  dniu  24  września  2008  r.,  Uchwałę Nr 

XXX/336/2008  Rady Miejskiej  w  sprawie  wyrażenia  woli  przywrócenia  Oddziału 
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Zakładu  Ubezpieczeń  Społecznych   w  Tarnowskich   Górach.  Dyrektor  Gabinetu 

Prezesa Zakładu Ubezpieczeń Społecznych Pan  Jarosław SOCHA informuje mnie, 

że  obecnie  w  Zakładzie  prowadzone  są  prace  nad  dostosowaniem   struktury 

terenowych  jednostek  organizacyjnych  ZUS  do  dynamicznie  zmieniającej  się 

sytuacji demograficznej i gospodarczej kraju.

● W dniu 28 października     2008r.   otrzymałem opinię Kancelarii Radców Prawnych 

"Probitas" S.C., w sprawie  przekazanego przeze mnie projektu uchwały w sprawie 

oddalenia skargi Burmistrza Miasta skierowanej do WSA w Gliwicach na uchwałę 

Nr  XXVIII/283/2008  roku  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  lokatorów  mieszkań 

w budynku przy ul. Krakowskiej 2a i Rynek 7 z dnia 12 maja 2008r. na bezczynność 

Burmistrza  Miasta,  iż  Rada  Miejska  nie  posiada  uprawnień  do  odrzucenia 

przedmiotowej skargi.

● W  dniu  28  października  2008r.   otrzymałem  od  Wojewody  Śląskiego   analizę 

złożonych przeze mnie oraz Burmistrza Miasta oświadczeń majątkowych, w której 

nie stwierdzono żadnych nieprawidłowości.

● W  dniu  28  października  2008r.   otrzymałem  informację  Naczelnika  Urzędu 

Skarbowego  w  Strzelcach  Opolskich,  o  złożonym  przez  Pana  Mieczysława 

ORGACKIEGO  Naczelnika  Wydziału  Edukacji,  Sportu  i  Turystyki  oświadczeniu 

majątkowym.

● W dniu 28 października 2008r.   otrzymałem pismo Posła na Sejm RP Tomasza 

Głogowskiego dotyczące zmiany ustawy o ochronie przeciwpożarowej, mającej  za 

zadanie ułatwić gminom pracę w obszarze ochrony przeciwpożarowej.

Część Informacyjna Burmistrza Miasta 
                                                           

INFORMACJA
z działalności wydziałów Urzędu Miejskiego oraz jednostek organizacyjnych Gminy 

w okresie od dnia 24.09.2008r. - 28.10.2008r. 

Wydział Inwestycji i Remontów:
1. W dniu 22.10. br. zawarto umowy na wykonanie i uzupełnienie oświetlenia ulic: Bema, 

Repeckiej, Szymały, Szczęść Boże, Daszyńskiego, Reja, Górnej i Narcyzów.

2. Trwa remont elewacji budynku Urzędu Miejskiego przy ul. Sienkiewicza 2.

3. W dniu 26.09.br. zakończono  I etap przebudowy placu zabaw przy ul. Sobieskiego. 

W wyniku przetargu  zawarto umowę na wykonanie II etapu zadania.

4. W dniu 15.10.br. odbył sie przetarg na II etap zagospodarowania skweru przy zbiegu 

ulic: Witosa, Renka i Spokojnej.
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5. W dniu 23.10.2008r. odbył się przetarg na budowę dźwigu osobowego wyposażonego w 

windę  do  budynku  UM przy  ul.  Sienkiewicza  2.  W 2008  roku  wykonany będzie  szyb 

windowy, a w 2009 winda.

6. Zawarto  umowę  na  wykonanie  dokumentacji  projektowej  na  rewitalizację  parku  w 

Strzybnicy.

7. Trwają roboty budowlane przy przebudowie kotłowni w Pałacu w Rybnej oraz remoncie 

budynku TS "Gwarek".

8. W  dniu  10.10.br.  odebrano  dokumentację  projektową  na  termomodernizację 

Przedszkola Nr 24 w Strzybnicy.

9. W dniu 02.10.br. dokonano odbioru wyremontowanych  pomieszczeń szatni w Pawilonie 

sportowym w Strzybnicy.

10. W dniu 09.10.br. dokonano odbioru dokumentacji projektowej na wykonanie remontu 

budynku  Ratusza  obejmującego:  wymianę  okien,  bocznych  drzwi  wejściowych  wraz  z 

remontem schodów.

11. Trwają roboty przy budowie boiska wielofunkcyjnego przy GP  Nr 2.

Wydział Gospodarki Nieruchomościami:

Sprzedano:
1. Na  rzecz  najemców  8  lokali  mieszkalnych  usytuowanych  w  budynku  przy  ulicy

Bondkowskiego 1, za łączną kwotę:  176.175 zł,

2. W drodze przetargów ustnych nieograniczonych:

• lokal użytkowy usytuowany w budynku przy ulicy Sienkiewicza 4 za kwotę: 400.000 zł,

• nieruchomość gruntowa usytuowana przy ulicy Sikorskiego za kwotę: 53.000 zł,

• 2 nieruchomości gruntowe usytuowane przy ulicy Rudnej za łączną kwotę: 207.000 zł.

Przygotowano postanowienia w sprawie:

● sprzedaży lokalu mieszkalnego usytuowanego w budynku przy ulicy Ogrodowej 2A

w Tarnowskich Górach,

● zawarcia  umów  dzierżawy  nieruchomości  usytuowanej  przy  ulicy  Górnej  o  pow. 

1.500 m2,

● sprzedaży  prawa  użytkowania  wieczystego  nieruchomości  gruntowej  przy  ulicy 

Kopalnianej

(3 działki) - II przetargi,

● sprzedaży nieruchomości gruntowej niezabudowanej w rejonie Łomnickiego-Rudnej

(2 działki)- II przetargi,
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● sprzedaży  nieruchomości  gruntowej  niezabudowanej  przy  ulicy  Swobodnej  (1 

działka)

- II przetargi,

● sprzedaży  w  drodze  przetargu  ustnego  nieograniczonego  działki  przy  ulicy 

Jagodowej,

● sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego działki przy ulicy Waliski,

● przeznaczenia do dzierżawy gruntu przy ulicy Karola Miarki o pow. 20 m2, oraz gruntu 

przy ulicy Legionów o pow. 25 m2,

● sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości przy ulicy 

Siewierskiej,

● sprzedaży w drodze przetargu ustnego ograniczonego do właścicieli nieruchomości 

sąsiednich przy ulicy Słowackiego w drodze II przetargu,

● sprzedaży nieruchomości gruntowej przy ulicy Kurka w drodze bezprzetargowej na 

poprawę warunków zagospodarowania nieruchomości sąsiedniej,

● rezygnacji Gminy z prawa pierwokupu nieruchomości (4 postanowienia).

Zawarto 11 umów dzierżawy gruntu na łączną powierzchnię 4.949 m2.

Gmina Tarnowskie Góry podpisała z właścicielem wyodrębnionego lokalu mieszkalnego 

budynku  przy  ulicy  Karola  Miarki  20  akt  notarialny  regulujący  stan  prawny  istniejącej 

wspólnoty mieszkaniowej.

Przygotowano wykazy nieruchomości przeznaczonych do zbycia:

● na rzecz najemcy lokal użytkowy usytuowany przy ulicy Piłsudskiego 6,

● na rzecz najemcy lokal mieszkalny nr 1 usytuowany przy ulicy Powstańców Śl. 25B,

● w drodze przetargu ustnego nieograniczonego lokal mieszkalny nr 14 usytuowany 

przy ulicy Słoneczników 49A.

Wydano:

● 12 zawiadomień o nadaniu numerów porządkowych nieruchomości,

● 1 postanowienie o rozgraniczeniu nieruchomości,

● 8 postanowień opiniujących podziały nieruchomości, 

● 12 decyzji zatwierdzających projekty podziału nieruchomości,

● 31 zgód na wejście w teren,

● 1 zgodę na wycinkę drzew,

● 3 zgody na korzystanie z drogi wewnętrznej gminnej.

Na  podstawie  decyzji  Starosty  Tarnogórskiego  wypłacono  4  odszkodowania  za  grunty 
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zajęte pod drogę gminną ul. Ks. Renka za łączną kwotę: 3.120 zł. 

Przesłano do Wojewody Śląskiego 7 wniosków celem wydania decyzji komunalizacyjnych 

na pow. 8.264 m2.

Wydział Gospodarki Miejskiej

1. Zakończono remont dachów i elewacji z termomodernizacją kolejnych budynków przy 

ul. Odrodzenia o nr 7 i 9

2. Rozstrzygnięte zostało postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego na zimowe 

utrzymanie  dróg  gminnych.  Wyłoniono  Firmę  Zakład  Usług  i  Konserwacji  Terenów 

Zielonych J. Wieczorek-Bytom. Wartość umowy na sezon zimowy 2008/2009 wynosi 

ok.  800.000,00  zł.  Drugi  oferent  „ALBA”  Radzionków  zaproponował  kwotę 

1.470.000,00 zł 

3. Zakończono konserwacje Potoku Pniowieckiego, natomiast roboty konserwacyjne na 

rzece Stole wykonywane są wzdłuż ul. Grzybowej w Sowicach. 

Miejski Zarząd Ulic i Mostów:

Rozstrzygnięto  przetargi  na  następujące zadania :
• „Budowa  chodnika  przy  ul.Laryszowskiej  w  Tarnowskich  Górach”-  dokumentacja 

projektowa. 

• „Remont chodnika w ciagu ul. Andersa w Tarnowskich Górach”.

• „Studium komunikacyjne ruchu jednokierunkowego w centrum miasta Tarnowskie 

Góry na obszarze ograniczonym ulicami : Legionów, Wyszyńskiego, Wyspiańskiego, 

Opolską, Powstańców Śląskich, Styczyńskiego, Pokoju, Piłsudskiego i Bytomską”

• „Przebudowa  chodników  na  Rynku  w  Tarnowskich  Górach”-  dokumentacja 

projektowa.

• „Przebudowa chodnika w ciągu ul. Szczęść Boże w Tarnowskich Górach – po stronie 

numerów  parzystych.

• Remont ul. Kolejarzy w Tarnowskich Górach.

Ogłoszono przetarg na następujące zadanie :

• Remont ul. Św. Katarzyny

• Remont ul. Bałkańskiej

• Remont chodnika w ciągu ul. Słoneczników 

W ramach robót remontowych i inwestycyjnych:
- wykonano  nakładki  asfaltobetonowe  tymczasowe  na  drogach   gminnych 
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następujących  ulic: Kolejowa,  Mazowiecka,  Wiosenna,  Źródlana,  Słomianka, 

Miedziana, Polarna, Wincentego Pola, Przedwiośnie, Tarninowa,

- remonty fragmentów ulic: Mała, Zakątek,  

- w trakcie realizacji :

• Przebudowa  chodnika  w  ciągu  ul.  Szczęść  Boże  w  Tarnowskich  Górach  –  po 

stronie numerów parzystych.

• Przebudowa ul. Donieckiej –I etap

• Remont chodnika  w ciągu ul. Andersa w Tarnowskich Górach  - fragment

W ramach bieżącego utrzymania jezdni i chodników wykonano:
- wykonanie  remontów  cząstkowych  nawierzchni  jezdni  dróg  gminnych  masą 

asfaltobetonową               w ulicach: Włoska, Tuwima, Wiejska, Armii Krajowej, 

Strzelców Bytomskich, Zielona, Radosna, Roździeńskiego,

- remont  chodników  w  ciągu   ulic  :  Szkolna,  Zachodnia,  Piastowska,  Radosna, 

Roździeńskiego,

-  remont  dróg  gruntowych  ulic  :  Konduktorska,  Miedziana,  Krucza,  Ogrodowa, 

Skrzypczyka-boczna,

- bieżące  utrzymanie  oznakowania  pionowego  w  ulicach  :  Sygnałów,  Krzywa, 

Poprzeczna,  Strzelców  bytomskich,  Gruzełki,  Łowiecka,  Boczna,  Karola  Miarki, 

Strzelecka,  Staropolska, Ligonia, Nałkowskiej, Opatowicka, Sojki, Górnicza

- wprowadzenie zmian w organizacji ruchu:

• wprowadzenie  nakazu  skrętu  w  prawo  w  rejonie  skrzyżowania  ul.  Sobieskiego 

z ul. Strzelecką w Tarnowskich Górach.

W ramach bieżącej działalności Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów :
1. prowadzenie bieżących przeglądów stanu technicznego ulic,

2. sporządzanie stosownych protokołów,

3. prowadzenie bieżącej korespondencji,

4. przyjmowanie interwencji  i skarg mieszkańców,

5. wydawanie zezwoleń  na umieszczanie reklam w pasach dróg gminnych,

6. wydawanie zezwoleń na zajęcie pasa drogowego, 

7. wydawanie uzgodnień do projektów obcych inwestorów.

Biuro Strategii i Rozwoju:

Złożenie wniosku pn. „  Nauką jesień się zaczyna” w odpowiedzi na ogłoszony przez 

Kuratorium     Oświaty  konkurs.  Wniosek  został  rozpatrzony  pozytywnie  i  otrzymał 

dofinansowanie  

   w wysokości 130.228,00 zł.
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Prace nad aktualizacją „Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Tarnowskie Góry na 

lata 

   2007-2013”.  Działania  aktualizujące  obejmowały  zorganizowanie  I  Warsztatów  nt. 

Rewitalizacji,    na które zaproszono Radnych, przedstawicieli Referatów, Wydziałów, Biur 

tut. Urzędu    Miejskiego, przedstawicieli jednostek organizacyjnych Urzędu oraz instytucji 

tj.  Policja,     Powiatowy Urząd Pracy.  Spotkanie odbyło  się  w dniu 20 października br. 

Przewiduje się    zorganizowanie kolejnych dwóch Warsztatów w przedmiotowej sprawie. 

Trwają  prace  związane  z  podpisaniem  umowy  na  realizację  projektu  

   pn.  „e-Tarnowskie  Góry.  Rozwój  elektronicznych  usług  publicznych”  ,  który  otrzymał 

   dofinansowanie  w  ramach  Regionalnego  Programu  Operacyjnego  Województwa 

Śląskiego  

   w kwocie 1.155.645 zł. 

Współpraca  z  placówkami  oświatowymi  przy  realizacji  zadania  w  ramach  Programu 

   Operacyjnego  Kapitał  Ludzki  (nr  1/POKL/9.4/2008)   pt.  „Nauczyciel  się  uczy. 

Podnoszenie     kwalifikacji  tarnogórskiej  kadry  oświatowej”,  które  otrzymało 

dofinansowanie ze środków     Europejskiego Funduszu Społecznego oraz współpraca z 

placówkami oświatowymi w ramach    realizacji zadania „Sport- Dlaczego Nie?”- Program 

aktywizacji  sportowej  dzieci  i  młodzieży  

   z tarnogórskich szkół podstawowych i gimnazjów, które otrzymało dofinansowanie ze 

środków    Ministerstwa Sportu i Turystyki. 

Przygotowywanie  do  złożenia  wniosku  na  rzecz  społeczności  romskiej  w  ramach 

ogłoszonego    konkursu PO KL Działanie 1.3.1.- Projekty na rzecz społeczności romskiej. 

Zorganizowanie    spotkania roboczego z potencjalnymi partnerami projektu.  

Prace nad aktualizacją Strategii Rozwoju Miasta. Przeprowadzono badania ankietowe, 

obecnie    trwa analiza wyników ankiet.  

Zespół ds. Realizacji Projektu pn. Budowa kanalizacji  sanitarnej 

i deszczowej w Tarnowskich Górach:

1. W  dniu  24.09.2008r.  zastała  podpisana  umowa  na  realizację  Kontraktu  nr  6  – 

Opracowanie dokumentacji  projektowej  rozbudowy i  modernizacji  kanalizacji  sanitarnej, 

ogólnospławnej  

i deszczowej w zlewni „Repty” i „Leśna”. Wykonawcą jest firma Agua y Estructuras S.A. 

(AYESA S.A.) z siedzibą w Sewilli działająca na terenie Polski poprzez Agua y Estructuras 

S.A.  Oddział  w Polsce z siedzibą w Warszawie. Umowa finansowana jest  ze środków 

budżetu Miasta Tarnowskie Góry przy znaczącym wsparciu pożyczkami udzielonymi przez 
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NFOŚiGW Warszawa i WFOŚiGW Katowice.

2. Postanowieniem Nr 1248/2008  Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry z dnia 26.09.2008r. 

wyznaczono  osoby  (jednostki  organizacyjne  Urzędu  Miejskiego)  odpowiedzialne  za 

przestrzeganie  i  realizację  zapisów  umowy  pożyczki  udzielonej  przez  NFOŚiGW 

w Warszawie.

3. W dniu  26.09.2008r.  Burmistrz  Arkadiusz  Czech w imieniu  Gminy Tarnowskie  Góry 

i Prezes Maciej Chrzanowski reprezentujący lidera Konsorcjum Grontmij Polska Sp. z o.o. 

z siedzibą  w Poznaniu i Grontmij Nederland B.V. z siedzibą w De Bilt, Holandia podpisali 

umowę  na  realizację  Kontraktu  nr  3  „Pełnienie  roli  Inżyniera  dla   projektu 

„Budowa kanalizacji  sanitarnej   i  deszczowej  oraz  oczyszczalni  ścieków  komunalnych 

w Tarnowskich Górach – I Faza ”.  Umowa finansowana jest ze środków budżetu Miasta 

Tarnowskie Góry oraz pożyczek NFOŚiGW i WFOŚiGW Katowice.

4. W  dniu  3.10.2008r.  odbyło  się  spotkanie  Zespołu  Koordynacyjnego  ds.  Realizacji 

Projektu.  

W spotkaniu uczestniczyli Przedstawiciele: firmy AYESA, Przedsiębiorstwa Wodociągów 

i Kanalizacji Sp. z o.o., wydziałów: Gospodarki Miejskiej oraz  Inwestycji i Remontów. 

5. W dniu  15.10.2008r.  Burmistrz  Arkadiusz  Czech w imieniu  Gminy Tarnowskie  Góry 

i Prezes Zarządu Marian  Wiatr  reprezentujący lidera  konsorcjum Control  Process S.A. 

Z siedzibą   w Tarnowie i „OTS- IP” Sp. z. o. o. z siedzibą w Krakowie podpisali umowę na 

realizację  Kontraktu  nr  2  „Zaprojektowanie  i  wybudowanie  Centralnej  Oczyszczalni 

Ścieków”. Umowa finansowana jest ze źródeł jak uprzednio.

6.  W dniu 23.10.2008 r.  odbyło  się  spotkanie Zespołu Koordynacyjnego ds.  Realizacji 

Projektu   z udziałem przedstawiciela Inżyniera Kontraktu. 

7. Opracowanie  i  przekazanie  do  NFOŚiGW  Informacji  Beneficjenta  o  stanie 

przygotowania projektu indywidualnego do realizacji  za miesiąc wrzesień 2008 dla I i  II 

Fazy Projektu. 

8. Trwa procedura związana z wyłonieniem wykonawcy kontraktu nr 1A. Otwarcie ofert 

przewidziano w dniu 12.11.2008r.

9. Realizacja spraw bieżących:

-  korespondencja  i  współpraca  z  instytucjami  zewnętrznymi  oraz  inwestorami 

i mieszkańcami   Tarnowskich Gór.

Wydział Architektury:

● Przygotowano i wydano 49 decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowaniu terenu.

● Wnioski  w  sprawie  uzyskania  zaświadczenia  o  braku  miejscowego  planu 
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zagospodarowania przestrzennego oraz wnioski o uzyskanie wypisu i wyrysu z planu 

załatwiane są na bieżąco.

● W toku postępowania znajduje się obecnie 116 spraw.

● Wyłożono  do  publicznego  wglądu,  projekt  miejscowego  planu  zagospodarowania 

przestrzennego dla dzielnic południowych miasta Tarnowskie Góry,

● Przyjmowanie  uwag  do  w/w  projektu  planu  i  przekazywanie  ich  na  bieżąco  do 

Pracowni Urbanistyki i Architektury „Region”,

● Realizacja  zadań  wynikających  z  podpisanych  umów  w/s  wykonania  projektów 

miejscowych  planów  zagospodarowania  przestrzennego  oraz  projektów  zmiany 

Studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  Miasta 

Tarnowskie Góry,

● Przyjmowanie wniosków do zmiany Studium oraz do projektu planu miejscowego dla 

dzielnic: Śródmieście – Centrum, Lasowice, Osada Jana, 

● Opracowanie materiałów niezbędnych do przeprowadzenia konkursu na „Wykonanie 

koncepcji architektoniczno – funkcjonalnej budowy zespołu mieszkaniowego w rejonie 

ul. Andersa w Tarnowskich Górach” (podkłady mapowe, zdjęcia terenu, projekt decyzji 

o warunkach zabudowy).

Wydział Ochrony Środowiska

1.  Wydano  decyzje  o  środowiskowych  uwarunkowaniach  dla  następujących 
przedsięwzięć: 

● budowa studni głębinowej na potrzeby „Parku Wodnego”  w Tarnowskich  Górach,

● budowa stacji kontroli pojazdów do 3,5t oraz stacji obsługi pojazdów osobowych przy 

ul. Kopalnianej.

2. Zakłady Chemiczne  „Tarnowskie Góry” w Tarnowskich Górach  w likwidacji – 
zwałowisko nr 1:

● Samorządowe  Kolegium  Odwoławcze  w  drodze  decyzji  odmówiło  Zakładom 

Chemicznym

wszczęcia  postępowania  w  sprawie  stwierdzenia  nieważności  decyzji  wydanej  przez 

Burmistrza Miasta z dnia 21.01.2008r.

3. W zakresie decyzji na usunięcie drzew i krzewów, wydano 12 decyzji m.in.:

● decyzję dla firmy „MARBACH POLSKA” Sp. z o.o. z siedzibą w Tarnowskich Górach 

zezwalającą na usunięcie 2 szt. drzew, za opłatą, którą odroczono na okres 3-lat pod 

warunkiem dokonania nowych nasadzeń. 
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4.  W  ramach  realizacji  III  etapu  Programu  ONE  pozyskano  trzecią  transzę  pożyczki 

w kwocie 686.475,78 zł. Zmodernizowano 45 obiektów oraz zapłacono wystawione przez 

Wykonawców  faktury.  W  sumie  w  ramach  III  etapu  Programu  zmodernizowano  147 

obiektów.

5.  Złożono  wniosek  do  Urzędu  Wojewódzkiego  o  przekazanie  gminie  dotacji  celowej 

w kwocie  9.089,51  zł  na  zwrot  producentom  rolnym  podatku  akcyzowego  zawartego 

w cenie oleju napędowego za okres od 01.03.2008–31.08.2008r.

6. Zakończono remont drogi polnej stanowiącej przedłużenie ulicy Brzozowej w dzielnicy 

Repty Śl. na odcinku 1169 m wraz z odtworzeniem rowu przydrożnego.

7. W ramach zawartych umów na konserwację niskiej zieleni miejskiej wraz z konserwacją 

infrastruktury,  parków  i  miejsc  pamięci  narodowej  realizowano  prace  w  zakresie 

konserwacji zieleni i infrastruktury, w tym min. 

a) wycinka drzew w pasach drogowych ul. Śniadeckiego, ul. Wiśniowej – 8 szt.,

b) cięcia  pielęgnacyjne  drzew  w  pasie  drogowym  ul.  Miodowej,  ul.  Kossaka  

w łącznej ilości 36 sztuk,

c) zakupiono i posadzono cebule tulipanów na miejskich kwietnikach (3700szt.),

d) wykonano  obsadę  jesienną  gazonów  i  kwietników  bratkami  i  chryzantemami  oraz 

obsadzono barwinkiem (450szt.) teren w Parku Miejskim.

8. W  ramach  zawartych  umów  na  utrzymanie  Parku  w  Reptach  realizowano  prace 

w zakresie konserwacji zieleni i infrastruktury, w tym m.in.:

a) wycinka suchych drzew – 50 szt. łącznie z wyrobem drewna,

b) cięcia pielęgnacyjne 93 szt. drzew,

c) prace pielęgnacyjne w drzewostanie parkowym – czyszczenia z podrostów.

9. Urząd Miejski  zajął  II  miejsce w konkursie zorganizowanym przez spółkę „SIAL” na 

najlepsze  zdjęcie  dokumentujące  obsadzone  kwiatami  donice  Green  City  w  mieście 

(zdjęcie donicy wiszącej na Rynku, obsadzonej pelargoniami).  

10. W ramach realizacji Programu Edukacji Ekologicznej Gminy Tarnowskie Góry:

a) zakończono  I  etap  konkursu  dla  tarnogórskich  szkół  pt.:  „Chronimy  kasztanowce 

walczymy  ze  szrotówkiem”  i  rozpoczęto  II  etap  (wygrabianie  liści  spod  drzew 

kasztanowców),

b) w  budynku  Urzędu  przy  ul.  Sienkiewicza  2,  Wydział  prowadzi  Kącik  ekologiczny, 

w którym zamieszczane są informacje ekologiczne dla mieszkańców i odwiedzających 

miasto.

11. W dniach od 29 września do 13 października odbyła się we wszystkich dzielnicach 

miasta zbiórka odpadów komunalnych niebezpiecznych.
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12.Wystąpiono do Górnośląskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów S.A. z zapytaniem, czy 

posiada  alternatywny  plan  zagospodarowania  wód  podziemnych  oraz  aktualne  wyniki 

badan  jakości  wody  dla  nieczynnego  ujęcia  wody  „Staszic",  zgodnie  z  ustaleniami 

z posiedzenia Gminnego Zespołu Zarządzania Kryzysowego.

Wydział Finansowy:

Sporządzono projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 

2008r.

Sporządzono 9 projektów zarządzeń Burmistrza Miasta w sprawie zmian w budżecie 

i układzie     wykonawczym budżetu  miasta  Tarnowskie  Góry na  2008 rok  oraz  zmiany 

harmonogramu    realizacji dochodów i wydatków budżetu miasta na 2008 rok.

Zmiany wynikające z Zarządzeń wprowadzono do planu budżetu.

Wprowadzono zmiany planu budżetu wynikające z Zarządzeń do programu Bestia oraz 

przesłano    do RIO w Katowicach.

Zebrano i zweryfikowano jednostkowe sprawozdania z jednostek budżetowych za m-c 

wrzesień    2008r.

Przesłano Informację o nieudzieleniu pomocy publicznej w rolnictwie lub rybołówstwie w 

m-cu    wrzesień 2008 r. 

Sporządzono informację – plan dochodów i wydatków za m-c wrzesień 2008 r.

Zebrano i  zweryfikowano jednostkowe sprawozdania  z  jednostek  budżetowych za  III 

kwartał     2008  roku  oraz  sporządzono  zbiorcze  sprawozdania  Rb-27S  o  dochodach 

budżetowych,  Rb-28S o wydatkach budżetowych,  Rb-NDS o nadwyżce,  deficycie,  Rb- 

PDP podstawowe dochody    podatkowe, Rb-N o należnościach, Rb-Z o zobowiązaniach, 

Rb-27ZZ  o  dochodach  i  wydatkach     zw.  z  realizacją  zadań  z  zakresu  administracji 

rządowej oraz innych zadań zleconych JST    ustawami oraz Rb-50 o dotacjach.

Zebrano i zweryfikowano sprawozdania Rb-N, Rb-Z z samorządowych instytucji kultury 

oraz SP ZOZ- u.

Zamknięto kwartalne sprawozdania statystyczne i przekazano do RIO w Katowicach. 

Sporządzono informacje z wykorzystania dotacji otrzymanych z budżetu państwa za III 

kwartały    br. i wysłano do Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego w Katowicach.

Prowadzone są prace planistyczne nad projektem budżetu miasta Tarnowskie Góry na 

2009  rok,     zebrano  i  zweryfikowano  potrzeby  dysponentów  względem  dochodów, 

wydatków, przychodów i    rozchodów na rok budżetowy 2009.

Zweryfikowano część finansową Programu Ochrony Środowiska na prośbę Wydziału 

Ochrony    Środowiska.

32



Przygotowano  wnioski  o  opinie  RIO  w  Katowicach  dot.  pożyczek  z  NFOŚiGW 

i WFOŚiGW na realizację zad. inwest. pn.: „Budowa kanalizacji sanitarnej i deszczowej 

oraz oczyszczalni    ścieków komunalnych w Tarnowskich Górach – I faza”.

Wystawiano kwity do kasy - około 1100 szt.,

Wystawiano postanowienia o zaliczeniu wpłat,

Wystawiano wezwania do złożenia deklaracji Dt-1,

Sprawdzano deklaracje DT-1 pod względem merytorycznym i rachunkowym,

Dokonywano przypisów na podstawie otrzymanych deklaracji,

Zakładano nowe kartoteki podatnikom w oparciu o deklaracje oraz informacje otrzymane 

z    Wydziału Komunikacji Starostwa Powiatowego w Tarnowskich Górach,

Wystawiano  postanowienia  o  wszczęciu  postępowania  podatkowego  oraz  decyzje 

określające  wysokość zobowiązania podatkowego w podatku od środków transportowych,

Przyjmowano wpłaty w kasie podatkowej –  2500 szt.,

Rozliczano inkasentów opłaty targowej,

Wydawano bloczki opłaty targowej oraz kwitariusze,

Sporządzono sprawozdanie z wykonania dochodów z tytułu podatków i opłat lokalnych 

za III    kwartały 2008r,

Wystawiano wezwania do uiszczenia opłaty skarbowej,

Wydawano decyzje stwierdzające nadpłaty oraz zwrot podatku.

Wezwano podatników do złożenia informacji w sprawach podatkowych – 180 szt. 

Wydano  decyzje  w  sprawie  umorzenia,  rozłożenia  na  raty  oraz  odroczenia  terminu 

płatności     podatku  od  nieruchomości,  podatku  rolnego  oraz  podatku  od  spadków 

i darowizn dla osób    prawnych i fizycznych – 9 szt.

Dokonano analizy do wniosków uznaniowych  – 11 szt.

Wydano postanowienia w sprawach podatkowych – 350 szt. 

Wydano decyzje zmieniające i wymiarowe w podatku od nieruchomości, podatku rolnym 

oraz    łącznym zobowiązaniu pieniężnym dla osób fizycznych – 450 szt.

Wydano zaświadczenia o stanie majątkowym i udzielonej pomocy de minimis – 14 szt.

Sprawdzano i podpisywano wezwania, postanowienia oraz decyzje podatkowe.

Przygotowano korespondencję do wysyłki.

Wprowadzano dane zawarte w składanych informacjach i deklaracjach podatkowych do 

bazy    komputerowej.

Zakładano nowe kartoteki  w ewidencji  komputerowej  w oparciu o złożone informacje 

i deklaracje podatkowe. 

Dokonywano  przypisów  i  odpisów  podatku  w  oparciu  o  składane  korekty  deklaracji 
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podatkowych    przez osoby prawne. 

Uzgodniono  przypisy  i  odpisy za  miesiąc  wrzesień  2008r.  z  Referatem Księgowości 

Podatkowej.

Potwierdzano powierzchnię użytków rolnych we wnioskach o zwrot podatku akcyzowego 

zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej.

Udzielano odpowiedzi na pisma podatników.

Na bieżąco przyjmowano i załatwiano interesantów – udzielano informacji i wyjaśnień. 

Przygotowano sprawozdania o udzielonej pomocy publicznej za trzy kwartały 2008r.

Przygotowano sprawozdanie o nie udzielonej pomocy publicznej w rolnictwie za miesiąc 

październik 2008r.  

Prace przygotowawcze  związane z wykonaniem budżetu za III kwartały 2008r.

Sporządzenie sprawozdania  z wykonania planu wydatków, które nie wygasły z upływem 

roku budżetowego  2007 za okres od początku roku do dnia 30.09.2008r.

Sporządzenie sprawozdania budżetowego  z wykonania dochodów i  wydatków za III 

kwartał 2008 r. jednostki budżetowej  Urząd Miejski.

Analiza   związana z kosztami  imprezy "Gwarki 2008r."

W  związku  z  prowadzoną  kontrolą  przez  Urząd  Kontroli  Skarbowej  w  Katowicach 

bieżąca realizacja zapytań kierowanych przez Inspektora UKS.

Wydział Kultury i Promocji Miasta

Organizacja i współorganizacja imprez i wydarzeń samorządowych: Obchody Święta 

Narodowego 11 listopada – przygotowanie plakatów i zaproszeń

GWARKI 2008:

1. Przygotowanie i rozliczenie dotacji – Historyczny Pochód Gwarkowski dla Narodowego 

Centrum Kultury,

 2. Rozliczenie konkursu na „Najciekawszy strój historyczny”.

• Współpraca z miastami partnerskimi i zagranicą:

1. organizacja wyjazdu delegacji do Mericourt,

2. organizacja i obsługa stoiska promocyjnego podczas święta miasta w Bekescsabie

(24-25 października 2008),

3. bieżące tłumaczenie korespondencji zagranicznej.

• Przygotowanie materiałów promocyjnych:

1. długopisy z logo promocyjnym miasta,

2. puszki z cukierkami z logo promocyjnym miasta,

3. kalendarzyki kieszonkowe miasta na rok 2009,
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4. monety okolicznościowe,

5. reklama miasta w rozkładzie lotów MPL Katowice,

6. badanie  dokumentów  archiwalnych  związanych  z  powstaniem  i  rozwojem  miasta

w Archiwum Państwowym w Katowicach.

Strona internetowa:

bieżąca aktualizacja,

cykl informacji z historii miasta „Dawnych kamieniczek czar...”

1.  Przygotowywanie  pism  okolicznościowych,  w  tym  m.in.:  życzeń  urodzinowych, 

podziękowań, dyplomów dla jubilatów, podziękowań dla osób wyróżnionych.

2.  Bieżąca  obsługa  Punktu  Informacji  o  Mieście:  informowanie,  wydawanie  i  wysyłka 

materiałów promocyjnych.

W zakresie kultury:

Opracowanie miesięcznych  wykazów  imprez kulturalnych na październik.

Przeprowadzenie 2 koncertów organizowanych w ramach  „V Tarnogórskich Wieczorów 

Muzyki    Organowej i Kameralnej”.

Organizacja spotkań z okazji „Dnia Kombatanta”.

Organizacja spotkania z okazji „Dnia Białej Laski”.

Przygotowywanie  miejskich obchodów Święta Niepodległości. 

Przygotowanie cyklu koncertów „”Goście w Pałacu w Rybnej”;

Realizacja koncertu kameralnego z cyklu „Muzyka pod stropem”;

Prowadzenie spraw związanych z honorowym wyróżnianiem osób szczególnie 

zasłużonych dla    miasta Tarnowskie Góry – organizacja posiedzenia Komisji d/s 

wyróżniania.

Wydział Edukacji, Sportu i Turystyki:

W zakresie edukacji:

Realizacja  zadania  własnego  gminy  dot.  pomocy materialnej  dla  uczniów w  postaci 

stypendium  szkolnego  –   analiza  i  weryfikacja  przyjętych  wniosków  ze  szkół 

podstawowych,  gimnazjalnych  oraz  ponadgimnazjalnych.  Przygotowanie  399  decyzji 

administracyjnych o przyznaniu stypendium.

Przyjęcie i  weryfikacja sprawozdań o zatrudnieniu EN–3 i  materiałów do SIO według 

stanu na 30 września 2008 r.

Sprawdzanie i zatwierdzanie aneksów do projektów organizacyjnych szkół i przedszkoli 

na rok szkolny 2008/2009.

Przygotowanie  i  organizacja  Dnia  Edukacji  Narodowej  –  wykonanie  zaproszeń, 

dyplomów,  podziękowań,  sporządzenie  umowy  dotyczącej  uroczystości  w  Pałacu  w 
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Rybnej.

Przygotowanie  35  decyzji  administracyjnych  dla  pracodawców do  wypłaty  należnych 

świadczeń z tytułu zwrotu kosztów kształcenia pracowników młodocianych.

Przygotowanie  zaproszeń  dotyczących  spotkania  w  sprawie  organizacji  I  Mistrzostw 

Szkół  Gimnazjalnych  pod  patronatem  Burmistrzów  i  Wójtów  Gmin  Powiatu 

Tarnogórskiego.

Inauguracja  IV  edycji  Konkursu Papieskiego „Szukałeś  Nas – Jesteśmy”  -  spotkania 

organizacyjne  -  z  nauczycielami  religii,  z  członkami  komisji  konkursowej;  opracowanie 

zmian do regulaminu konkursu.

W zakresie sportu:

1. Kontrola wykorzystania dotacji w ramach zawartych umów na wsparcie realizacji zadań 

z zakresu upowszechniania kultury fizycznej i sportu (1 podmiot).

2. Przyjmowanie wniosków o stypendium Burmistrza Miasta w 2009r.

3. Przyjmowanie wniosków o wspieranie rozwoju sportu kwalifikowanego w 2009r.

4. Praca nad „Gminnym Programem Współpracy z organizacjami pozarządowymi i innymi 

organizacjami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2009r.”

5. Wypłata stypendiów – 17 wypłat.

6. Współpraca przy organizacji XIII Spartakiady Dzielnic (powiadamianie, zlecenia).

7. Współorganizacja  imprez  rekreacyjno  –  turystycznych  dla  dzieci  z  tarnogórskich 

placówek oświatowych.

8. Przygotowanie posiedzenia Rady Sportu (28.10.2008 r.).

9. Współorganizacja zawodów sportowych w Skate Parku (11.10.2008 r.).

10.Przygotowywanie zleceń i zamówień dla Rad Dzielnic.

11. Praca nad programem imprez rekreacyjno – sportowych w 2009r.

Biuro Kontroli Wewnętrznej:

We wskazanym okresie Biuro Kontroli Wewnętrznej:

zakończyło kontrole odcinkowe gospodarki finansowej Szkoły Podstawowej Nr 15 oraz 

   Przedszkola Nr 17 w Tarnowskich Górach, z których sporządzono protokoły;

w dniach 09 – 17.10.2008r. przeprowadziło kontrolę odcinkową gospodarki finansowej w 

  zakresie wydatków, w Przedszkolu Nr 1, której wyniki zostały przedstawione w protokole 

kontroli   z 17.10.2008r.; 

od 21.10.2008r. rozpoczęło przeprowadzanie rekontroli i kontroli odcinkowej gospodarki 

   finansowej w zakresie wydatków, w Publicznym Gimnazjum Nr 1. 

Informacje o wynikach przeprowadzonych kontroli są zamieszczane na stronach Biuletynu 

Informacji Publicznej UM w Tarnowskich Górach.
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 Wydział Administracyjno-Gospodarczy:

Dokonano wysyłki listów poleconych w ilości 2328 i zwykłych  w ilości 770.

Poczta rejestrowana:

Polecona – 2381

Zwykła – 888

Wewnętrzna - 477 

Urząd Stanu Cywilnego:

1.Zarejestrowano :
162 – urodzeń noworodków

59 – zgonów

22 -  małżeństw konkordatowych

20 -  małżeństw cywilnych

9 -  małżeństw umiejscowionych  

2.Wpisano do ksiąg stanu cywilnego :
9 - orzeczeń o rozwiązaniu małżeństwa przez rozwód

3- postanowień o zaprzeczeniu ojcostwa 

3.Wydano :
3 - decyzje o zmianie imion i nazwisk 

9 – decyzje w sprawie sprostowania aktu stanu cywilnego  

13 – decyzji o uzupełnieniu aktu stanu cywilnego

1 – decyzja o skróceniu terminu wyczekiwania na zawarcie związku małżeńskiego

5 – postanowień o przekazaniu podań według właściwości miejscowych

11– decyzji dotyczących wpisania treści zagranicznych aktów do polskich ksiąg

4.Przyjęto :
20 – oświadczeń o uznaniu dziecka

32 – zapewnienia o braku przeszkód do zawarcia małżeństwa

910- podań o wydanie odpisów z ksiąg stanu cywilnego

5.Korespondencja zrealizowana w sprawach :
42 – urodzenia

12 – małżeństw

27 – zgonów

2 – konsularnych
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Wydział Spraw Obywatelskich

● wszczęto  ogółem  24  postępowań  w  tym  13  w  sprawach  meldunkowych  i  11 

w sprawach objętych przepisami ustawy o powszechnym obowiązku obrony RP, 

● wydano  ogółem  22  decyzji,  w  tym  17  w  sprawach  meldunkowych,  5  w  oparciu 

o ustawę o powszechnym obowiązku obrony,

● przyjęto 333 wnioski o wydanie dowodu osobistego i wydano z produkcji 153 dowody 

osobiste   oraz  dla  wydanych  dowodów przesłano do Urzędu Skarbowego przyjęte 

zgłoszenia aktualizacyjne NIP,

● objęto 17 osób pomocą w sprawach załatwienia dowodu osobistego mieszkańców,

● przyjęto  238  zgłoszeń  o  zmianach  pobytu  czasowego,  350  zgłoszeń  o  zmianach 

miejsca pobytu stałego,

● zameldowano 39 noworodków łącznie z wystąpieniem dla nich o nadanie numerów 

ewidencyjnych PESEL, wymeldowano z pobytu stałego z powodu zgonu  55 osób 

i wprowadzono dla 72 osób zmiany stanu cywilnego /małżeństwa i rozwody/,

● wydano  189  zaświadczeń  w  oparciu  o  przepisy  ustawy  o  ewidencji  ludności 

i dowodach osobistych,

● przyjęto 122 wnioski o udostępnienie danych osobowych.

Straż Miejska:

1. W okresie sprawozdawczym Straż Miejska przeprowadziła 230 interwencji w tym 99 w 

wyniku zgłoszeń mieszkańców. Interwencje dotyczyły głównie:

● egzekwowania  łamania  przez  kierowców  i  pieszych  przepisów  prawa  o  ruchu 

drogowym na newralgicznych ulicach w centrum miasta;

● reagowania na zgłoszenia mieszkańców dotyczące spalania pozostałości  roślinnych 

(w tym liści) poza instalacjami lub urządzeniami;

● reagowania  w  przypadkach  naruszenia  Ustawy  i  Regulaminu  utrzymania  czystości 

i porządku  w obrębie nieruchomości;

● reagowania w przypadkach spożywania  alkoholu w miejscach publicznych objętych 

zakazem  zgodnie  z  art.  14  ust.  1  i  2a  –  6  Ustawy  o  wychowaniu  w  trzeźwości 

i przeciwdziałaniu alkoholizmowi;

2. Nałożono 44 mandaty na kwotę 4 300,00 z następujących wykroczeń:

• przeciwko bezpieczeństwu i porządkowi w komunikacji (art. 90, 92  §  1, 97KW)

• przeciwko urządzeniom użytku publicznego (art. 144 i 145 KW)

• przeciwko ustawie o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi (art. 
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431 ust.1)

• przeciwko ustawie o utrzymaniu czystości i porządku w gminach (art. 10 ust.2)

3.  Skierowano 5  spraw do Sądu Rejonowego Wydziału  VI  Grodzkiego w Tarnowskich 

Górach.

4. W tym okresie odbyło się 9 służb z Policją:

●  5 z funkcjonariuszami wydziału prewencji

●  4 z funkcjonariuszami rewiru dzielnicowych

Wydział Zarządzania Kryzysowego:

w zakresie obrony cywilnej:

● bieżąca realizacja zadań określonych w Wytycznych Burmistrza Miasta na 2008r.

● kontrole problemowe realizacji zadań Obrony Cywilnej w podmiotach gospodarczych,

● aktualizacja  „Planów Obrony Cywilnej”  Urzędu  Miejskiego,  placówek  oświatowych  

i podmiotów gospodarczych i instytucji”,

● uzgadnianie   z  podmiotami  gospodarczymi   i  instytucjami  nowej  edycji  „Planów 

działania zakładowych FOC”,

● demontaż starej  oraz zakup i  montaż nowej  syreny alarmowej  na budynku LO im. 

Staszica, (uzupełnienie pokrycia słyszalności syren w mieście).

w zakresie spraw obronnych:

• szkolenie obronne pracowników zabezpieczających Akcję Kurierska Urzędu Miejskiego 

(szkolenie kurierów wykonawców i kurierów – przeszkolono 39 pracowników),

• przygotowanie  dla  potrzeb  Wydziału  Organizacyjnego  propozycji  dotyczących 

reklamowania  pracowników Urzędu Miejskiego.

w ramach zarządzania kryzysowego:

● opracowanie  Planu  Reagowania  Kryzysowego  Miasta  Tarnowskie  Góry,  jego 

uzgodnienie  z  jednostkami  współdziałającymi  -  przesłanie  Planu  do  zatwierdzenia 

Staroście Powiatu Tarnogórskiego, 

● uzgadnianie „Planów przyjęcia ewakuowanej ludności” tarnogórskich szkół,

● monitorowanie zagrożeń, zdarzeń nadzwyczajnych i innych sytuacji kryzysowych,

● bieżące realizowanie zadań  Wydziału,

● udział  w  szkoleniu,  organizowanym  przez  Urząd  Miasta  Katowice,  dotyczącym 

doskonalenia procedur postępowania z dzikimi zwierzętami.
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● uczestnictwo  w  posiedzeniu  Komisji  Ochrony  Środowiska  i  Funduszy  Europejskich 

Rady Miejskiej  w Tarnowskich Górach na temat „Ocena skutków zmiany warunków 

hydrogeologicznych dla istnienia podziemi tarnogórskich i terenów naziemnych gminy”,

● wyposażenie  magazynu  przeciwpowodziowego  w plandeki  (zabezpieczenie  dachów 

budynków mieszkalnych po ich zerwaniu w wyniku wichur).

w zakresie wdrażania na terenie Gminy programu „Bezpieczne Wspólnoty”

● analiza realizowanych założeń programowych.

w zakresie bezpieczeństwa imprez masowych:

● bieżąca działalność dotycząca imprez masowych, rozrywkowych i artystycznych.

w zakresie OSP:

● bieżące finansowanie  działalności  OSP oraz  przygotowanie  założeń do budżetu 

gminy na 2009r.

● ustalenie zasad wypłaty ekwiwalentu dla strażaków ochotników.

Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej

1. Świadczenia pomocy społecznej

• zarejestrowano 364 nowych wniosków o pomoc,

• wydano 1844 decyzji administracyjnych w sprawie pomocy społecznej,

• formy udzielonej pomocy:

− zasiłki stałe – 322 świadczenia,

− zasiłki okresowe –  371 świadczeń,

− zasiłki celowe – 679 świadczeń,

− zasiłki celowe specjalne – 320 świadczeń, 

− w  ramach  realizacji  programu  „Pomoc  państwa  w  zakresie  dożywiania” 

udzielono:

− zasiłków celowych na zakup żywności – 93 świadczenia,

− posiłków w szkołach –  431  dzieci

− posiłków w szkołach –  dorośli – 5 osób

− wyżywienia w przedszkolach i żłobkach – 102 dzieci

− finansowano posiłki w TOTU –  70 osób,

− finansowano posiłki w DDPS – 10 osób,

− finansowano posiłki wraz z dowozem dla mieszkańców Noclegowni –  20 
osób,
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− finansowano pobyt  30  osób w domach pomocy społecznej.

Świadczono usługi opiekuńcze w miejscu zamieszkania  dla 116  osób, w tym: 

111 korzystało z  podstawowych usług opiekuńczych,

60  osób miało dostarczane posiłki do domu,

6  osób korzystało z usług rehabilitacyjnych. 

2. Pomoc w ramach Ośrodków  Wsparcia 
Rodzaj placówki Ilość pensjonariuszy w okresie sprawozdawczym 

Dzienny Dom Pomocy Społecznej 60
Noclegownia 42

Zespół Mieszkań Chronionych 70

Dzienny Ośrodek Adaptacyjny 22

3. Dodatki Mieszkaniowe
1. przyjęto nowych wniosków -    228
2. wydano decyzji administracyjnych -    238
3. wypłacono świadczeń 1 009  na kwotę – 149 615,00 zł

4.  Dział Świadczeń Rodzinnych
W okresie sprawozdawczym w zakresie świadczeń rodzinnych:

- wydano  1 210  decyzji, w tym 10 decyzji dotyczących zaliczki alimentacyjnej;

- wydano 160  zaświadczeń i pism;

- wypłacono świadczenia na kwotę  548 626,20 zł. w tym zaliczki alimentacyjne na kwotę 

3 240,00   zł.  

Liczba świadczeń Liczba rodzin
Zasiłki rodzinne z dodatkami 4 192 1 660
Świadczenia opiekuńcze 1077                1 001
Zaliczka alimentacyjna 12 10

Biuro Zamówień Publicznych

Wszczęte postępowania o udzielenie zamówienia publicznego.

W  trybie  przetargu  nieograniczonego  o   wartości  zamówienia  mniejszej  niż  kwoty 

określone w przepisach wydanych na podstawie art. 11 ust. 8 ustawy Pzp (206.000 Euro – 

dla dostaw lub usług  i 5.150.000 Euro – dla robót budowlanych) na:

Kompleksową  dostawę  energii  elektrycznej  obejmującą  przesyłanie,  dystrybucję 

i sprzedaż energii elektrycznej dla obiektów Urzędu Miejskiego w Tarnowskich Górach;
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Dobudowę  szybu  dźwigu  osobowego  wyposażonego  w  windę  do  budynku  Urzędu 

Miejskiego przy ul. Sienkiewicza 2 w Tarnowskich Górach;

Remont Ratusza w Tarnowskich Górach;

Zakup  paliw  płynnych  oraz  materiałów  eksploatacyjnych  do  pojazdów  służbowych, 

wozów bojowych i sprzętu strażackiego w roku 2009;

Budowę oświetlenia  ciągów pieszych położonych przy ul.  Francuskiej  w Tarnowskich 

Górach;

Remont pomieszczeń archiwum w piwnicach Urzędu Miejskiego w Tarnowskich Górach.

Zakończone postępowania o udzielenie zamówienia publicznego.

W trybie przetargu nieograniczonego o wartości zamówienia równej lub przekraczające 

kwoty określone w przepisach wydanych na podstawie art. 11 ust. 8 Ust. Pzp (211.000 

Euro- dla dostaw lub usług i 5.278.000 Euro- dla robót budowlanych) na:

1. Kontrakt nr 2 –budowa Centralnej Oczyszczalni Ścieków w Tarnowskich Górach;

2.  Kontrakt  nr  6  –Opracowanie  dokumentacji  projektowej  rozbudowy  i  modernizacji 

kanalizacji sanitarnej, ogólnospławnej i deszczowej w zlewni „Repty” i „Leśna” w ramach 

projektu  „Budowa   kanalizacji  sanitarnej  i  deszczowej  oraz  oczyszczalni  ścieków 

komunalnych w Tarnowskich Górach;

3.  Kontrakt  nr  3-Inżynier  dla  projektu  „  Budowa  kanalizacji  sanitarnej  i  deszczowej 

oraz oczyszczalni ścieków komunalnych w Tarnowskich Górach.

W trybie przetargu nieograniczonego o wartości zamówienia mniejszej niż kwoty określone 

w przepisach wydanych na podstawie  art.  11 ust.  8  ustawy Pzp (206.000 Euro – dla 

dostaw lub usług i 5.150.000 Euro – dla robót budowlanych) na:

• Przebudowę placu zabaw przy ul. Sobieskiego w Tarnowskich Górach - etap II;

• Budowę i uzupełnienie oświetlenia 8 ulic na terenie Tarnowskich Gór.

Postępowania unieważnione na:

Kompleksową  dostawę  energii  elektrycznej  obejmującą  przesyłanie,  dystrybucję 

i sprzedaż energii elektrycznej dla obiektów Urzędu Miejskiego  w Tarnowskich Górach;

Biuro Informatyki

Bieżąca  realizacja  projektu  „Silesia-Net”  –  rozmowy  z  Urzędem  Marszałkowskim 

w  zakresie sposobu realizacji projektu przez Gminy Tarnowskie Góry, Radzionków, Kalety.

Prace organizacyjne nad realizacją projektu „E-Tarnowskie Góry. Rozwój elektronicznych 

usług publicznych”:

- prace nad powołaniem Zespołu Projektowego,

- przygotowanie dokumentacji przetargowej pod pierwsze przetargi.
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Przeprowadzenie  kontroli  pomieszczeń  serwerowych  w  zakresie  Ochrony  Danych 

Osobowych przez Administratora Bezpieczeństwa Informacji.

Prowadzenie prac końcowych w przygotowaniu dokumentacji  szczególnych wymagań 

bezpieczeństwa dla Urzędu Miasta Tarnowskie Góry.

Bieżące utrzymanie i konserwacja sieci teleinformatycznej Urzędu Miejskiego.

Zabezpieczenie  ciągłości  w  dostawie  sygnału  internetowego  na  tafli  rynku 

tarnogórskiego.

Rozmowy  z  Wykonawcą  w  zakresie  modernizacji  systemu  „Ewidencja  Środków 

Trwałych”   z powiększeniem możliwości współpracy z innymi komórkami organizacyjnymi.

Zakup oprogramowania Lex - prawo pracy. 

Dyrektor  Międzygminnego  Związku  Komunikacji  Pasażerskiej  Henryk  SZUDY 
przedstawił  aktualną  sytuację  w  Międzygminnym  Związku  Komunikacji  Pasażerskiej 

(MZKP). Przedstawił następujące kwestie:

– Płonący  autobus,  który  znalazł  się  na  okładce  Tygodnika  „GWAREK”  z  dnia 

28.10.2008r. nie stanowił taboru MZKP. Był to autobus prywatnego przewoźnika, który 

świadczy usługi transportowe na rzecz KZK GOP.

– MZKP znalazło się w trudnej sytuacji finansowej. Przyczyną tych problemów było: 

1. obniżeniem stawek dopłaty Gminy Tarnowskie Góry i Piekary Śląskie do Związku 

z kwoty 1,10 zł do kwoty 0.96 zł oraz obniżka stawki dopłaty 1,36 zł do 1,21 zł, wobec 

czego przedsiębiorstwo musiało posiłkować się kredytem bankowym.

 2. Gwałtownym spadkiem wpływów biletowych w I półroczu 2007r. 

Przedsiębiorstwo było zmuszone do przeprowadzenia restrukturyzacji – zwolniono 1/3 

pracowników,  zdecydowano  się  na  sprzedaż  nieruchomości  (przy  ul.  Janasa  oraz 

dworca w Piekarach Śląskich) uzyskane w ten sposób środki przeznaczono na spłatę 

kredytu.  W  obecnej  sytuacji  nie  ma  zagrożenia  w  realizacji  działań  statutowych 

Związku. 

– W związku z wystąpieniem Piekar Ślaskich ze Związku poinformował, iż w czerwcu 

2007r, Gmina Piekary Śląskie, uchwałą Rady Miejskiej wystąpiła z MZKP, jednocześnie 

wstępując  do  KZK  GOP.  W  listopadzie  2007r.  Wojewoda  Śląski  uchylił  uchwałę 

w sprawie wstąpienia Gminy do KZK GOP, ponieważ Gmina Piekary Śląskie winna 

była wystąpić z MZKP (jednak za nim to zrobi powinna się rozliczyć ze Związkiem). 

Prezydent Piekar Śląskich w grudniu ubiegłego roku zaskarżył w Wojewódzkim Sądzie 

Administracyjnym  rozstrzygnięcie  nadzorcze  Wojewody  Śląskiego.  W  marcu  br. 
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Wojewódzki  Sąd Administracyjny odrzucił  to  rozstrzygnięcie.  W maju br.  Wojewoda 

Śląski  złożył  skargę kasacyjną do  Narodowego Sądu Administracyjnego.  Formalnie 

Piekary Śląskie są nadal członkiem Związku. W rozliczeniach z Gminą Piekary Śląskie, 

Związek wynajął  firmę audytorską – uzyskany wynik  finansowy,  podlega rozliczeniu 

pomiędzy Gminami członkowskimi. Gmina Piekary Śląskie winna wpłacić do Związku 

2.250.000 zł. 

– PKM Świerklaniec jest spółką, w której 100% udziałów posiada MZKP. 30% usług  jest 

wykonywane na rzecz KZK GOP. Do sporu pomiędzy Gminą Piekary Śląskie, a PKM 

Świerklaniec włączył się KZK GOP. KZK GOP przeprowadził przetargi na obsługę linii, 

które  były  obsługiwane  przez  PKM  Świerklaniec,  Specyfikacja  Zamówienia 

Publicznego  została  sporządzona  osobno  na  każda  linię.  Udało  się  w  PKM 

Świerklaniec zachować obsługę tylko dwóch linii. Spowodowało to utratę przychodów 

w wysokości 16,5%. Zostały zwolnione 33 osoby. By móc uczestniczyć w przetargach 

PKM Świerklaniec zakupił 21 autobusów niskopodłogowych oraz zamówił 2 autobusy 

przegubowe firmy Solaris. 

Podsumowując:  codziennie  z  PKM  Świerklaniec  będzie  wyjeżdżać  66  autobusów, 

(obecnie  jest  ich  76)  z  tego  20  autobusów jest  nowych.  W  PKM Świerklaniec  na 

początku bieżącego roku został zmieniony Zarząd. 

– Porozumienie  taryfowo-biletowe,  zakładała  jeden  bilet  oraz  podział  wpływów 

uzyskanych z ich sprzedaży. W sierpniu br. KZK GOP złożył wypowiedzenie u MZKP 

w udziale w tym porozumieniu, o czym MZKP natychmiastowo powiadomił wszystkie 

Gminy KZK GOP i  poprosił  o wsparcie  Posła  Głogowskiego i  Posła  Polaczka oraz 

Panią Senator Marię Pańczyk-Poździej. Po przeprowadzeniu negocjacji  z ogólnej puli 

udało się pozyskać dla MZKP 5,5% i nadal wspólny bilet będzie obowiązywał. 

– Prognozy spłaty zobowiązań: kredyt bankowy w wysokości 6.200.000 zł jest spłacany 

po  110.000  zł  miesięcznie.  Do  spłaty  pozostało  1600.000  zł  przeterminowanych 

zobowiązań  w  stosunku  do  PKM.  W 2003r.  Gminy dopłacały  1,10  zł,  w  tym  roku 

2,10 zł, w przyszłym roku Związek wystąpi o 2,40 zł. Ten wzrost dopłat spowodowany 

jest wzrostem kosztów (min. inflacji), które są ponoszone przez MZKP. 

Prezes Agencji Inicjatyw Gospodarczych S.A. Roman UTRACKI przedstawił strategię 

rozwoju Spółki. 

STRATEGIA AIG  S.A.na lata 2008 – 2013

WPROWADZENIE

Brak strategii w AIG S.A., akceptowanej przez akcjonariuszy, grzechem zaniechania 
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wobec:

- spółki

- wierzycieli

- akcjonariuszy

- pracowników

Strategię przyjęto jednogłośnie na nadzwyczajnym zgromadzeniu akcjonariuszy 6 

października 2008r.

MISJA AIG S.A.- SPORT, PRZYJAŹŃ, AMBICJA - BĄDŹ Z NAMI
WIZJA STRATEGICZNA

Rozwój  firmy osiągany w warunkach kompromisu pomiędzy:

– celami biznesowymi

– celami społecznymi

CEL FUNKCJONOWANIA

- zapewnienie trwałej rentowności 

– rozwój

– zarządzanie

Podstawowe obszary strategii:

1. Finanse

2. Organizacja

3. Rozwój produktów

OCENA  SYTUACJI  MARKETINGOWEJ

- nieistniejąca strategia marketingowa

- słabe rozpoznanie rynku

- nieistniejąca polityka cenowa

- słabo wykorzystywany potencjał ludzki w służbach marketingowych

- uwarunkowania rynku

RYNEK( dane dotyczące województwa śląskiego )

ISTNIEJĄCE OBIEKTY:

1. Park Wodny w Dąbrowie Górniczej

2. Park Wodny w Tarnowskich Górach

PROJEKTY PRZEWIDZIANE DO REALIZACJI:

1. Park Wodny w Rudzie Śląskiej

    - realizacja 2008-2009 r.

    - budżet 174 000 000,00 zł

    - prace nad wyłonieniem głównego wykonawcy
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2. Park Wodny w Katowicach-Brynowie

    - rozpoczęcie realizacji 2010 r.

    - budżet 240 000 000,00 zł

– partnerstwo publiczno-prywatne

OCENA  TECHNICZNA

- postępująca degradacja techniczna obiektu w wyniku „polityki oszczędzania za wszelką 

cenę”, 

- brak wyraźnych i określonych celów polityki 

   remontowo – modernizacyjnej,

-  nietrafione inwestycje:

*  studnia głębinowa,

*  lodowisko,

*  urządzenie „antybio” - ingerencja w technologię basenową, 

    niepoparta jasnymi i konkretnymi przesłankami,

*  jacuzzi

OCENA  SYTUACJI EKONOMICZNO - FINANSOWEJ

- wysoki poziom zadłużenia

- nierozliczona strata z lat ubiegłych

- niska produktywność majątku

- brak zdolności kredytowej

- zajęcia komornicze i blokada kont

FINANSE

1. Optymalizacja zobowiązań długoterminowych:

- dostosowanie do możliwości spłaty w całym okresie.

- obniżenie poziomu zabezpieczeń, szczególnie prawnych osób trzecich.

2. Spłata zobowiązań wobec gminy.

3. Obniżenie poziomu strat z lat poprzednich poprzez odzyskanie rentowności 

prowadzonej działalności.

ORGANIZACJA

1. Wdrożenie systemu zarządzania jakością.

Rozwój produktów polegający na:

– dywersyfikacji pionowej posiadanych  produktów                    
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– wdrażanie nowych

ŚCIANKA WSPINACZKOWA

Nakłady inwestycyjne:  630 000,00 zł

Okres realizacji:

projekt: 01.02.09           90 000,00 zł netto

realizacja: 03-06.09           540 000,00 zł netto

rozpoczęcie eksploatacji:             01.07.09                                              

     630 000,00 zł netto

Koszty operacyjne:   5 000,00 zł/ m-c netto

Prognozowane przychody roczne:  120 000,00 zł

PARK LINOWY

Nakłady inwestycyjne: 380 000,00 zł

Okres realizacji:

projekt: 01.02.09           50 000,00 zł netto

realizacja: 03-06.09           330 000,00 zł netto

rozpoczęcie eksploatacji:             01.07.09                                              

              380 000,00 zł netto

Koszty operacyjne:  5 000,00 zł/ m-c netto

Prognozowane przychody roczne:  75 000,00 zł

KORT TENISOWY I ETAP – BEZ ZADASZENIA

Nakłady inwestycyjne:   580 000,00 zł

Okres realizacji:

projekt: 01.03.09           80 000,00 zł netto

realizacja: 04-06.09           500 000,00 zł netto

rozpoczęcie eksploatacji:             01.07.09                                              

     580 000,00 zł netto

Koszty operacyjne:   5 000,00 zł/ m-c netto

Prognozowane przychody roczne: 100 000,00 zł
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KORT TENISOWYII ETAP – BUDOWA ZADASZENIA

Nakłady inwestycyjne:   765 000,00 zł

Okres realizacji:     I połowa 2010 r

Koszty operacyjne:   5 000,00 zł/ m-c netto

Prognozowane przychody roczne:  0,00 zł

PLAŻA

Nakłady inwestycyjne: 43 000,00 zł

Okres realizacji:  01.06.2009

Koszty operacyjne:  5 000,00 zł/ m-c netto

Prognozowane przychody roczne: 75 000,00 zł

MODERNIZACJA HOLU

Nakłady inwestycyjne:   2 300 000,00 zł

Okres realizacji:  IV kwartał 2010 projekt

                           2011 realizacja

Koszty operacyjne: 0,00

Prognozowane przychody roczne: 0,00

Efekt: wzrost komfortu

ZAGOSPODAROWANIE KRĘGIELNI

Nakłady inwestycyjne:  500 000,00 zł

Okres realizacji:   2009-2010

Koszty operacyjne:  + 15%   

Prognozowane przychody roczne:   + 20%    

OGRODZENIE

Nakłady inwestycyjne:  68 000,00 zł

Okres realizacji: 03-04.2009

Koszty operacyjne:  0,00 zł

Okres eksploatacji:  01.05.09

INNE INWESTYCJE ODTWORZENIOWE
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Nakłady inwestycyjne: 100 000,00 zł

CZĘŚĆ EKONOMICZNA

Wybrane wielkości modelu finansowego na lata 2008 - 2013

WARTOŚĆ KSIĘGOWA 1 AKCJI W OKRESIE OD GRUDNIA 2006 DO GRUDNIA 2013 

( w złotych )

WARTOŚĆ KSIĘGOWA 1 AKCJI W OKRESIE OD GRUDNIA 2006 DO GRUDNIA 2013 
( w złotych )

49

31.12.2006 31.03.2007 30.06.2007

AKTYWA

ZOBOWIĄZANIA

ILOŚC AKCJI

15,70 15,82 15,79

45 366 976,15 44 772 586,37 44 485 357,16

21 547 437,21 20 779 224,33 20 529 500,59

1 516 970 1 516 970 1 516 970

WARTOŚĆ 
KSIĘGOWA 1 
AKCJI

30.09.2007 31.12.2007 31.03.2008 30.06.2008

15,91 15,99 16,21 16,08

44 576 933,53 43 622 305,43 42 909 146,15 42 612 998,03

20 448 944,06 19 359 396,88 18 324 114,36 18 223 098,00

1 516 970 1 516 970 1 516 970 1 516 970

31.07.2008 31.12.2008 31.12.2009

AKTYWA

ZOBOWIĄZANIA

ILOŚC AKCJI

16,23 16,21 16,77

42 864 031,79 41 115 898,60 40 662 358,58

18 245 049,86 16 520 413,93 15 227 905,60

1 516 970 1 516 970 1 516 970

WARTOŚĆ 
KSIĘGOWA 1 
AKCJI



ZADŁUŻENIA AIG S.A. ( w złotych )

POLITYKA PŁACOWA W LATACH 2009-2013

1. Indeksacyjna zmiana stawek.

50

31.12.2010 31.12.2011 31.12.2012 31.12.2013

17,18 17,65 18,37 19,07

40 590 748,73 40 601 136,40 40 983 202,12 41 343 702,52

14 526 422,01 13 821 584,43 13 122 459,64 12 421 882,49

1 516 970 1 516 970 1 516 970 1 516 970

WYBRANE ELEMENTY MODELU FINANSOWEGO LATA 2008-2013

Lp. 2008 2009 2010 2011 2012 2013
1 Przychody ogółem
2 Wynik finansowy netto
3 EBITDA

amortyzacja
odsetki od kredytów

4
zapłacone odsetki

5
6 Środki na rozwój

spłata kapitału kredyt

10 181 082,12 10 691 324,65 10 817 681,81 10 817 681,81 10 817 681,81 10 817 681,81
332 576,12 838 968,31 629 873,74 715 225,25 1 081 190,51 1 061 077,55

3 550 408,11 3 898 179,69 3 718 513,79 3 462 604,96 3 327 696,14 3 236 207,40
2 102 363,66 2 138 765,54 2 205 396,78 1 909 962,33 1 452 694,28 1 429 364,60

903 477,25 920 445,84 883 243,27 837 417,38 793 811,35 745 765,25
Spłata zobowiązań 
Nordea Bank 1 260 077,25 1 358 746,19 1 584 749,85 1 538 923,95 1 495 317,96 1 447 271,89

888 796,62 921 246,19 884 749,85 838 923,95 795 317,96 747 271,89
Rozliczenie straty AIG z 
lat ubiegłych 332 576,12 838 968,31 629 873,74 715 225,25 1 081 190,51 1 061 077,55

1 745 763,66 1 701 265,54 1 505 396,78 1 209 962,33 752 694,28 729 364,60
356 600,00 437 500,00 700 000,00 700 000,00 700 000,00 700 000,00



2.  Dodatkowe  przeszeregowanie  według  oceny  pracy  w  realnych  warunkach 

ekonomicznych danego roku.

3. Utrzymanie funduszu premiowego.

Decyzje  najdalej  do  końca  lutego  każdego  roku,  podejmowane  zgodnie  z  ustawą 

o negocjacyjnym  systemie kształtowania wynagrodzeń.

Sekretarz Miasta Aleksandra GAJDA:  przedstawiła sprawozdanie dotyczące organizacji 

imprezy „GWARKI  2008”.  „Zacznę od celu,  jaki  przyświecał  w organizacji  tej  imprezy. 

Chcieliśmy osiągnąć organizację wydarzenia kulturalno-rozrywkowego dla Mieszkańców 

Miasta. Ponadto rozpocząć budowę tożsamości mieszkańców oraz podtrzymać wieloletnią 

tradycję  tego  święta,  jak  również  osiągnąć  cel,  jakim  jest  edukacja  mieszkańców 

przybliżając pewne elementy historii. Kolejnym celem było promowanie miasta w regionie, 

kraju  i  zagranicą.  Organizacją  imprezy były  objęte  różne regiony miasta.  Udało się  to 

zorganizować dzięki współpracy pomiędzy organizacjami pozarządowymi (Stowarzyszenie 

Miłośników Ziemi  Tarnogórskiej,  Muzeum Tarnogórskie,   Tarnogórskie  Centrum Kultury, 

Tarnogórska  Fundacja  Kultury  i Sztuki,  Stowarzyszenie  Kulturoterapia,  Klub  22, 

Stowarzyszenie  Projekt  Strzybnica).  Zakres  prac  Urzędu  Miejskiego,  jakie  były 

realizowane w ciągu roku: przeprowadzenie ankiety celem uzyskania opinii mieszkańców 

w  sprawie  programu  gwarkowskiego,  opracowanie  koncepcji  imprezy  uwzględniającą 

grupę docelowe przekazu, planowanie programu imprezy w mieście - przygotowano mapy 

sytuacyjne.  Przygotowany  został  wniosek  o  wszczęcie  postępowania  o  udzielenie 

zamówienia publicznego, w którym zawarty był program na scenie głównej, opracowany 

scenariusz pochodu i działań teatralnych, a także realizacja pochodu i dnia historycznego 

w  dniu  14.09.2008r.,  organizacja  techniki  scenicznej.  Przygotowano  i  zrealizowano 

konkursy  na  przygotowanie  oprawy  graficznej  całej  imprezy  oraz  konkurs  na  strój 

historyczny.  Zrealizowano koncepcję stoisk  na Pl.  Żwirki  i  Wigury,  pozyskano patronat 

medialny,  zorganizowano  V  Bieg  Sedlaczka,  zabezpieczono  całość  imprezy  pod 

względem ochrony, medycznym i przeciwpożarowym oraz był prowadzony monitoring...”

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY zapytał, czy jest możliwe uzyskanie 

tych informacji w formie pisemnej – pozwoliłoby to na rozpoczęcie prac nad projektami 

uchwał. 

Burmistrz  Miasta  Arkadiusz  CZECH  poinformował,  iż  temat  organizacji  imprezy 

GWARKI jest bardzo ważny i powinien być przedstawiony na sesji. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY zwrócił  uwagę, iż Radnych interesują 

głównie  koszty  organizacji  imprezy.  Następnie  ponownie  poprosił  o  przedłożenie  tych 

informacji do Biura Rady Miejskiej.

Sekretarz  Miasta  Aleksandra  GAJDA  stwierdziła,  iż:  „ważne  są  nie  tylko  kwoty,  ale 

również praca, jaka została włożona przez różne organizacje w organizacji GWARKÓW 

2008r.  Pozabudżetowe środki włożone w organizacje tej imprezy pozyskano w drodze 

zawieranych umów: umowa z kampanią piwowarką, umowa na wyłączność w sprzedaży 

piwa, umowa z firmą Philips-Poland oraz umowa z Tarnogórskim Centrum Kultury (które 

pozyskało  z  pomocą  Urzędu  Miejskiego  środki  od  firmy  Vattenfall  na  organizację 

Gwarków).  Dodatkowo  uzyskano  środki  z  programu  „Patriotyzm Jutra”  na  organizację 

pochodu, pozyskano 15 tys. zł od Powiatu Tarnogórskiego na organizację imprezy „Bieg 

Sedlaczka”.  W działach: Wydział Edukacji, Sportu i Turystyki, Wydział Promocji, Wydział 

Organizacyjny,  Wydział  Administracyjno-Gospodarczy  oraz  Wydział  Zarządzanie 

Kryzysowe  wydano  460.692  zł,  natomiast  udało  się  pozyskać  243.710  zł.  Po 

zbilansowaniu  Urząd Miejski  na  organizację  GWARKÓW wydał  220.982 zł  –  chciałam 

zwrócić  uwagę,  że  środki,  które  udało  się  pozyskać  na  organizację  imprezy  znacznie 

przewyższyły środki jakie zaplanowano w budżecie.”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  poprosił  Burmistrza  Miasta 

o dostarczenie do biura Rady Miejskiej materiałów dotyczących Strategi firmy AIG S.A., 

organizacji  Gwarków w 2008r.  oraz  o  dostarczenie  porozumienia  zawartego pomiędzy 

Związkami Zawodowymi działającymi w Aqua Parku, a Burmistrzem Miasta.

Burmistrz  Miasta  Arkadiusz  CZECH  zwrócił  uwagę,  że  Rada  wydaje  Burmistrzowi 

dyspozycje w formie uchwał  – nie  podjęto uchwały w sprawie porozumienia pomiędzy 

związkami zawodowymi działającymi w AIG. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY: „Burmistrz Miasta chwalił się mi, że 

posiada takie porozumienie. Proszę Panie Burmistrzu o przedstawienie go Radzie”.

Radny Stanisław KOWOLIK poprosił o ogłoszenie przerwy. 

Radny Krzysztof SZNAJDER złożył wniosek o ogłoszenie przerwy. 
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Za  przyjęciem  wniosku  głosowało  –  20  Radnych,  przeciw  –  0  Radnych,  od  głosu 

wstrzymało się – 0 Radny.

Wniosek został przyjęty przez Rade Miejską jednogłośnie.

Po przerwie

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  zaproponował  Radzie  Miejskiej 

wprowadzenie do  porządku obrad następujących projektów uchwał:

– Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr II/7/2006 Rady Miejskiej w Tarnowskich 

Górach  z  dnia  5  grudnia  2006r.  w  sprawie  powołania  Komisji  Rady  Miejskiej 

w Tarnowskich Górach oraz ustalenia przedmiotu ich działania.

– Projekt  uchwały  w  sprawie  połączenia  Komisji  OCHRONY  ŚRODOWISKA 

I  FUNDUSZY EUROPEJSKICH oraz  Komisji  ds.  RODZINY,  ZDROWIA I  POMOCY 

SPOŁECZNEJ  i  utworzenia  Komisji  OCHRONY  ŚRODOWISKA  I  FUNDUSZY 

EUROPEJSKICH, RODZINY, ZDROWIA I POMOCY SPOŁECZNEJ.

– Projekt uchwały w sprawie oddalenia wezwania Burmistrza Miasta Arkadiusza CZECH 

do  usunięcia  naruszenia  jego  interesu  prawnego  przez  Przewodniczącego  Rady 

Miejskiej Piotra SZCZĘSNY, a dotyczącego podpisania Uchwały Nr XXVIII/283/2008 

Rady  Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  lokatorów 

mieszkań w budynku przy ul.  Krakowskiej  2a i  Rynek 7 z  dnia  12 maja  2008r  na 

bezczynność Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry.

– Projekt  uchwały  w  sprawie  uzupełnienia  składu  osobowego  komisji 

INWENTARYZACYJNEJ ds KOMUNALIZACJI MIENIA. 

– Projekt uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji REWIZYJNEJ.

– Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XXIX/316/2008  Rady  Miejskiej 

w  Tarnowskich  Górach  z  dnia  27  sierpnia  2008r.  w  sprawie  planu  pracy  Komisji 

REWIZYJNEJ na okres II półrocza 2008r.

Następnie  Przewodniczący poinformował,  iż  w/w  projekty  uchwał  Burmistrz  Miast 

otrzymał celem ich zaopiniowania. 

Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH: „Panie Przewodniczący, proszę o wykładnię Radcy 

Prawnego, w mojej opinii zmiana porządku obrad po jego uchwaleniu nie jest możliwa.”

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr  SZCZĘSNY: „przypominam, że niejednokrotnie 

były wprowadzone zmiany do porządku obrad po jego uchwaleniu – w skutek tego było 

skierowane odwołanie  do  Nadzoru  Prawnego Wojewody Śląskiego i  zostało  przez ten 
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Nadzór odrzucone.”

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK zwrócił  uwagę na zapis 

art. 20 pkt 1 Ustawy o samorządzie gminnym, który umożliwia zmianę w porządku obrad 

pod warunkiem, że jest ona wprowadzona bezwzględną większością głosów ustawowego 

składu Rady. 

Radca  Prawny  Maciej  HONIEK potwierdził  słowa  przedmówcy,  następnie  przytoczył 

zapis § 12 Regulaminu Rady Miejskiej, który brzmi następująco: Przewodniczący obrad 

stwierdza  na  podstawie  listy  obecności  prawomocność  obrad  i  przedstawia  porządek 

obrad,  a następnie  stawia  pytanie  o  ewentualne  wnioski w  sprawie  zmiany  porządku 

obrad. Ust. 2  Rada Miejska może wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną 

większością głosów ustawowego składu Rady. Do zmiany porządku obrad sesji zwołanej  

w trybie art. 20   ust.3 ustawy  o samorządzie gminnym wymagana jest dodatkowo zgodą 

wnioskodawcy.  Wyraził opinię, iż jeżeli raz została dokonana zmiana w porządku obrad to 

w takiej formie winno się obradować do zakończenia sesji. 

 

Radny Stanisław KOWOLIK:  „proszę  o  wykładnię  prawną  §  32,  którzy brzmi:  ust.  1 

Przewodniczący  Rady,  po  przedłożeniu  projektu  przez  Burmistrza  kieruje  go  do 

zaopiniowania  przez  odpowiednie  komisje  Rady  Miejskiej.  Projekty  uchwał,  których 

wnioskodawcą  nie  jest  Burmistrz,  Przewodniczący  kieruje  do  zaopiniowania  przez 

Burmistrza  i  właściwe  komisje  Rady  ust.  2  Po  zaopiniowaniu,  Przewodniczący  Rady 

umieszcza  projekt  uchwały  w  porządku  obrad  sesji.  Mam  wrażenie,  że  przedłożone 

projekty nie zostały zaopiniowane przez Komisje i Burmistrza Miasta. 

 

Radca  Prawny  Maciej  HONIEK:  „najważniejszą  treść  zawiera  § 32  w  ust.  2  –  po 

zaopiniowaniu (czyli nie tylko po skierowaniu do Burmistrza Miasta projektu uchwały, lecz 

po zaopiniowaniu) zezwala na wprowadzenie projektu uchwały do porządku obrad. 

Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH: „Panie Przewodniczący, proszę nie wprowadzać 

Radnych w błąd. Ja otrzymałem projekty uchwał, dzisiaj w poczcie o godzinie 14:00, którą 

przeglądałem w trakcie sesji, nie mam możliwości wyrażenia opinii o projekcie (w trakcie 

trwania sesji), który po wstępnym przeczytaniu wydaje się być niezgodny z prawem. 

Przewodniczący Rady Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY:  „Panie Burmistrzu  – to  jest  Pana 
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opinia.”

Po rozdaniu projektów uchwał wszystkim Radnym, Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr 
SZCZĘSNY w  związku  z  brakiem  podpisów  grupy  radnych  na  projekcie  uchwały 

w sprawie  oddalenia  wezwania  Burmistrza  Miasta  Arkadiusza  CZECH  do  usunięcia  

naruszenia  jego  interesu  prawnego  przez  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  Piotra  

SZCZĘSNY,  a  dotyczącego  podpisania  Uchwały  Nr  XXVIII/283/2008  Rady  Miejskiej  

w Tarnowskich Górach w sprawie rozpatrzenia skargi lokatorów mieszkań w budynku przy  

ul. Krakowskiej 2a i Rynek 7 z dnia 12 maja 2008r na bezczynność Burmistrza Miasta  

Tarnowskie Góry, ogłosił przerwę, w celu ich uzupełnienia. 

Po przerwie. 

Radny  Stanisław  KOWOLIK:  „Proszę  o  jednoznacznie  zaprotokołowanie,  że  Pan 

Przewodniczący  wniósł  pakiet  projektów  uchwał,  następnie  ogłosił  przerwę  w  celu 

pozbierania podpisów Radnych (jakoby inicjatorów) pod tymi projektami uchwał.  Proszę 

ten fakt wyraźnie zamieścić w protokole sesji.”

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY wyjaśnił, że podpisy Radnych zostały 

zebrane  celem  uzupełnienia  projektu  uchwały,  a  następnie  przystąpił  do  procedury 

głosowania nad złożonymi wnioskami do porządku obrad.

Wniosek Nr 7 
– Wprowadzić do porządku obrad w pkt 27 projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały 

Nr II/7/2006 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 5 grudnia 2006r. w sprawie 

powołania Komisji Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach oraz ustalenia przedmiotu ich 

działania.

Za  złożonym  wnioskiem   głosowało  –  12  Radnych,  przeciw  –  0  Radnych,  od  głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych. Radnych nie biorących udziału w głosowaniu – 10.

Wniosek  uzyskał  bezwzględną  większość  głosów,  a  zatem  został  przyjęty  przez 
Radę Miejską.

Wniosek Nr 8 
– Wprowadzić do porządku obrad w pkt 28 projekt uchwały w sprawie połączenia Komisji 

OCHRONY  ŚRODOWISKA  I  FUNDUSZY  EUROPEJSKICH  oraz  Komisji  ds. 

RODZINY,  ZDROWIA I  POMOCY SPOŁECZNEJ  i  utworzenia  Komisji  OCHRONY 

ŚRODOWISKA I  FUNDUSZY EUROPEJSKICH,  RODZINY,  ZDROWIA I  POMOCY 
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SPOŁECZNEJ.

Za  złożonym  wnioskiem   głosowało  –  12  Radnych,  przeciw  –  0  Radnych,  od  głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych. Radnych nie biorących udziału w głosowaniu – 10.

Wniosek  uzyskał  bezwzględną  większość  głosów,  a  zatem  został  przyjęty  przez 
Radę Miejską.

Wniosek Nr 9 
– Wprowadzić  do  porządku  obrad  w  pkt  29  projekt  uchwały  w  sprawie  oddalenia 

wezwania Burmistrza Miasta Arkadiusza CZECH do usunięcia naruszenia jego interesu 

prawnego przez Przewodniczącego Rady Miejskiej Piotra SZCZĘSNY, a dotyczącego 

podpisania  Uchwały  Nr  XXVIII/283/2008  Rady  Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach 

w sprawie rozpatrzenia skargi lokatorów mieszkań w budynku przy ul. Krakowskiej 2a 

i Rynek 7 z dnia 12 maja 2008r na bezczynność Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry.

Za  złożonym  wnioskiem   głosowało  –  12  Radnych,  przeciw  –  0  Radnych,  od  głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych. Radnych nie biorących udziału w głosowaniu – 10.

Wniosek  uzyskał  bezwzględną  większość  głosów,  a  zatem  został  przyjęty  przez 
Radę Miejską.

Wniosek Nr 10
– Wprowadzić do porządku obrad w pkt 30 projekt uchwały w sprawie zmiany składu 

osobowego Komisji REWIZYJNEJ.

Za  złożonym  wnioskiem   głosowało  –  12  Radnych,  przeciw  –  0  Radnych,  od  głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych. Radnych nie biorących udziału w głosowaniu – 10.

Wniosek  uzyskał  bezwzględną  większość  głosów,  a  zatem  został  przyjęty  przez 
Radę Miejską.

Wniosek Nr 11
– Wprowadzić do porządku obrad w pkt 31 projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały 

Nr XXIX/316/2008 Rady Miejskiej  w Tarnowskich Górach z dnia 27 sierpnia 2008r. 

w sprawie planu pracy Komisji REWIZYJNEJ na okres II półrocza 2008r.

Za  złożonym  wnioskiem   głosowało  –  12  Radnych,  przeciw  –  0  Radnych,  od  głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych. Radnych nie biorących udziału w głosowaniu – 10.

Wniosek  uzyskał  bezwzględną  większość  głosów,  a  zatem  został  przyjęty  przez 
Radę Miejską.
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Porządek obrad został przyjęty, jak w pkt 1 – 38, str. 1 – 3 niniejszego protokołu.

Ad. 6 i 7

Kolejnymi punktami porządku obrad są następujące projektu uchwał:

● Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr XXIV/263/2008  Rady  Miejskiej 

w Tarnowskich Górach z dnia 22 kwietnia 2008r. dotyczącej zaciągnięcia pożyczki 

w  Wojewódzkim  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i Gospodarki  Wodnej 

w Katowicach  na  realizację  przedsięwzięcia  pn.  „Budowa  kanalizacji  sanitarnej 

i deszczowej  oraz  oczyszczalni  ścieków komunalnych  w  Tarnowskich  Górach  – 

I Faza” współfinansowanego ze środków Funduszu Spójności.

● Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XXIII/235/2008  Rady  Miejskiej 

w Tarnowskich Górach z dnia 2 kwietnia 2008r. dotyczącej zaciągnięcia pożyczki 

w Narodowym Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na realizację 

przedsięwzięcia pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej i deszczowej oraz oczyszczalni 

ścieków komunalnych  w Tarnowskich  Górach  –  I Faza”  współfinansowanego  ze 

środków Funduszu Spójności.

Projekty  uchwał  zostały  łącznie  przedstawione  przez  Pełnomocnika  ds  Realizacji 
Projektu Marka POŁULICHA. 

Przewodniczący Komisji BUDŻETU I FINANSÓW Kazimierz SZCZERBA poinformował, 

ze Komisja  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe projekty uchwał.

Przewodniczący Komisji  INFRASTRUKTURY I ROZWOJU MIASTA Marek PORADA 
poinformował, ze Komisja  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe projekty uchwał.

Przewodniczący  Komisji  BEZPIECZEŃSTWA  I  PORZĄDKU  PRAWNEGO  Piotr 
WYCISK  poinformował,  ze  Komisja   pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowe  projekty 

uchwał.

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY zgłosił formalny wniosek o przejście 

do procedury głosowania bez dyskusji. 

Za  złożonym  wnioskiem   głosowało  –  18  Radnych,  przeciw  –  0  Radnych,  od  głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych. Wniosek zatem został przyjęty.
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Przewodniczący Rady Miejskiej  przystąpił  do procedury głosowania projektu uchwały 

zamieszczonego w pkt 6 porządku obrad. 

Za przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały głosowało – 19 Radnych, przeciw – 0 

Radnych, od głosu wstrzymało się – 0 Radnych.

Rada  Miejska  przyjęła  UCHWAŁĘ    Nr  XXXI/337/2008     w  sprawie  zmiany  Uchwały 
Nr XXIV/263/2008 Rady Miejskiej  w Tarnowskich Górach z  dnia  22 kwietnia  2008r. 
dotyczącej zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki  Wodnej  w  Katowicach  na  realizację  przedsięwzięcia  pn.  „Budowa 
kanalizacji  sanitarnej  i  deszczowej  oraz  oczyszczalni  ścieków  komunalnych 
w Tarnowskich  Górach  –  I Faza”  współfinansowanego  ze  środków  Funduszu 
Spójności.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY zgłosił formalny wniosek o przejście 

do procedury głosowania bez dyskusji. 

Za  złożonym  wnioskiem   głosowało  –  18  Radnych,  przeciw  –  0  Radnych,  od  głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych. Wniosek zatem został przyjęty.

Przewodniczący Rady Miejskiej  przystąpił  do procedury głosowania projektu uchwały 

zamieszczonego w pkt 7 porządku obrad. 

Za przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały głosowało – 19 Radnych, przeciw – 0 

Radnych, od głosu wstrzymało się – 0 Radnych. 

Rada  Miejska  przyjęła  UCHWAŁĘ Nr     XXXI/338/2008   w  sprawie  zmiany  Uchwały 
Nr XXIII/235/2008  Rady  Miejskiej  w Tarnowskich  Górach  z  dnia  2 kwietnia  2008r. 
dotyczącej  zaciągnięcia  pożyczki  w Narodowym  Funduszu  Ochrony  Środowiska 
i Gospodarki  Wodnej  na  realizację  przedsięwzięcia  pn.  „Budowa  kanalizacji 
sanitarnej  i  deszczowej  oraz  oczyszczalni  ścieków  komunalnych  w Tarnowskich 
Górach – I Faza” współfinansowanego ze środków Funduszu Spójności.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 8
Kolejnym  punktem  porządku  obrad  jest  projekt  uchwał  w  sprawie  zmian  w  uchwale 

budżetowej. 
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Projekt  uchwały  zgodnie  z  uzasadnieniem  przestawiła  Skarbnik  Miasta  Janina 
NAMYSŁO.

Przewodniczący Komisji BUDŻETU I FINANSÓW Kazimierz SZCZERBA poinformował, 

ze Komisja  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały (bez autopoprawki). 

Następnie dodał: „Zwykle w takim przypadku Komisja zwołuje się w trakcie sesji, by móc 

zaopiniować autopoprawkę, jednak dzisiaj zmiana jest bardzo prosta, dlatego proponuję, 

aby rozpatrzyć projekt wraz z autopoprawką.”

Przewodniczący Komisji  INFRASTRUKTURY I ROZWOJU MIASTA Marek PORADA 
poinformował, ze Komisja  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Dyskusja:
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Łukasz GARUS  zadał pytanie w sprawie  rozdz. 

85154 Przeciwdziałanie alkoholizmowi ( 226.688 zł) w tym:  „wydatki bieżące” ( 206.688 

zł ) oraz , dotacje  (23.000 zł ), „wydatki majątkowe” (20.000 zł) – na co zostanie wydana 

pozostała kwota? 

Radna Alicja  KOSIBA-LESIAK: „proszę o  wyjaśnienie  w sprawie  zmniejszenia  kwoty 

1 mln zł na wydatki mieszkaniowe, kwoty 80 tys zł na usługi opiekuńcze – co powoduje te 

zmniejszenia? Zwiększenie dochodów z tytułu wynajmu pomieszczeń w Szkole Podstawo-

wej Nr 3 o kwotę 1.723 zł – Kto wynajmuje te pomieszczenia? W sprawie realizacji Akcji 

Zima 146.688zł – ilu przewiduje się opiekunów na objęcie tą akcją? W sprawie delegacji 

krajowych, koszty postępowania prokuratorskiego, szkolenia -  18 tys zł – Na co przezna-

czone są największe sumy? Dotacje dla TOTU – Czy dotychczasowe dotacje zostały wy-

korzystane w tym roku? Mniemam, że tak skoro przyznawane są kolejne środki.”

Radny Krzysztof SZNAJDER:  „Na stronie 10 projektu uchwały widnieje:  zwiększa się 

„dochody bieżące” o kwotę 1.494.786 zł, w tym: odsetki od lokat – 281.186 zł; wpływy z  

różnych dochodów (wpływy z lat ubiegłych) – 97.000 zł; opłata targowa – 67.000 zł; pozo-

stałe odsetki – 11.600 zł; wpływy z ewidencji działalności gospodarczej – 38.000 zł; wpły-

wy z tyt. poręczenia udzielonego AIG S. A. - 1.000.000 zł. - czy są to dochody gminy? My-

ślę, że AIG przedstawia domniemamy dochód.  W sprawozdaniu z organizacji GWARKÓW 

usłyszeliśmy takie określenie „różne wpływy z koncesji, reklamy itd.” do TCK skierowano 

kwotę 200.000 zł. Proszę o informację co to za środki.”
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Radny Kazimierz  SZCZERBA  zwrócił uwagę na obniżenie deficytu, pocieszające jest, 

że deficyt zabezpieczony został środkami własnymi. Gdyby nie wydatki jakie czekają Gmi-

nę w przyszłym roku, budżet byłby w bardzo dobrej sytuacji. 

Zastępca Burmistrza Miasta Piotr  SKRABACZEWSKI:  wyjaśnił,  iż  1mln zł  z wpływu 

z tyt. poręczenia udzielonego Agencji Inicjatyw Gospodarczych (AIG) S.A. to dochód Gmi-

ny. Wynika on z umowy, w której za przejęcie długu AIG, Agencja  udostępniała baseny dla 

uczniów szkół tarnogórskich. Umowa ta kończy się 31 grudnia br., a AIG jest w stanie spła-

cić ten dług. Jest to rozwiązanie korzystne dla obu stron. Odnośnie zmniejszenia o 1 mln 

zł na dodatki mieszkaniowe i usługi opiekuńcze – MOPS zrewidował swoje wydatki i pozo-

stałe środki zwrócił do budżetu. 

Pełnomocnik ds Rozwiązywania Problemów Uzależnień - Kajetan  KANSY przedsta-

wił wydatki, jakie zostały poniesione ze środków uzyskanych z koncesji na alkohol /zgod-

nie z projektem uchwały/. 

Skarbnik Miasta Janina NAMYSŁO przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały. 

Sekretarz  Miasta  Aleksandra  GAJDA odnosząc  się  do  pytania  Radnego  Krzysztofa 

SZNAJDER wyjaśniła, iż firma VATTENFALL wyraziła wolę, alby pełna kwota (34.160 zł), 

którą przekazała Gminie, została spożytkowana na organizację GWARKÓW.  Ponieważ 

Gmina nie mogła tego zagwarantować, Firma VATTENFALL zawarła umowę z TCK, Gmi-

na natomiast zawarła umowę z TCK na współorganizację GWARKÓW – środki te zostały 

wydane na: pokaz sztucznych ogni, umowę z konferansjerem oraz występ Zespołu BIG 

BEND. Firma VATTENFALL była zadowolona z przedstawionego rozliczenia.

Radny Krzysztof SZNAJDER poprosił o pełne rozliczenie Gwarków. 

Sekretarz Miasta Aleksandra GAJDA przypomniała, że Gmina pozyskała na organizację 

GWARKÓW środki zewnętrzne w wysokości 243.710 zł. Większość tych środków zostało 

wprowadzone do budżetu. 

Radna Alicja KOSIBA-LESIAK poprosiła o dodatkowe wyjaśnienie w sprawie Ośrodka 
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TOTU w sprawie zwiększenia dotacji ( 23.000 zł)  na: zwiększenie dotacji podmiotowej dla 

SP ZOZ „TOTU” na realizację programów zdrowotnych; wynagrodzenia członków Gminnej  

Komisji  d/s Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, udział w ogólnopolskiej kampanii  

„Prowadzę jestem trzeźwy” (zakup breloków); realizację akcji zima w mieście w szkołach 

podstawowych i gimnazjach, realizację II Tarnogórskich Dni Profilaktyki, delegacje krajo-

we, koszty postępowania sądowego i prokuratorskiego oraz szkolenia – Jakie jest wyna-

grodzenie członków GKRPA, ile breloków zostanie zakupionych? Zakup paczek świątecz-

nych dla dzieci z rodzin dysfunkcyjnych (2250 zł) – ile zostanie wydanych paczek?”

Skarbnik Miasta Janina NAMYSŁO wyjaśniła, iż Gmina ma  umowę na reklamę przed 

swoim budynkiem przy ul. Sienkiewicza, w której Gmina zobowiązała się na wydanie środ-

ków za reklamę na cele społeczne. W tym roku zakupione za to zostaną paczki świątecz-

ne. 

Pełnomocnik ds Rozwiązywania Problemów Uzależnień - Kajetan  KANSY wyjaśnił, 

że członek GKRPA otrzymuje wynagrodzenie w wysokości 4% średniego miesięcznego 

wynagrodzenia w gospodarce krajowej podawanego przez GUS za posiedzenie. Posie-

dzenia komisji odbywają się w trybie doraźnym.  Koszt breloka wynosi 7 zł,  planowany 

jest  zakup tyciąca breloków. 

Na dodatkowe pytania Radnej Alicji KOSIBA-LESIAK odpowiedzi udzielił  Pełnomocnik 
ds Rozwiązywania Problemów Uzależnień - Kajetan  KANSY.

Przewodniczący wobec  braku  chętnych  do  dalszej  dyskusji  przystąpił  do  procedury 

głosowania przedmiotowego projektu uchwały. 

Za przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały głosowało  –  20 Radnych, przeciw  – 0 

Radnych, od głosu wstrzymało się  – 0  Radnych.

Rada Miejska  przyjęła  UCHWAŁĘ  Nr  XXXI/339/2008 w sprawie  zmian  w uchwale 
budżetowej na 2008 rok.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 9
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały  w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości na 2009r.

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK zgłosił  wniosek o dalsze 
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obradowanie, w związku z upływem 8 godziny obrad sesji Rady Miejskiej. 

Za  przyjęciem  wniosku  głosowało   –   18  Radnych,  przeciw   –  1  Radny,  od  głosu 

wstrzymało się  – 1  Radny.

Wniosek zatem został przyjęty.

Projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem przedstawił Naczelnik Wydziału Finansowego 
Jan GARDY. 

Przewodniczący Komisji BUDŻETU I FINANSÓW Kazimierz SZCZERBA poinformował, 

ze Komisja  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący Komisji  INFRASTRUKTURY I ROZWOJU MIASTA Marek PORADA 
poinformował, ze Komisja  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Wobec braku chętnych do zabrania głosu w dyskusji  Przewodniczący Rady Miejskiej 
przystąpił do procedury głosowania  omawianego projektu uchwały. 

Za przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały głosowało – 14 Radnych, przeciw – 1 

Radny, od głosu wstrzymało się – 2 Radnych. 

Rada Miejska przyjęła  UCHWAŁĘ Nr XXXI/340/2008     w sprawie określenia wysokości 
stawek podatku od nieruchomości na 2009r.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 10
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od środków transportowych.

Projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem przedstawił Naczelnik Wydziału Finansowego 
Jan GARDY. 

Przewodniczący Komisji BUDŻETU I FINANSÓW Kazimierz SZCZERBA poinformował, 

ze Komisja  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. Następnie dodał, iż 

po rozmowach na temat sytuacji przedsiębiorców w Gminie Tarnowskie Góry w związku 

z recesją gospodarczą, grupa radnych doszła do wniosku, aby pozostawić stawki na tym-
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czasowym poziomie. 

Radny zgłosił swój wniosek o pozostawienie stawek podatku od środków transportowych 

na dotychczasowym poziomie.

Przewodniczący Komisji  INFRASTRUKTURY I ROZWOJU MIASTA Marek PORADA 
poinformował, ze Komisja  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Dyskusja:
Radny Henryk Wrzask: „mam uwagę do Pana Przewodniczącego Komisji Budżetu i Fi-

nansów – kiedy Pan przedstawia opinię komisji, proszę nie używać tego głosu do propo-

nowania wniosków grupy radnych, nie jest Pan do tego upoważniony. Proszę zgłaszać 

wniosek w trakcie dyskusji. Na Komisji Budżetu i Finansów Radni jednogłośnie poparli ten 

projekt. Dochodzi do dziwactw, albo nie jesteśmy przygotowani do pełnienia swoich funk-

cji, albo traktujemy je bardzo luźno. Mam wobec tego pytanie – jaki będzie to uszczerbek 

dla budżetu Gminy, gdy pozostawimy stawki na tym samym poziomie? Dziwi mnie posta-

wa Pana Burmistrza, który tak łatwo rezygnuje ze swoich dochodów.” 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Łukasz GARUS: „Czasami po przemyśleniu pew-

nych spraw dochodzi  się  do innych wniosków,  nie  oznacza to,  że należy rezygnować 

z mandatu, gdyż jest się niezdolnym do jego pełnienia. Nasz Burmistrz deklarował się jako 

liberał, który będzie dążył do obniżenia podatków. Samochody ciężarowe są rejestrowane 

w innych Gminach, a jeżdżą po naszych drogach. Radni chcą dać sygnał przedsiębiorcom 

– rejestrujcie samochody w naszej Gminie, nie podnosimy cen... Działania te mają na celu 

podniesienie dochodów Gminy. Moim marzeniem byłoby sprowadzenie do naszej Gminy 

firmy leasingowej, która będzie rejestrować w naszej Gminie pojazdy, które będą jeździły 

po całym kraju. Gorąco popieram wniosek Radnego SZCZERBY.”

Radny Marek JAWORSKI:  „zostały dokładnie wyjaśnione powody zachowania  stawek 

podatku  od  środków transportowych.  W rozmowach  z  przedsiębiorcami  prowadzącymi 

w naszej Gminie działalność, widać było potrzebę ograniczenia kosztów działalności firmy. 

Burmistrz po dwóch latach działalności postanowił podnieść stawki podatku, uważam, że 

należy poczekać. Zbliża się kryzys gospodarczy. W przyszłym roku, po dokonaniu analiz, 

należy wrócić do tego tematu. Spadek dochodów do budżetu Gminy nie będzie tak zna-

czący, zwłaszcza, że przed chwilą była przyjęta uchwała w sprawie stawek podatków od 

nieruchomości.”
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Radny Krzysztof ŁOZIŃSKI: „mam wątpliwości w sprawie tego projektu uchwały. Pytałem 

dzisiaj Panią Skarbnik, czy była zrobiona symulacja, jak to wygląda w innych Gminach. 

W innych Gminach znajdują się firmy leasingowe, być może w skutek bardziej liberalnej 

polityki podatkowej. Czy Pani Skarbnik sprawdziła, jak to wygląda w Gminie Tychy, najpręż-

niej  pozyskuje  ona rynek środków transportowych.  Nie  wielkość  podatku,  a  jego ilość 

może być decydująca... Odnośnie trybu zgłaszania wniosków, uważam, że kolega Radny 

SZCZERBA miał prawo się wypowiedzieć. Proszę o przedstawienie stawek podatku od 

środków transportowych Gminy Tychy w odniesieniu do Gminy Tarnowskie Góry. Jestem 

przeciwnikiem podniesienia  stawek  podatku od środków transportowych w Gminie Tar-

nowskie Góry.”

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY: „podniesienie tego podatku dotkliwie 

wpłynie na koszty utrzymania firm.  Na koszty te składa się również podatek od nierucho-

mości.  Nie  powinniśmy przyjmować obu uchwał  jednocześnie,  ponieważ rosną ogólne 

koszty utrzymania firmy. Wszystkich dotknie recesja. Burmistrz posiada narzędzie, które 

pozwala na umorzenie niektórych podatków. Jaką kwotę Pan Burmistrz umorzył w 2008r? 

Jaka to była kwota za 2007r.?”

Skarbnik Miasta Janina NAMYSŁO: „stawki podatku od środków transportowych w la-

tach  2004-2007  nie  były  w  mieście  podwyższane.  Zostały  podwyższone  pierwszy raz 

w 2008r. średnio o 8,8%. Taki wzrost nie odzwierciedla wzrostu jakie mógłby mieć miejsce 

w latach ubiegłych. Największy wzrost odnosił się do samochodów ciężarowych - 5.5%, 

ciągniki siodłowe i balastowe – 2,8%, ciągniki siodłowy lub balastowy z naczepą- 3%. Na-

leżny podatek z tego tytułu za rok 2008 - 830 tyś zł, z tego zaległości 312 tys zł, w 2007r. 

należny podatek wynosił  1.119.747 zł, osiągnięto 94% windykacji (...) Wzrost wartości po-

datku nie spowodował odpływu przychodów z tego tytułu w Mieście. Po zbilansowaniu wy-

datków na przyszły rok pozostało  do ścięcia 26 mln zł, oznacza to, że potrzeby są o 26 

mln większe, niż możliwości dochodowe Gminy. Pierwszy raz wydatki budżetowe - inwe-

stycyjne wynoszą 62 mln zł, z tego 29 mln zł są to wydatki własne, resztę stanowią po-

życzki. Gmina zdecydowała się na dużą inwestycję, dochodami, które są wprost zależne 

od Rady są podatki i opłaty lokalne.  Pozostawienie stawek na poziomie ubiegłorocznym 

zaoszczędzi roczny dochód - 40 tys zł. Gmina Tychy ma rożne podatki, posiada ona spe-

cjalną strefę ekonomiczną, dlatego lokują się tam przedsiębiorcy. Obniżka stawek podat-

kowych nie spowoduje napływu przedsiębiorców. Stawka samochodu powyżej 3,5 tony 
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wynosi w Tarnowskich Górach 680 zł, w Katowicach 684 zł, w Tychach 600zł, samochody 

do 9 ton – Katowice 1.104 zł, Sosnowiec 1.112 zł, Tychy 1.032 zł. Samochód ciężarowy 

powyżej 9 ton – Tarnowskie Góry 1.360 zł, Tychy 1.234 zł, Katowice 1.344 zł, Sosnowiec 

1.331 zł. Stawka od ciągnika siodłowego lub balastowego – Tarnowskie Góry 1.566 zł, Ka-

towice  1560 zł, Tychy  1440 zł. Przyczepa lub naczepa – Tarnowskie Góry 938 zł, Katowi-

ce 1.334zł, Chorzów 1.116zł, Tychy 384 zł. Autobusy poniżej 30 miejsc – Tarnowskie Góry 

1.134 zł, Tychy 1.392 zł,  Sosnowiec 1.392 zł,  Chorzów 1.332 zł.  Autobusy powyżej 30 

miejsc – Tarnowskie Góry 1.928 zł, Sosnowiec 1.813zł, Chorzów 1.692 zł, Tychy 1.616 zł, 

Mysłowice  1.610 zł. Nie jestem w stanie powiedzieć jakie przychody uzyskuje Gmina Ty-

chy z podatku od środków transportowych.”

Zastępca Burmistrza Miasta Piotr SKRABACZEWSKI: „przeraża mnie brak konsekwen-

cji. Dotykamy następnego dochodu Gminy, który przez kilka lat nie był rewaloryzowany. 

Z podobną sytuacja spotkaliśmy się niedawno w czynszach komunalnych. Pan Przewodni-

czący powiedział, że wszytko drożeje, czy w takim razie firma VATTENFALL odstąpi od 

wzrostu cen za energię? (...) Gmina musi sama się martwić o swoje dochody. Odpowie-

dzialność powinna łączyć nas na tej sali. Zadania, które Gmina podjęła są wieloletnie, ge-

nerowanie dochodów ma wpływ na przyszłość miasta. Stawki podatku na rok nie są wyso-

kie dla przedsiębiorcy w przeliczeniu na jeden miesiąc.(...)”

Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH:  „chciałbym się odnieść do wątku politycznego - 

mojego liberalizmu, czy z tego, że w ościennych miastach podnoszone są inflacyjnie po-

datki należy wywnioskować, że rządzą tam liberałowie? Czy  można postawić taką tezę? 

W słowie liberał nie czuję nic obraźliwego, żeby komuś dać, należy komuś coś zabrać. 

Burmistrz Miasta jest poborcą podatkowym, nie spełni się nikt w gospodarce wolnorynko-

wej za darmo, te czasy już minęły. Jestem liberałem, uważam, że należy podatki w sposób 

rozsądny podwyższać, z wyjątkiem podatku dochodowego. Rząd nie powinien jednak co-

fać dotacji dla Gmin. Gmina Tarnowskie Góry dopłaca do subwencji oświatowej 8 mln zł. 

Ile było umorzeń podatku od środków transportowych – zero, dlatego, że nie wpłynął ża-

den wniosek o umorzenie tego podatku. Wszystkie pozostałe umorzenia podatków znajdą 

Państwo w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego.”

Ad vocem
Radny Krzysztof ŁOZIŃSKI: „rozumiem to, co Pan powiedział, z analizy Pana Naczelnika 

wynika, że ściągalność podatku wzrosła. Na dzień dzisiejszy podatek ten jest wyższy od 
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innych Gmin, które również prowadzą racjonalną politykę. Nasuwa się wniosek, że przez 

pewien czas podatek w naszej Gminie był zbyt wysoki, a przez to był trudno ściągalny. 

Wyrazem dobrej woli byłoby utrzymanie tego podatku na obecnym poziomie.(...) W okre-

sie kryzysu światowego należy liczyć każdy grosz.”

Radny Kazimierz SZCZERBA: „liberalizm to rodzaj kompleksu Burmistrza Miasta. Gdyby 

był Pan prawdziwym liberałem, pewnie byłoby lepiej.  Z tego, co tu usłyszałem ja jestem 

antyliberałem.(...) Uważam, że nie jesteśmy firmą - jest to fałszywa analogia. Gmina ma 

wiele zadań, nie można myśleć cały czas przez pryzmat pieniądza.(...) Jestem za pozosta-

wieniem starych stawek na podatek od środków transportowych. Zgodnie z wymienionymi 

przez Panią Skarbnik stawkami, nie odbiegamy ich poziomem od innych Gmin. Myślę, że 

w okresie recesji, każdy gest Gminy wobec przedsiębiorców jest bardzo ważny.”

Radny Henryk WRZASK: „zastanawiam się, dlaczego Panowie nie podjęli tego tematu 

przy omawianiu projektu uchwały w sprawie podatku od nieruchomości. Co za lobbing kie-

ruje Państwem? (...) Nie dyskutowaliśmy nad projektem uchwały w sprawie podatku od 

nieruchomości, na Komisji Budżetu i Finansów oba projekty zostały zaopiniowane pozy-

tywnie jednogłośnie. Na sesji nie przenośmy obrad Komisji Budżetu i Finansów – nie mów-

my o potrzebach serca, należało ten problem omówić na komisji.”

Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH:  „padła teza, że podatek od środków transporto-

wych był  zbyt duży dlatego była niska ściągalność. Jeżeli ściągalność była za niska to 

oznacza, że była zła. Padła teza, że dla Burmistrza Miasta 100 zł to nie jest wiele – jestem 

ze śląskiej oszczędnej rodziny, nawet 100 zł to wiele. Gdybym miał sklep na ulicy Krakow-

skiej oznaczałoby to 1,5m2.  Gdyby Burmistrz był liberałem byłoby lepiej – odpowiem: nie 

rozumie Pan liberalizmu. Gmina ma wiele zadań do realizacji, ale tych zadań nie może re-

alizować gasząc światło.”

Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący przystąpił do procedury głosowania przedmio-

towego projektu uchwały. 

Za przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały głosowało – 8 Radnych, przeciw – 11 

Radnych, od głosu wstrzymało się – 0 Radnych. 

Projekt uchwały nie zyskał akceptacji Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach. 
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Ad. 11
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie przyjęcia analizy stanu 

zdrowia mieszkańców miasta Tarnowskie Góry w latach 2005-2007.

Projekt uchwały wraz z Analizą stanu zdrowia mieszkańców miasta Tarnowskie Góry w la-

tach 2005-2007r. przedstawił Pełnomocnik ds Rozwiązywania Problemów Uzależnień - 
Kajetan  KANSY.

Przewodnicząca  Komisji  ds.  RODZINY,  ZDROWA I  POMOCY SPOŁECZNEJ  Alicja 
KOSIBA-LESIAK  poinformowała, że z uwagi na brak kworum Komisja nie zaopiniowała 

projektu uchwały. 

Przewodniczący  Komisji  BEZPIECZEŃSTWA  I  PORZĄDKU  PRAWNEGO  Piotr 
WYCISK poinformował,  że  Komisja  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 

uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY zgłosił formalny wniosek o przejście 

do procedury głosowania bez dyskusji. 

Za  złożonym  wnioskiem   głosowało  –  10  Radnych,  przeciw  –  3  Radnych,  od  głosu 

wstrzymało się – 2 Radnych. Wniosek zatem został przyjęty.

Przewodniczący Rady Miejskiej  przystąpił  do  procedury głosowania  przedmiotowego 

projektu uchwały. 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało – 16 Radnych, przeciw – 1 Radny, od głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych. 

Rada Miejska przyjęła   UCHWAŁĘ     Nr      XXXI/341/2008   w sprawie przyjęcia analizy stanu 
zdrowia mieszkańców miasta Tarnowskie Góry w latach 2005-2007.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 12, 13 i 14
Kolejnymi punktami porządku obrad są:

● Projekt  uchwały  w  sprawie  wydania  opinii  do  projektu  uchwały  Rady  Miasta 

w  Siemianowicach  Śląskich  dotyczący  reorganizacji  samodzielnego  publicznego 
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zakładu opieki zdrowotnej pn. „Szpital Miejski w Siemianowicach Śląskich”, poprzez 

likwidację  oddziału  otolaryngologicznego  Szpitala  Miejskiego  w Siemianowicach 

Śląskich.

● Projekt  uchwały  w  sprawie  wydania  opinii  do  projektu  uchwały  Rady  Miejskiej 

w Zabrzu  dotyczącej  likwidacji  Samodzielnego  Publicznego  Zakładu  Opieki 

Zdrowotnej Szpital Rejonowy 41-803 Zabrze, ul. Zamkowa 4.

● Projekt  uchwały  w  sprawie wydania  opinii  do  projektu  uchwały  Rady  Miejskiej 

w  Bytomiu  dotyczącej  reorganizacji  samodzielnego  publicznego  zakładu  opieki 

zdrowotnej pn. “ Zakład Lecznictwa Ambulatoryjnego w Bytomiu”, polegającej na li-

kwidacji Przychodni Nr 5 w Bytomiu przy ul. Konstytucji 93 i Przychodni Nr 7   w By-

tomiu przy ul. Piecucha 10.

Projekty uchwał zgodnie z uzasadnieniem łącznie przedstawił  Pełnomocnik ds Rozwią-
zywania Problemów Uzależnień - Kajetan  KANSY.

Przewodnicząca  Komisji  ds.  RODZINY,  ZDROWA I  POMOCY SPOŁECZNEJ  Alicja 
KOSIBA-LESIAK  poinformowała, że z uwagi na brak kworum Komisja nie zaopiniowała 

projektu uchwały. 

Przewodniczący  Komisji  BEZPIECZEŃSTWA  I  PORZĄDKU  PRAWNEGO  Piotr 
WYCISK poinformował, że Komisja opiniowała tylko dwa z w/w projektów uchwał tj.

– projekt uchwały w sprawie wydania opinii do projektu uchwały Rady Miasta  w Siemia-

nowicach Śląskich dotyczący reorganizacji samodzielnego publicznego zakładu opieki  

zdrowotnej pn. „ Szpital Miejski w Siemianowicach Śląskich”, poprzez likwidację od-

działu otolaryngologicznego Szpitala Miejskiego w Siemianowicach Śląskich

– projekt uchwały w sprawie wydania opinii do projektu uchwały Rady Miejskiej w Zabrzu 

dotyczącej likwidacji  Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki  Zdrowotnej Szpital  

Rejonowy 41-803 Zabrze, ul. Zamkowa 4. 
projekty te zostały pozytywnie zaopiniowane przez Komisję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY zgłosił formalny wniosek o przejście 

do procedury głosowania bez dyskusji nad projektem uchwały znajdującym się w pkt 12 

porządku obrad. 
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Za  złożonym  wnioskiem   głosowało  –  14  Radnych,  przeciw  –  0  Radnych,  od  głosu 

wstrzymało się – 4 Radnych. Wniosek zatem został przyjęty.

Przewodniczący Rady Miejskiej  przystąpił  do  procedury głosowania  przedmiotowego 

projektu uchwały. 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało – 15 Radnych, przeciw – 3 Radny, od głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych. 

Rada Miejska przyjęła UCHWAŁĘ Nr XXXI/342/2008 w sprawie wydania opinii do pro-
jektu uchwały Rady Miasta w Siemianowicach Śląskich dotyczący reorganizacji sa-
modzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej pn. „ Szpital Miejski w Siemia-
nowicach  Śląskich”,  poprzez  likwidację  oddziału  otolaryngologicznego  Szpitala 
Miejskiego w Siemianowicach Śląskich.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY zgłosił formalny wniosek o przejście 

do procedury głosowania bez dyskusji nad projektem uchwały znajdującym się w pkt 13 

porządku obrad. 

Za  złożonym  wnioskiem  głosowało  –  16  Radnych,  przeciw  –  0  Radnych,  od  głosu 

wstrzymało się – 1 Radny. Wniosek zatem został przyjęty.

Przewodniczący Rady Miejskiej  przystąpił  do  procedury głosowania  przedmiotowego 

projektu uchwały. 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało – 14 Radnych, przeciw – 3 Radnych, od głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych. 

Rada  Miejska  przyjęła  UCHWAŁĘ  Nr  XXXI/343/2008 w  sprawie  wydania  opinii  do 
projektu  uchwały  Rady  Miejskiej  w Zabrzu  dotyczącej  likwidacji  Samodzielnego 
Publicznego  Zakładu  Opieki  Zdrowotnej  Szpital  Rejonowy  41-803  Zabrze, 
ul. Zamkowa 4.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY zgłosił formalny wniosek o przejście 

do procedury głosowania bez dyskusji nad projektem uchwały znajdującym się w pkt 14 

porządku obrad. 
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Za złożonym wnioskiem głosowało – 16 Radnych, przeciw – 1 Radny, od głosu wstrzymało 

się – 0 Radnych. Wniosek zatem został przyjęty.

Przewodniczący Rady Miejskiej  przystąpił  do  procedury głosowania  przedmiotowego 

projektu uchwały. 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało – 13 Radnych, przeciw – 4 Radny, od głosu 

wstrzymało się – 1 Radny. 

Rada Miejska przyjęła UCHWAŁĘ     Nr XXXI/344/2008   w sprawie wydania opinii do pro-
jektu uchwały  Rady Miejskiej  w Bytomiu dotyczącej  reorganizacji  samodzielnego 
publicznego  zakładu  opieki  zdrowotnej  pn.  “Zakład  Lecznictwa Ambulatoryjnego 
w Bytomiu”, polegającej na likwidacji Przychodni Nr 5 w Bytomiu przy ul. Konstytu-
cji 93 i Przychodni Nr 7 w Bytomiu przy ul. Piecucha 10.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 15 i 16

Kolejnym punktami porządku obrad są: 

● Raport z wykonania Programu ochrony środowiska gminy Tarnowskie Góry na lata 

2006-2007.

● Projekt uchwały w sprawie Programu ochrony środowiska gminy Tarnowskie Góry 

na lata 2008-2011.

Raport  z  wykonania  Programu  ochrony  środowiska  gminy  Tarnowskie  Góry  na  lata 

2006-2007  przedstawiła  Naczelnik  Wydziału  OCHRONY  ŚRODOWISKA  Kornelia 
KOWALCZYK.

Następnie  Pani  Naczelnik Wydziału  OCHRONY  ŚRODOWISKA  przedstawiła  projekt 

uchwały  w  sprawie  Programu  ochrony  środowiska  gminy  Tarnowskie  Góry  na  lata 

2008-2011.

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK przystąpił do prowadzenia 

sesji  Rady Miejskiej (pełniąc zastępstwo za  Przewodniczącego Rady Miejskiej Piotra 
SZCZĘSNEGO). Następnie zgłosił formalny wniosek o przejście do procedury głosowania 
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bez dyskusji nad przedmiotowym projektem uchwały. 

Za  złożonym  wnioskiem  głosowało  –  13  Radnych,  przeciw  –  0  Radnych,  od  głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych. Wniosek zatem został przyjęty.

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  Jarosław ŚLEPACZUK przystąpił  do procedury 

głosowania przedmiotowego  projektu uchwały. 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało – 13 Radnych, przeciw – 0 Radny, od głosu 

wstrzymało się – 0 Radny. 

Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr XXXI/345/2008 w sprawie Programu ochrony śro-
dowiska gminy Tarnowskie Góry na lata 2008-2011.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 17
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu 

współpracy Gminy Tarnowskie Góry  z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność w sferze zadań pożytku publicznego na rok 2009”.

Projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem przedstawiła Pełnomocnik Burmistrza Miasta 
d/s Organizacji Pozarządowych Joanna GROS. 
 

Przewodniczący  Komisji  BEZPIECZEŃSTWA  I  PORZĄDKU  PRAWNEGO  Piotr 
WYCISK poinformował,  że  Komisja  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 

uchwały. 

Przewodniczący Komisji  INFRASTRUKTURY I ROZWOJU MIASTA Marek PORADA 
poinformował, ze Komisja  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Członek Komisji BUDŻETU I FINANSÓW Henryk WRZASK poinformował, ze Komisja 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Członek Komisji EDUKACJI, KULTURY I SPORTU  Łukasz GARUS poinformował, że 

Komisja  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK  zgłosił formalny wniosek 

71



o przejście do procedury głosowania bez dyskusji nad przedmiotowym projektem uchwały. 

Za  złożonym  wnioskiem  głosowało  –  14  Radnych,  przeciw  –  0  Radnych,  od  głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych. Wniosek zatem został przyjęty.

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  Jarosław ŚLEPACZUK przystąpił  do procedury 

głosowania przedmiotowego  projektu uchwały. 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało – 14 Radnych, przeciw – 0 Radny, od głosu 

wstrzymało się – 0 Radny. 

Rada Miejska podjęła  UCHWAŁĘ Nr XXXI/346/2008 w sprawie przyjęcia „Programu 
współpracy Gminy Tarnowskie Góry z organizacjami pozarządowymi i innymi pod-
miotami  prowadzącymi  działalność  w  sferze  zadań  pożytku  publicznego  na  rok 
2009”.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 18

Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie przyjęcia Zasad dyspo-

nowania  środkami  finansowymi  przeznaczonymi  na  pomoc  zdrowotną  dla  nauczycieli 

szkół i przedszkoli, dla których organem prowadzącym jest Gmina Tarnowskie Góry.

Projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem przedstawił  Naczelnik Wydziału EDUKACJI, 
SPORTU I TURYSTYKI Mieczysław ORGACKI. 

Członek Komisji EDUKACJI, KULTURY I SPORTU Stefan NOWAK poinformował, że 

Komisja  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK  zgłosił formalny wniosek 

o przejście do procedury głosowania bez dyskusji nad przedmiotowym projektem uchwały. 

Za  złożonym  wnioskiem  głosowało  –  14  Radnych,  przeciw  –  0  Radnych,  od  głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych. Wniosek zatem został przyjęty.

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  Jarosław ŚLEPACZUK przystąpił  do procedury 

głosowania przedmiotowego  projektu uchwały. 
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Za przyjęciem projektu uchwały głosowało – 14 Radnych, przeciw – 0 Radny, od głosu 

wstrzymało się – 0 Radny. 

Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr XXXI/347/2008  w sprawie przyjęcia Zasad dyspo-
nowania środkami finansowymi przeznaczonymi na pomoc zdrowotną dla nauczy-
cieli szkół i przedszkoli, dla których organem prowadzącym jest Gmina Tarnowskie 
Góry.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 19, 20, 21, 22, 23, 24, 25, 26, 27

Kolejnymi projektami uchwał, które zostały rozpatrywane przez Rade Miejska łącznie są:

● Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  w  formie  zamiany 

nieruchomości pomiędzy Gminą Tarnowskie Góry, a Panem Ryszardem Kopyto. 

● Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie przez Burmistrza Miasta 

bonifikaty przy sprzedaży na rzecz najemcy lokalu mieszkalnego w budynku przy 

ulicy Ogrodowej 2A w Tarnowskich Górach.

● Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  w  formie  zamiany 

nieruchomości pomiędzy Gminą Tarnowskie Góry, a Panem Alojzym Podworskim.

● Projekt uchwały w sprawie nabycia do zasobu gminnego nieruchomości położonej 

przy ulicy Poziomkowej.

● Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  lokali  użytkowych 

usytuowanych w Tarnowskich Górach przy ulicy Bondkowskiego 1.

● Projekt  uchwały w  sprawie  zmiany załącznika  do  Uchwały  dotyczącej  ustalenia 

wysokości  bonifikat  przy  sprzedaży  na  rzecz  najemców  lokali  mieszkalnych 

w budynku przy ulicy Cebuli 8A i 8B w Tarnowskich Górach.

● Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 

nieruchomości gruntowej będącej własnością Gminy Tarnowskie Góry.

● Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierża-

wy nieruchomości gruntowych będących własnością Gminy Tarnowskie Góry.

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Marek KABUS przedstawił zgod-

nie z uzasadnieniem w/w projekty uchwał. 
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Przewodniczący  Komisji BUDŻETU I FINANSÓW Kazimierz SZCZERBA poinformo-

wał, ze Komisja  pozytywnie zaopiniowała wszystkie zaprezentowane przez Naczelnika 

Wydziału Gospodarki Nieruchomościami projekty uchwał.

● Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w formie zamiany nierucho-

mości pomiędzy Gminą Tarnowskie Góry, a Panem Ryszardem Kopyto.

Przewodniczący Komisji  INFRASTRUKTURY I ROZWOJU MIASTA Marek PORADA 
poinformował, ze Komisja  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK  zgłosił formalny wniosek 

o przejście do procedury głosowania bez dyskusji nad przedmiotowym projektem uchwały. 

Za  złożonym  wnioskiem  głosowało  –  16  Radnych,  przeciw  –  0  Radnych,  od  głosu 

wstrzymało się – 1 Radny. Wniosek zatem został przyjęty.

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  Jarosław ŚLEPACZUK przystąpił  do procedury 

głosowania przedmiotowego  projektu uchwały. 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało – 17 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych. 

Rada Miejska podjęła  UCHWAŁĘ Nr XXXI/348/2008 w sprawie wyrażenia zgody na 
zbycie  w  formie  zamiany  nieruchomości  pomiędzy  Gminą  Tarnowskie  Góry, 
a Panem Ryszardem Kopyto. 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

● Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie przez Burmistrza Miasta 

bonifikaty przy sprzedaży na rzecz najemcy lokalu mieszkalnego w budynku przy 

ulicy Ogrodowej 2A w Tarnowskich Górach.

Przewodniczący Komisji  INFRASTRUKTURY I ROZWOJU MIASTA Marek PORADA 
poinformował, ze Komisja  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
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Przewodniczący  Komisji  BEZPIECZEŃSTWA  I  PORZĄDKU  PRAWNEGO  Piotr 
WYCISK poinformował,  że  Komisja  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 

uchwały. 

Dyskusja:
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Łukasz GARUS: „ile  w owej  nieruchomości  ma 

udziałów Gmina?” 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Marek KABUS: „w tej wspólnocie 

Gmina  ma jeszcze 4 mieszkania”. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  Jarosław ŚLEPACZUK przystąpił  do procedury 

głosowania przedmiotowego  projektu uchwały. 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało – 16 Radnych, przeciw – 0 Radny, od głosu 

wstrzymało się – 0 Radny. 

Rada Miejska podjęła  UCHWAŁĘ Nr XXXI/349/2008  w sprawie wyrażenia zgody na 
udzielenie przez Burmistrza Miasta bonifikaty przy sprzedaży na rzecz najemcy loka-
lu mieszkalnego w budynku przy ulicy Ogrodowej 2A w Tarnowskich Górach.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

● Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w formie zamiany nierucho-

mości pomiędzy Gminą Tarnowskie Góry, a Panem Alojzym Podworskim.

Przewodniczący  Komisji  BEZPIECZEŃSTWA  I  PORZĄDKU  PRAWNEGO  Piotr 
WYCISK poinformował,  że  Komisja  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 

uchwały. 

Przewodniczący Komisji  INFRASTRUKTURY I ROZWOJU MIASTA Marek PORADA 
poinformował, ze Komisja  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK  zgłosił formalny wniosek 

o przejście do procedury głosowania bez dyskusji nad przedmiotowym projektem uchwały. 
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Za  złożonym  wnioskiem  głosowało  –  17  Radnych,  przeciw  –  0  Radnych,  od  głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych. Wniosek zatem został przyjęty.

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  Jarosław ŚLEPACZUK przystąpił  do procedury 

głosowania przedmiotowego  projektu uchwały. 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało – 17 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych. 

Rada Miejska podjęła  UCHWAŁĘ Nr XXXI/350/2008 w sprawie wyrażenia zgody na 
zbycie  w  formie  zamiany  nieruchomości  pomiędzy  Gminą  Tarnowskie  Góry, 
a Panem Alojzym Podworskim.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

● Projekt uchwały w sprawie nabycia do zasobu gminnego nieruchomości położonej 

przy ulicy Poziomkowej.

Przewodniczący  Komisji  BEZPIECZEŃSTWA  I  PORZĄDKU  PRAWNEGO  Piotr 
WYCISK poinformował,  że  Komisja  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 

uchwały. 

Przewodniczący Komisji  INFRASTRUKTURY I ROZWOJU MIASTA Marek PORADA 
poinformował, ze Komisja  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Dyskusja: 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Łukasz GARUS: „za jaką kwotę Gmina wykupi tą 

nieruchomość?”

Zastępca Burmistrza Miasta Piotr SKRABACZEWSKI: „zgoda Rady zapoczątkuje cały 

proces, będzie robiona wycena, prowadzone negocjacje - wtedy zostanie ustalona cena 

nabycia.”

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  Jarosław ŚLEPACZUK przystąpił  do procedury 

głosowania przedmiotowego  projektu uchwały. 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało – 15 Radnych, przeciw – 1 Radny, od głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych. 
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Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr  XXXI/351/2008 w sprawie  nabycia  do  zasobu 
gminnego nieruchomości położonej przy ulicy Poziomkowej.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

● Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali użytkowych usytu-

owanych w Tarnowskich Górach przy ulicy Bondkowskiego 1.

Przewodniczący  Komisji  BEZPIECZEŃSTWA  I  PORZĄDKU  PRAWNEGO  Piotr 
WYCISK poinformował,  że  Komisja  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 

uchwały. 

Przewodniczący Komisji  INFRASTRUKTURY I ROZWOJU MIASTA Marek PORADA 
poinformował, ze opinia Komisji jest negatywna ze względu na kontrowersyjną sprzedaż 

lokalu na parterze budynku przy ul.  Bondkowskiego 1.

Dyskusja: 

Radna Alicja KOSIBA-LESIAK: „proszę o rzeczową odpowiedź na moje pytanie w spra-

wie obecnego stanowiska Burmistrza odnośnie problemu sprzedaży lokali  czynszowych 

na parterach budynków w Centrum Tarnowskich Gór. Do tej pory Burmistrz reprezentował 

stanowisko, w którym deklarował, iż nie dopuści do sprzedaży lokali, które są znaczące 

dla wpływów do budżetu miasta. Czy ta kura, która znosi złote jajka ma być pozbawiona 

głowy? Czy zmieniła się polityka gospodarowania zasobami miasta? (...)”

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK: „w dniu 27 sierpnia br. 

Pan Burmistrz stwierdził, że karygodnym było sprzedanie lokali użytkowych na parterze 

nieruchomości gminnych, a pozostawienie Gminy z lokalami socjalnymi na piętrach. Czy 

coś się zmieniło? Dlaczego Gmina pozbywa się swojego lokalu? Jaki obecnie pobierany 

jest czynsz przez Gminę w lokalu przy ul. Bendkowskiego?”

Zastępca  Burmistrza  Miasta  Piotr  SKRABACZEWKI: „stanowisko  Gminy  odnośnie 

sprzedaży lokali użytkowych w Centrum Miasta nie uległo zmianie(np. Lokal „Gosposia”, 

„Dom dziecka”, „Conieco”), ponieważ po tak ciężko wprowadzonych podwyżkach lokale te 

powinny stanowić znaczny dochód Gminy. Nie planuje się kolejnych uchwał, które przygo-

tują następne lokale do sprzedaży. Nie jest wykluczone, że najemca lokalu przy Rynku 2, 

zwróci się go Gminy o sprzedaż lokalu użytkowego – Gmina wtedy nie poprze tego wnio-

sku (mam nadzieje, że Rada poprze Burmistrza w tej decyzji). (...) Odnośnie nieruchomo-
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ści przy ul. Bondkowskiego znajdują się dwa lokale użytkowe, są to lokale w drugiej stre-

fie: Misja Charytatywna Ziemi Tarnogórskiej płaci 0,23 zł za m2, lokal na parterze od lipca 

2009r. powinien wnosić do budżetu 1200 zł na miesiąc. W tym budynku wszyscy najemcy 

lokali mieszkalnych kupili swoje mieszkalna i powstała wspólnota. Owa wspólnota dyspo-

nując przewagą, podniosła stawkę dla Gminy. Gmina natomiast musi płacić dodatkowo za-

rządcy. W tym przypadku per saldo Gmina ponosi znacznie wyższe koszty. Sprzedaż tej 

nieruchomości na wolnym rynku może przynieść Gminie od 40.000 do 80.000 zł.”

Ad. vocem

Radna Alicja KOSIBA-LESIAK: „Pan Burmistrz mówił o rewitalizacji ul. Krakowskiej. Wy-

obrażałam sobie, iż w Centrum Miasta znajdą się kawiarnie, galerie, warsztaty zanikają-

cych rzemieślników, coś co przyciągnie do Centrum turystów i mieszkańców. (...) Pono-

sząc stawkę za ten lokal Gmina uzyskałaby stałe źródło dochodu, a nie tylko jednorazowy 

zastrzyk finansowy. Jestem przeciwna temu projektowi uchwały.”

Zastępca Burmistrza Miasta Piotr SKRABACZEWKI: „Przedstawiłem Pani Radnej poli-

tykę mieszkaniową Gminy, przedstawiłem przesłanki przemawiające za sprzedażą tego lo-

kalu. W tej chwili ten lokal nie jest wykorzystany na galerię czy kawiarnię. Być może po 

sprzedaży tego lokalu powstanie tam lokal, o którym mówi Pani Radna. W tej chwili Gmina 

nie ma możliwości wypowiedzenia tam umowy najmu(...)”. Następnie Zastępca Burmistrza 

Miasta krótko przestawił działania Gminy w zakresie rewitalizacji ul. Krakowskiej. 

Ad. vocem

Radna Alicja KOSIBA-LESIAK odniosła się do wypowiedzi Zastępcy Burmistrza Miasta 
Piotra SKRABACZEWKIEGO. 

Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH: „Radni mówią, że Tarnowskie  Góry to miasto kultu-

ry, wystaw, kafejek. Powiedzcie mi jakich narzędzi mam użyć? Jedynym mechanizmem 

było podniesienie czynszów w lokalach w pierwszej strefie. Jeden najemca wypowiedział 

umowę najmu. Teraz Burmistrz będzie mógł wynająć ten lokal w innym celu np. na galerię. 

Jest to jedyny mechanizm, który Burmistrz posiada.”

78



Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  Jarosław ŚLEPACZUK przystąpił  do procedury 

głosowania przedmiotowego  projektu uchwały. 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało – 7 Radnych, przeciw – 12 Radny, od głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych. 

Projekt uchwały nie został przyjęty przez Radę. 

● Projekt uchwały w sprawie zmiany załącznika do Uchwały dotyczącej ustalenia wy-

sokości bonifikat przy sprzedaży na rzecz najemców lokali mieszkalnych w budynku 

przy ulicy Cebuli 8A i 8B w Tarnowskich Górach.

Przewodniczący  Komisji  BEZPIECZEŃSTWA  I  PORZĄDKU  PRAWNEGO  Piotr 
WYCISK poinformował,  że  Komisja  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 

uchwały. 

Przewodniczący Komisji  INFRASTRUKTURY I ROZWOJU MIASTA Marek PORADA 
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt  uchwały. 

Wobec  braku  zgłoszeń  do  dyskusji  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Jarosław 
ŚLEPACZUK przystąpił do procedury głosowania przedmiotowego  projektu uchwały. 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało – 19 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych. 

Rada Miejska podjęła  UCHWAŁĘ  Nr  XXXI/352/2008 w sprawie zmiany załącznika do 
Uchwały dotyczącej ustalenia wysokości bonifikat przy sprzedaży na rzecz najem-
ców  lokali  mieszkalnych  w  budynku  przy  ulicy  Cebuli  8A i  8B  w  Tarnowskich 
Górach.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY przejął  prowadzenie  obrad  XXXI 

sesji Rady Miejskiej. 

● Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 

nieruchomości gruntowej będącej własnością Gminy Tarnowskie Góry.
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Przewodniczący Komisji  INFRASTRUKTURY I ROZWOJU MIASTA Marek PORADA 
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt  uchwały. 

Dyskusja: 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Łukasz GARUS zadał pytanie w sprawie warun-

ków umowy dzierżawy nieruchomości zawartej pomiędzy Gminą, a Towarzystwem Krze-

wienia Kultury Fizycznej „Znicz” (TKKF „Znicz”). Następnie przytaczając przykład funkcjo-

nowania kortów w Gminie Radzionków i Bytom zwrócił uwagę, iż prowadzenie kortu może 

stać się dobrym interesem dla Gminy. Na zakończenie zgłosił  wniosek o przedłużenie 

umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej do jednego roku. 

Zastępca Burmistrza Miasta Piotr SKRABACZEWKI: „są określone cele, na które Gmi-

na może wydzierżawiać nieruchomości gminne jest to m.in. na prowadzenie działalności 

sportowej - z reguły stawki te są niskie. Te stawki nie były podnoszone przesz 4 lata, w tej 

chwili stawki te również zostały podniesione - jednak na cel sportowy podwyżki nie są  wy-

sokie. Jeżeli Rada nie wyrazi zgody na przedłużenie umowy dzierżawy, Gmina zwróci się 

o zwrot tego majątku i będzie nim gospodarować.”

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Marek KABUS: „chciałbym zwró-

cić Państwa uwagę, iż TKKF „Znicz” prowadzi na tym terenie działalność od 50 lat. Gdyby 

Towarzystwo to złożyło wniosek uwłaszczeniowy, to nabyłoby prawo użytkowania  wieczy-

stego gruntu pod ten teren bez pierwszej opłaty i na zasadach „dla celów sportowych”. 

W umowie zawartej przez Gminę z TKKF „Znicz” znajduje się klauzula trzymiesięcznego 

okresu wypowiedzenia.”

Przewodniczący Rady Miejskiej przystąpił do procedury głosowania wniosku Wiceprze-
wodniczącego Rady Miejskiej Łukasza GARUS o przedłużenie umowy dzierżawy nieru-

chomości gruntowej  pomiędzy Gminą Tarnowskie Góry, a TKKF „Znicz” do jednego roku. 

Za przyjęciem wniosku głosowało – 9 Radnych, przeciw – 7 Radnych, od głosu  wstrzyma-

ło się – 0 Radnych. 

Wniosek zatem został przyjęty. 

Przewodniczący przystąpił do procedury głosowania przedmiotowego projektu uchwały.
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Za przyjęciem projektu uchwały głosowało – 9 Radnych, przeciw – 7 Radnych, od głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych. 

Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ   Nr XXXI/353/2008   w sprawie wyrażenia zgody na za-
warcie  kolejnej  umowy  dzierżawy  nieruchomości  gruntowej  będącej  własnością 
Gminy Tarnowskie Góry.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

● Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierża-

wy nieruchomości gruntowych będących własnością Gminy Tarnowskie Góry.

Przewodniczący  Komisji  BEZPIECZEŃSTWA  I  PORZĄDKU  PRAWNEGO  Piotr 
WYCISK poinformował,  że  Komisja  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 

uchwały. 

Przewodniczący Komisji  INFRASTRUKTURY I ROZWOJU MIASTA Marek PORADA 
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt  uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY zgłosił formalny wniosek o przejście 

do procedury głosowania bez dyskusji nad przedmiotowym projektem uchwały. 

Za złożonym wnioskiem głosowało – 17 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu wstrzy-

mało się – 0 Radnych. Wniosek zatem został przyjęty.

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt 

uchwały.

Za przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały głosowało – 11 Radnych, przeciw – 7 

Radnych, od głosu wstrzymało się – 0 Radnych. 

Rada Miejska przyjęła  UCHWAŁĘ    Nr XXXI/354/2008   w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej będącej własnością 
Gminy Tarnowskie Góry.                     

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
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Ad. 28
Kolejnym  punktem  porządku  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały 

Nr II/7/2006 Rady Miejskiej  w Tarnowskich Górach z  dnia  5  grudnia  2006r.  w sprawie 

powołania Komisji  Rady Miejskiej  w Tarnowskich Górach oraz ustalenia przedmiotu ich 

działania.

Projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem przedstawił  Przewodniczący Rady Miejskiej 
Piotr SZCZĘSNY. 

Burmistrz  Miasta  Arkadiusz  CZECH: zwrócił   uwagę,  iż  „każdy  projekt  uchwały 

przedłożony pod obrady Rady Miejskiej, powinien być zaopiniowany przez Komisje oraz 

Burmistrza  Miasta.  Bywały  sytuacje,  że  gdy  Rada  Miejska  zmieniała  skład  osobowy 

Komisji Rady Miejskiej, Burmistrz Miasta nie opiniował przedmiotowych projektów uchwał, 

ponieważ działo się to w trakcie trwania sesji i brak było na to czasu. Omawiany projekt 

uchwały  został  wczoraj  złożony  do  Kancelarii  Ogólnej  Urzędu  Miejskiego,  zgodnie 

z obiegiem  dokumentacji  otrzymałem  go  w  dniu  dzisiejszym.  Projekt   uchwały  został 

podpisany  przez  Radcę  Prawnego,  wobec  czego  spełnia  wymogi  formalno-prawne. 

Trudno  się  jednak  odnieść  do  treści  merytorycznej  projektu.”  Burmistrz  Miasta  zalecił 

ostrożność w podejmowaniu tego projektu uchwały. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu w dyskusji  Przewodniczący Rady Miejskiej 
przystąpił do procedury głosowania  omawianego projektu uchwały. 

Za przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały głosowało – 11 Radnych, przeciw – 7 

Radnych,  od  głosu  wstrzymało  się  –  0  Radnych.  Rada  Miejska  przyjęła  UCHWAŁĘ 
Nr  XXXI/356/2008  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  II/7/2006  Rady  Miejskiej 
w Tarnowskich Górach z dnia 5 grudnia 2006r. w sprawie powołania Komisji Rady 
Miejskiej   w Tarnowskich Górach oraz ustalenia przedmiotu ich działania.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 29
Następnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie połączenia Komisji 

OCHRONY ŚRODOWISKA I FUNDUSZY EUROPEJSKICH oraz Komisji  ds. RODZINY, 

ZDROWIA I  POMOCY SPOŁECZNEJ i  utworzenia  Komisji  OCHRONY ŚRODOWISKA 

I FUNDUSZY EUROPEJSKICH, RODZINY, ZDROWIA I POMOCY SPOŁECZNEJ.

82



Projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem przedstawił  Przewodniczący Rady Miejskiej 
Piotr SZCZĘSNY. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY  zaproponował kandydaturę  Radnej 
Alicji  KOSIBA-LESIAK na członka  Komisji  OCHRONY  ŚRODOWISKA  I FUNDUSZY 

EUROPEJSKICH, RODZINY, ZDROWIA I POMOCY SPOŁECZNEJ, na co Radna wyraziła 

zgodę. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY  zaproponował kandydaturę  Radnej 
Małgorzaty KOCOT  na członka przedmiotowej Komisji, na co Radna wyraziła zgodę. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Jarosław  ŚLEPACZUK zaproponował 

kandydaturę  Radnego Jerzego WĘGIELSKIEGO na członka przedmiotowej Komisji, na 

co Radny wyraził zgodę. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Łukasz  GARUS zaproponował  kandydaturę 

Wiceprzewodniczącego  Rady  Miejskiej  Krzysztofa  ŁOZIŃSKIEGO na  członka 

przedmiotowej Komisji, na co Radny wyraził zgodę. 

Radny Franciszek NOWAK zwrócił  uwagę, że w składzie połączonych Komisji znajdował 

się Radny Stanisław KOWOLIK, który musiał opuścić obrady Rady Miejskiej, a obecnie nie 

może wziąć udziału w wyborze. 

Przewodniczący Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  wyjaśnił,  że  uwzględnienie 

kandydatury Radnego Stanisława KOWOLIKA byłoby możliwe jedynie w przypadku, gdyby 

sporządził stosowne pełnomocnictwo. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Łukasz  GARUS zaproponował  kandydaturę 

Radnego Henryka WRZASK na członka przedmiotowej Komisji, na co Radny nie wyraził 

zgody. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof ŁOZIŃSKI zaproponował kandydaturę 

Radnego Feliksa KOWALSKIEGO, na co Radny nie wyraził zgody. 
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Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Łukasz  GARUS  zaproponował  kandydaturę 

Radnego  Ewalda  OPUCHLIKA  na  członka  przedmiotowej  Komisji,  na  co  Radny  nie 

wyraził zgody. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof ŁOZIŃSKI  zaproponował kandydaturę 

Radnego Piotra GŁADKIEGO na członka przedmiotowej Komisji, na co Radny nie wyraził 

zgody. 

Radny Piotr GŁADKI zaproponował kandydaturę  Radnego Kazimierza SZCZERBĘ na 

członka przedmiotowej Komisji, na co Radny nie wyraził zgody. 

Zgłoszeni kandydaci w przeprowadzonym głosowaniu jawnym otrzymali następujące ilości 

głosów:

          za          przeciw          wstrzymujących się     nie brało 

udziału w głosowaniu 

Radna Alicja KOSIBA-LESIAK      16        0        2                            0    

Radna Małgorzata KOCOT      18        0        0                  0

Radny Jerzy WĘGIELSKI       18               0             0                             1

Radny Krzysztof ŁOZIŃSKI      17               0        1                          1

Po ukonstytuowaniu się Komisji, Przewodniczącym Komisji OCHRONY ŚRODOWISKA 
I FUNDUSZY  EUROPEJSKICH,  RODZINY,  ZDROWIA  I  POMOCY  SPOŁECZNEJ, 
została  Radna Alicja  KOSIBA-LESIAK,  natomiast  Wiceprzewodniczącą tejże Komisji 

Radna Małgorzata KOCOT.  

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie omówiony projekt uchwały. 

Za przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały głosowało –  18 Radnych, przeciw – 0 

Radny, od głosu wstrzymało się –  0, obecnych nie głosujących  - 1. 

Rada  Miejska  przyjęła  UCHWAŁĘ  Nr  XXXI/357/2008  w sprawie  połączenia  Komisji 
OCHRONY ŚRODOWISKA I FUNDUSZY EUROPEJSKICH oraz Komisji ds. RODZINY, 
ZDROWIA I POMOCY SPOŁECZNEJ i utworzenia Komisji OCHRONY ŚRODOWISKA 
I FUNDUSZY EUROPEJSKICH, RODZINY, ZDROWIA I POMOCY SPOŁECZNEJ.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
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Ad. 30
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie oddalenia wezwania 

Burmistrza Miasta Arkadiusza CZECH do usunięcia naruszenia jego interesu prawnego 

przez Przewodniczącego Rady Miejskiej  Piotra  SZCZĘSNY,  a dotyczącego podpisania 

Uchwały  Nr  XXVIII/283/2008  Rady  Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach  w  sprawie 

rozpatrzenia skargi  lokatorów mieszkań w budynku przy ul.  Krakowskiej  2a i  Rynek 7 

z dnia 12 maja 2008r na bezczynność Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry.

Projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem przedstawił  Przewodniczący Rady Miejskiej 
Piotr SZCZĘSNY. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof SZNAJDER poinformował, że „Komisja 

zapoznała  się  z  pismem  informującym  o  oddaniu  do  Wojewódzkiego  Sądu 

Administracyjnego  zawiadomienia  w  sprawie  naruszenia  interesu  prawnego  Pana 

Burmistrza przez Radę Miejską. Komisja Rewizyjna wypracowała następujący wniosek: po 

analizie  przedłożonych  w  Komisji  Rewizyjnej  materiałów,  Komisja  uznaje,  że  

postępowanie Rady Miejskiej było właściwe i nie naruszyło interesu prawnego Burmistrza  

Miasta. Tak sformułowaną opinię Komisja Rewizyjna przekazała Przewodniczącemu Rady 

Miejskiej.”

Burmistrz  Miasta  Arkadiusz  CZECH: „jako  osoba,  której  projekt  uchwały  dotyczy, 

chciałem się do niego odnieść. Nie jest to oficjalna opinia, ponieważ projekt przedmiotowej 

uchwały  otrzymałem  dopiero  dzisiaj.  Nie  wiem,  kiedy  odbyła  się  Komisja  Rewizyjna. 

Zastanawia  mnie  poślizg  pomiędzy  wydaniem  opinii  przez  Komisję,  a  przedłożeniem 

projektu  uchwały  do  zaopiniowania  Burmistrzowi  Miasta.  W  odróżnieniu  do  uchwał 

w sprawie  zmiany  składu  Komisji  Rady  Miejskiej,  ta  uchwała  wymaga  wnikliwego 

podejścia. W mojej ocenie ten projekt uchwały jest bezprzedmiotowy. W okresie mojego 

urlopu, Zastępca Burmistrza Miasta, skierował w moim imieniu do  Rady Miejskiej wniosek 

o  usunięcie  naruszenia  interesu  prawego  Burmistrza  Miasta.  Na  ten  wniosek  Rada 

Miejska  miała  dwa  miesiące.  Zgodnie  z  KPA te  dwa  miesiące  minęły  na  początku 

września.  Podjęcie  tej  uchwały  po  tym czasie  jest  bezprzedmiotowe.  Otrzymałem ten 

wniosek  po  tym,  jak  złożyłem  wniosek  do  Rady  Miejskiej  o  przekazanie  skargi  do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego (WSA). Dlaczego Rada nie zechciała przekazać 

tej skargi do WSA. Sąd rozstrzygnąłby sprawę. Uchwała, którą Państwo chcą teraz podjąć 

nie wstrzymuje biegu skargi, którą Rada powinna do WSA przekazać.”
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Pełnomocnik  Burmistrza  Miasta  ds Prawnych Grzegorz  CZUDAJ  poinformował,  że 

uchwała, którą Rada Miejska chce podjąć jest bezprzedmiotowa, w związku z upływem 

terminu. 

Dyskusja:
Radny Franciszek NOWAK zauważył, że w projekcie uchwały, która została przedłożona 

Burmistrzowi Miasta brak podpisów grupy Radnych na wniosek, których został  złożony 

projekt uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Łukasz GARUS zwrócił uwagę, że projekt uchwały 

przedłożony  Burmistrzowi  Miasta  zawierał  braki,  które  w  późniejszym  czasie  zostały 

uzupełnione.  „Naturalnym  jest  przecież,  że  braki  w  piśmie  np.  załączniki,  zostają 

uzupełnione. Uważam, że możliwym jest, że WSA, nie przyjmie sprawy Burmistrza Miasta 

do  rozpoznania,  ponieważ  przepis  art.  101 ustawy o  samorządzie   gminnym,  dotyczy 

bardziej  mieszkańców,  niż  Burmistrza.(...)  Podjęcie  tej  uchwały  przez  Radę  pozwoli 

Burmistrzowi zwrócenie się ze skargą do Sądu Administracyjnego.”

Przewodniczący Rady Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY: „w trakcie  rozmów z Burmistrzem 

Miasta  poinformowałem  go  o  tym,  że  taki  projekt  uchwały  zostanie  przygotowany”. 

Następnie zwrócił się do Radcy Prawnego o wyjaśnienie, jaki interes prawny Burmistrza 

Miasta  został  naruszony.  „Opóźnienie  terminu  udzielenia  odpowiedzi  na  wezwanie 

Burmistrza  Miasta  związana  była  z  przerwą  wakacyjną  w  obradach  Rady  Miejskiej. 

Również Komisja Rewizyjna nie zebrała się w tym czasie i nie mogła wydać opinii do tej 

sprawy.” 

Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH przypomniał sytuację w sprawie uznania skargi za 

zasadną w 2004r. lub 2005r. , kiedy to Rada Miejska zmieniła zapis projektu uchwały oraz 

uzasadnienie  uznając  skargę  za  zasadną,  a  następnie  podjęto  projekt  uchwały  po 

naniesieniu wspomnianych zmian.  W lipcu br. Rada Miejska przeszła do  porządku obrad, 

pomimo uwag Burmistrza, że czynione działania przez Radę, są nieprawidłowe. Uznanie 

skargi nie zasadnej, za zasadną jest naruszeniem interesu prawnego Burmistrza Miasta. 

Przewodniczący wobec  braku  chętnych  do  dalszej  dyskusji  przystąpił  do  procedury 

głosowania przedmiotowego projektu uchwały. 
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Za przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały głosowało  –  10 Radnych, przeciw  – 7 

Radnych, od głosu wstrzymało się  – 0  Radnych.

Rada Miejska przyjęła  U  CHWAŁĘ   Nr     XXXI/358/2008   w sprawie oddalenia wezwania 
Burmistrza  Miasta  Arkadiusza  CZECH  do  usunięcia  naruszenia  jego  interesu 
prawnego przez Przewodniczącego Rady Miejskiej Piotra SZCZĘSNY, a dotyczącego 
podpisania  Uchwały  Nr XXVIII/283/2008  Rady Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach  w 
sprawie rozpatrzenia skargi lokatorów mieszkań w budynku przy ul. Krakowskiej 2a 
i Rynek 7 z dnia 12 maja 2008r na bezczynność Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 31
Kolejnym  punktem  porządku  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  składu 

osobowego Komisji REWIZYJNEJ.

Projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem przedstawił  Przewodniczący Rady Miejskiej 
Piotr SZCZĘSNY. 

W krótkiej dyskusji dotyczącej uzasadnienia do projektu uchwały, które nie odzwierciedla 

treści  projektu uchwały głos zabrał  Radny Franciszek NOWAK, Wiceprzewodniczący 
Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK, Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Łukasz 
GARUS i Radny Krzysztof SZNAJDER. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK zgłosił wniosek o zmianę 

treści uzasadnienia ze słów: „w związku z tym wnioskujemy o Jego odwołanie ze składu 

osobowego Komisji REWIZYJNEJ” na: „ w związku z tym wnioskujemy o Jego odwołanie 

ze funkcji Wiceprzewodniczącego Komisji REWIZYJNEJ”.

Przewodniczący przystąpił do procedury głosowania złożonego wniosku. 

Za  przyjęciem wniosku  głosowało   –   10  Radnych,  przeciw  –  6  Radnych,  od  głosu 

wstrzymało się  - 2  Radnych. Wniosek został przyjęty. 

Przewodniczący przystąpił do procedury głosowania przedmiotowego projektu uchwały. 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało  –  10 Radnych, przeciw  – 2 Radnych, od głosu 

wstrzymało się  – 7  Radnych. 

Rada  Miejska  przyjęła  UCHWAŁĘ Nr XXXI/359/2008  w sprawie  zmiany  składu 
osobowego Komisji REWIZYJNEJ.
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Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Po zakończeniu głosowania, Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił uwagę, iż Komisja 

REWIZYJNA posiada wolną funkcję Wiceprzewodniczącego Komisji. 

Po  krótkiej  dyskusji  z Radnymi  oraz  Burmistrzem  Miasta  przyjęto,  że  Komisja  wyłoni 

Wiceprzewodniczącego w trakcie najbliższych obrad. 

Burmistrz  Miasta  Arkadiusz  CZECH: „na  którym  posiedzeniu  Komisja  Rewizyjna 

zaopiniowała o odwołanie Radnego Piotra GŁADKIEGO z funkcji Wiceprzewodniczącego 

Komisji? Powołanie z funkcji pełnionej w Komisji Rady Miejskiej następuje w tym samym 

trybie, co powołanie na funkcję.(...)” 

Radny  Krzysztof  SZNAJDER zwrócił  uwagę,  że  „Komisja  REWIZYJNA nie  podlega 

jurysdykcji Burmistrza Miasta.”

Ad. 32
Kolejny  punkt  porządku  obrad  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały 

Nr XXIX/316/2008  Rady  Miejskiej   w  Tarnowskich  Górach  z  dnia  27  sierpnia  2008r. 

w sprawie planu pracy Komisji REWIZYJNEJ na okres II półrocza 2008r.

Projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem przedstawił  Przewodniczący Rady Miejskiej 
Piotr SZCZĘSNY. 

Radny Krzysztof  SZNAJDER  poinformował,  że Radny Jerzy WĘGIELSKI oraz Radny 

Piotr SZNAJDER złożyli dokumenty na Komisji REWIZYJNEJ, w świetle których zarzuty 

szczególnie wobec Radnego Jerzego WĘGIELSKIEGO są wątpliwe. W związku z tym, że 

Komisja na posiedzeniu w dniu 17 października nie wyłoniła Zespołu Kontrolnego, a jej 

decyzją  było  obradowanie  jedynie  w pełnym  składzie  Komisji,  od  przyszłego  tygodnia 

Komisja REWIZYJNA przygotuje się do intensywnej pracy nad tą sprawą – stąd wniosek 

o zmianę  w Planie Pracy Komisji. 

Radny  Franciszek  NOWAK zwrócił  uwagę  na  powagę  sprawy.  Wyraził  obawę,  że 

wskazany termin w Planie Pracy Komisji na przeprowadzenie kontroli dotyczącej projektu 

uchwały  w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia  mandatu Radnego Jerzego Węgielskiego 

oraz  projektu  uchwały  w  sprawie  stwierdzenia  wygaśnięcia  mandatu  Radnego  Piotra 
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Szczęsnego,  nie zostanie  dochowany.  „Zastaną podjęte kroki  w celu zintensyfikowania 

działań  Komisji.  Komisja  zebrała  się  17  października  i  podjęła  wniosek  o  powołaniu 

zespołu, który w dalszych obradach się nie wyłonił. Nie podjęcie przez Radę Miejską wyżej 

wskazanych uchwał, spowoduje, że sprawa przejdzie do organu nadzorczego. Działania 

Komisji może przyspieszyć Wojewoda -może się wreszcie obudzi, gdyż zostały do niego 

wysłane  już  dwa  pisma.  Mój  wniosek  sformułuję  następująco:  wyznaczyć  termin 

załatwienia tej sprawy do końca roku 2010.”

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY: „będę musiał przekazać Wojewodzie 

tą sprawę wraz z Pana wypowiedzą.” 

Radny Jerzy WĘGIELSKI zgłosił wniosek o przedłużenie dyskusji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał złożony wniosek pod głosowanie. 

Za przyjęciem wniosku uchwały głosowało  –  8 Radnych, przeciw  – 3 Radnych, od głosu 

wstrzymało się  - 4  Radnych. Wniosek został przyjęty. 

Dyskusja: 
Radny Krzysztof SZNAJDER: „Padło sformułowanie: Wojewoda się wreszcie obudzi, jest 

to sformułowanie uwłaczające Wojewodzie. Nie życzę sobie takich wypowiedzi w mojej 

obecności.  Jest to moje pobożne życzenie.  Radni się budzą o 18 – są to słowa Pana 

KOWOLIKA – ja tu nie przyszedłem się wyspać. Pan KOWOLIK opuścił obrady sesji, już 

śpi, a my dalej obradujemy.(...)”

Radny Jerzy WĘGIELSKI: „Sytuacja jest dla mnie bardzo trudna, ze względu na to, że 

został wydany na mnie wyrok przez Pana Burmistrza projektem uchwały, który ma wady 

prawne.  Pan  Burmistrz  wie,  że  integralną  częścią  uchwały  jest  uzasadnienie. 

Uzasadnienie ma wady prawne, powinno być na sesji albo zmienione, albo wycofane wraz 

z  projektem  uchwały.  Burmistrz  tego  nie  zrobił.  Chciałbym  zakończyć  ten  temat, 

przedłożeniem dokumentów, które jest mi bardzo trudno zdobyć, gdyż nie mam pomocy 

prawnej. Zwracam się do Pana Burmistrza, żeby na wniosek Przewodniczącego Komisji 

REWIZYJNEJ,  pomógł  nam w  trybie  pilnym  odszukać  błąd.  Proszę  o dyspozycyjność 

urzędników, którzy przeprowadzali kontrolę, o wgląd do protokołów pokontrolnych z całego 

okresu  mojej  kadencji  i  w  Klubie  Sportowym  'GWAREK'.  Uzasadnienie  do  projektu 

uchwały jest nieprawdziwe i szkalujące moje imię.”
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Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY: „Na każdej sesji  wraca ten temat. 

Szanowni Radni interesuje Was, jakie pieniądze pobierałem, gdy byłem w Zarządzie Klubu 

Sportowego? Ja rozumiem Panie NOWAK, że jest Pan wściekły, gdyż zostały uszczuplone 

Panu środki z racji pełnionej funkcji w Radzie. Ja mam etat, zatrudnię Pana na dogodnych 

warunkach (...). W trakcie ostatnich rozmów, jakie przeprowadziłem z Burmistrzem Miasta, 

Burmistrz stawiał jeden warunek: jak powróci ostatnia koalicja, to projekt uchwały zostanie 

wycofany. To nie jest możliwe, gdyż w tej koalicji czuję się bardzo dobrze. Idąc tym tropem, 

gdyby nie ja to obecny Pan Burmistrz nie pełniłby tej funkcji. Pan Burmistrz za bardzo 

ingeruje  w sprawy Rady.  (...)  Po  zapoznaniu się z materiałami  –  czyją własnością  są 

nieruchomości, jakie wynagrodzenie brali członkowie Zarządu Klubu, Rada będzie mogła 

zająć stanowisko. Ta sprawa skończy się w Sądzie. Jeżeli  Pan Burmistrz zrezygnuje z 

funkcji, to ja też zrezygnuję... ja Panu Burmistrzowi nie wierzę.”

Radny  Franciszek  NOWAK:  „co  do  uszczuplenia  moich  dochodów,  to  mogę  Pana 

zapewnić, że mam godną emeryturę. Odnosząc się do projektów uchwał,  sprawa byłaby 

zakończona, gdyby Rada zagłosowała na „nie”. Po co robienie sztucznej Komisji.”

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY: „szkoda, że nie był Pan na Komisji 

REWIZYJNEJ, wpłynęło wiele materiałów istotnych w tej sprawie.”

Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH: „Co do wycofania projektu uchwały nigdy nie 

powiedziałem, że go wycofam. Jeżeli Pan mi dostarczy podstawę, że to można zrobić, to 

ja to zrobię. Nie otrzymałem takich materiałów, co było zrozumianłe.”

Radny Krzysztof SZNAJDER złożył wniosek o zakończenie dyskusji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał złożony wniosek pod głosowanie. 

Za przyjęciem wniosku uchwały głosowało  –  8 Radnych, przeciw  – 2 Radnych, od głosu 

wstrzymało się  - 0  Radnych. Wniosek został przyjęty. 

Przewodniczący przystąpił do procedury głosowania przedmiotowego projektu uchwały. 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało  –  10 Radnych, przeciw  – 6 Radnych, od głosu 

wstrzymało się  – 0  Radnych, nie brał udział w głosowaniu - 1 Radny. 
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Rada  Miejska  przyjęła  U  CHWAŁĘ   Nr     XXXI/360/2008    w  sprawie  zmiany  Uchwały 
Nr XXIX/316/2008 Rady Miejskiej  w Tarnowskich Górach z dnia 27 sierpnia 2008r. 
w sprawie planu pracy Komisji REWIZYJNEJ na okres II półrocza 2008r.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 33
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie uzupełnienia składu 

osobowego Komisji INFRASTRUKTURY I ROZWOJU MIASTA.

Projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem przedstawił  Przewodniczący Rady Miejskiej 
Piotr SZCZĘSNY. 

Radny Krzysztof SZNAJDER zaproponował kandydaturę Wiceprzewodniczącego Rady 
Miejskiej  Krzysztofa  ŁOZIŃSKIEGO na  członka  Komisji  INFRASTRUKTURY 

I ROZWOJU MIASTA, na co Radny wyraził zgodę. 

Przewodniczący przystąpił do procedury głosowania przedmiotowego projektu uchwały. 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało  –  13 Radnych, przeciw  – 0 Radnych, od głosu 

wstrzymało się  – 1  Radny. 

Rada Miejska  przyjęła  U  CHWAŁĘ   Nr     XXXI/361/2008    w sprawie uzupełnienia  składu 
osobowego Komisji INFRASTRUKTURY I ROZWOJU MIASTA.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 34 i 35
Kolejnym punktami porządku obrad są:

● Projekt uchwały w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji 

INFRASTRUKTURY I ROZWOJU MIASTA.

● Projekt uchwały w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji OCHRONY 

ŚRODOWISKA I FUNDUSZY EUROPEJSKICH.

Przewodniczący Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  wycofał  przedmiotowe  projekty 

uchwał,  w  konsekwencji  do  przyjętej  w  punkcie  29  porządku  obrad  Uchwały 

Nr     XXX/357/2008   w sprawie połączenia Komisji OCHRONY ŚRODOWISKA I FUNDUSZY 

EUROPEJSKICH  oraz  Komisji  ds.  RODZINY,  ZDROWIA  I POMOCY  SPOŁECZNEJ 
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i utworzenia  Komisji  OCHRONY  ŚRODOWISKA  I FUNDUSZY  EUROPEJSKICH, 

RODZINY, ZDROWIA I POMOCY SPOŁECZNEJ.

Ad. 36
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działalność Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej.

Projekt  uchwały  zgodnie  z  uzasadnieniem  przedstawiła  Naczelnik  Wydziału 
Organizacyjnego Katarzyna JANY-BORYCZKA. 

Przewodniczący  Komisji  REWIZYJNEJ  Krzysztof  SZNAJDER  poinformował,  że 

Komisja REWIZYJNA rozpatrywała skargę Pana Wacława DUBIEL, wobec czego uznała, 

że skarga na Dyrektora MOPS jest bezzasadna. 

Przewodniczący przystąpił do procedury głosowania przedmiotowego projektu uchwały. 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało  –  13 Radnych, przeciw  – 0 Radnych, od głosu 

wstrzymało się  – 1  Radny. 

Rada Miejska przyjęła U  CHWAŁĘ   Nr     XXXI/362/2008   w sprawie rozpatrzenia skargi na 
działalność Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 37
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działalność Burmistrza Miasta.

Projekt  uchwały  zgodnie  z  uzasadnieniem  przedstawiła  Naczelnik  Wydziału 
Organizacyjnego Katarzyna JANY-BORYCZKA. 

Przewodniczący  Komisji  REWIZYJNEJ  Krzysztof  SZNAJDER  poinformował,  że 

w trakcie  badania  sprawy  skargi  Pana  Wacława  DUBIEL,  Komisja  uznała  skargę  za 

bezzasadną. 

Przewodniczący przystąpił do procedury głosowania przedmiotowego projektu uchwały. 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało  –  16 Radnych, przeciw  – 0 Radnych, od głosu 
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wstrzymało się  – 0  Radnych. 

Rada Miejska przyjęła  Uchwałę Nr     XXXI/363/2008    w sprawie rozpatrzenia skargi  na 
działalność Burmistrza Miasta.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 38
Przed ostatnim punktem porządku obrad jest informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej 

o dokonanej analizie oświadczeń majątkowych złożonych przez Radnych Rady Miejskiej 

w Tarnowskich Górach.

Przewodniczący Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  przedstawił  analizę  oświadczeń 

majątkowych złożonych przez Radnych Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach.

Ad. 39
Ostatnim punktem porządku obrad są interpelacje, wnioski, pytania radnych oraz dyskusja 

ogólna.

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK złożył wniosek o złożenie 

interpelacji,  wniosków  i  pytań  radnych  w  formie  pisemnej  do  Burmistrza  Miasta, 

a udzielenie  głosu  jedynie  Radnemu Feliksowi  KOWALSKIEMU oraz  o odstąpienie  od 

przedstawienia  przez  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  interpelacji,  które  wpłynęły 

w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał złożony wniosek pod głosowanie. 

Za przyjęciem wniosku uchwały głosowało  –  19 Radnych, przeciw  – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się  - 0 Radnych. Wniosek został przyjęty. 

Radny Feliks KOWALSKI: „chciałbym zgłosić wniosek dotyczący odebranych uprawnień 

Burmistrza  Miasta  w  sprawie  oceniania  bonifikat  wykupu  i  dzierżaw  nieruchomości 

gminnych, aby opracowywaniem projektów uchwał w tych sprawach zajęła się tyko jedna 

komisja.  Do tej  pory sprawami  bonifikat  zajmowało  się  parę  komisji,  również  na  sesji 

dokonywano w tych sprawach szerokiej analizy. Kompleksowe opracowanie tematu przez 

jedną  komisję  zaoszczędziło  by  pracę  pracowników  Urzędu  Miejskiego  oraz  czasu 

Radnych.”
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Po  wyczerpaniu  przyjętego  porządku  obrad  dzisiejszej  sesji,  Przewodniczący  Rady 
Miejskiej Piotr SZCZĘSNY słowami „Szczęść Boże” zamknął obrady XXXI sesji Rady 
Miejskiej w Tarnowskich Górach.

Protokołował

/-/M. Solinger 

Przewodniczący Rady Miejskiej 
                                                                                             

 /-/  Piotr SZCZĘSNY
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